
تسهیلاتتبصره۱۸بهچهکسانیتعلقمیگیرد؟
در تبصره ۱۸ قانــون بودجه ســال ۱۴۰۲، برای حمایــت از طرح های 
تولیدی و اشتغال آفرین، تســهیلاتی در نظر گرفته شده است حال سوال 

اصلی اینجا است که چه کسانی می توانند این تسهیلات را دریافت کنند.
محتوای تبصره ۱۸ قوانین بودجه سنواتی، از سال ۱۳۹۶ به بعد، سمت و 

سوی حمایت از فعالیت های تولیدی و اشتغال زایی گرفت.
تبصره ۱۸ قانون بودجه سال ۱۴۰۲، به منظور حمایت از تولید و اشتغال 
پایدار و رشــد تولید ملی از طرق مختلف از جمله افزایش سرمایه گذاری، 
ارتقای بهره وری، تکمیل طرح های تولیدی نیمه تمام و احیای واحدهای 
تولیدی راکد، بازســازی و نوســازی واحدهای تولیدی موجود، استفاده 
از ظرفیت های خالی بنگاههای تولیدی و تکمیــل زنجیره ارزش تولید، 
منابع مالی موضوع ایــن تبصره با تأکید بر یکپارچه ســازی حمایت های 
دولت و بســط عدالت سرزمینی در راستای رشــد و پیشرفت استان های 
کشــور با اولویت طرح های تولید دانش بنیان و پیشران، تسهیلاتی را در 

نظر گرفته است.
مطابق قانون بودجه، بخشی از این تسهیلات از منابع دولتی و بخش دیگر 

آن )دو برابر منابع دولتی( از منابع بانکی تأمین می شود.
به عبارت دیگر، بــرای تأمین منابع لازم برای اعطای تســهیلات تبصره 
۱۸، یک واحد از منابع دولت با نرخ صفر درصد بــا دو واحد از منابع بانکی 
با نرخ بهره مصوب شــورای پول و اعتبار تلفیق می شود و در نهایت به طور 
میانگین، با نرخ بهره ۱۵ درصد، در اختیار کسب و کارها گذاشته می شود.

از ســال ۱۴۰۰، یعنی از ابتدای دولت ســیزدهم، سیاســت گذاری در 
خصوص نحوه تخصیص تســهیلات تبصره ۱۸ بــه وزارت اقتصاد واگذار 
شده است و این وزارتخانه، مسئولیت تخصیص این منابع به دستگاه های 
مختلف، جهت اعطای تســهیلات را بر عهده دارد.همانگونه که گفته شد، 
وزارت اقتصاد بر مبنای نیاز هر استان، سهم مشخصی از منابع تبصره ۱۸ 

را به دستگاه های آن استان اختصاص می دهد.
دســتگاه های اســتانی نیز، طرح های اقتصادی مرتبط با آن اســتان که 
متقاضی دریافت تســهیلات تبصره ۱۸ هســتند را بررسی می کنند و در 
صورتی که آن طرح ها، حائز شــرایط لازم برای اخذ تســهیلات باشند، از 
ســوی دســتگاه ها برای دریافت وام به بانک های عامل معرفی می شوند.

همچنین اگر یه طرح، جنبه فرا اســتانی و ملی داشــته باشد، به این معنا 
که اثرات اجرایی شــدن آن، کشوری باشد و نه اســتانی، فرآیند بررسی 
صلاحیت آن طرح، از سوی ستاد دســتگاه های اجرایی مربوطه بررسی 
می شود، نه اداره استانی آن دستگاه. یعنی به عنوان مثال، اگر موضوع یک 
طرح ملی، مرتبط با وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی باشد، بررسی شرایط 
آن مستقیماً از سوی ستاد وزارت ارشاد بررســی می شود و نه اداره ارشاد 

استانی که محل اجرای آن طرح است.
صاحبــان طرح های اقتصــادی و کارآفرین در هر اســتان، متناســب با 
موضوع طرح، به ســامانه اینترنتی دســتگاه مربوطــه مراجعه می کنند 
و پس از بارگزاری طرح خود در آن ســامانه، مراحل بررســی شدن طرح 
را از طریق ســامانه آن دســتگاه پیگیری می کنند و در صورت نیاز، برای 
دفاع از طرح خــود، با دعوت دســتگاه مربوطــه، در آن اداره حضور پیدا 
می کنند.دستگاه های اجرایی ارائه دهنده تسهیلات تبصره ۱۸ عبارتند از 
وزارتخانه های جهاد کشاورزی، صمت، راه و شهرسازی، نفت، گردشگری، 
کار، ارتباطات، علوم، نیرو، بهداشت، ارشــاد، آموزش و پرورش، ورزش و 
جوانان و معاونت های علمی و فناوری و توسعه روستایی.همچنین برخی 
نهادهای حمایتی نظیر بنیاد برکت، کمیته امداد، سازمان بهزیستی، بنیاد 
علوی، بنیاد شــهید، بنیاد کرامت آســتان قدس رضوی، سازمان عشایر، 
سازمان بسیج ســازندگی، هیئت حمایت از صنایع، ســازمان زندان ها و 
صندوق نوآوری و شکوفایی نیز، بر حسب ضوابط، اقدام به ارائه تسهیلات 

تبصره ۱۸ به متقاضیان تحت پوشش می کنند.

تسهیلات

خریدار   معاون برنامه ریزی وزیر نفت با اشاره به اینکه 
با ایجاد حســاب بهینه ســازی، در ســال ۱۴۰۳ نسبت 
به امسال رشد حداقل ســه برابری منابع بهینه سازی را 
شــاهد خواهیم بود، گفت: پیش بینی این اســت که در 
این حســاب، ۴۰ تا ۵۰ هزار میلیارد تومان برای اجرای 

طرح های بهینه سازی مصرف انرژی تأمین شود.
 هوشنگ فلاحتیان با اشاره به اینکه بودجه سال ۱۴۰۳ 
از ســوی دولت به مجلس تقدیم شده اســت، گفت: در 
موضوع نفت و انرژی ابعــاد گوناگونی در بودجه ســال 
آینده در نظر گرفته شــده اســت.وی ادامه داد: درباره 
تولید نفــت و گاز مفروض هایی برای بودجه ۱۴۰۳ دیده 
شــده که اگر به تصویب مجلس و تأیید شورای نگهبان 
برســد و ابلاغ شــود، روزانه حداقل یک میلیون و ۶۰۰ 
هزار بشکه صادرات نفت و میعانات گازی از کشور انجام 

خواهد شد.  معاون برنامه ریزی وزیر نفت با تأکید بر اینکه 
عدد مشخصی هم برای صادرات گاز طبیعی پیش بینی 
شــده اســت، گفت: برای منابعی که مربوط به یارانه ها، 
طرح های معیشتی و بهینه سازی است و با عنوان تبصره 
۱۴ در بودجه تعریف می شــود، در بودجه ســال ۱۴۰۳ 
در تبصره ۸ درج شده است که بر اســاس آن ۷۵۰ هزار 
میلیارد تومان در نظر گرفته شده که بیشترین بخش آن 
به فروش خوراک گاز و ســوخت گاز در کشور و صادرات 
فرآورده هــای نفتی  مربوط خواهد بود که از این مســیر 

منابع مورد نیاز در این بخش تأمین می شود.
فلاحتیان با بیان اینکه مانند ســال های گذشــته دولت 
پیشــنهاد کرده برای تأمین منابع مالی مــورد نیاز برای 
تقویت بنیه دفاعی کشــور تعهدهایی در وزارت نفت برای 
همکاری با نیروهای مسلح تعریف شود، افزود: درباره دیگر 

طرح ها مانند تأمیــن مواد اولیه قیر نیــز پیش بینی هایی 
در لایحه بودجه ســال آینــده در نظر گرفته شــده که بر 
اســاس رأی مجلس ۲۰ هــزار میلیارد تومــان در اختیار 
دســتگاه های اجرایی مربوطه قرار داده خواهد شــد.  وی 
تأکید کرد: ردیف بودجه خاصی برای توســعه پالایشگاه 
آبادان در نظر گرفتیم تا در ســال های آینده بتوانیم واحد 
بهینه ســازی و توســعه پالایشــگاه را به نتیجه برسانیم.  
معاون برنامه ریزی وزیر نفت با بیان اینکه در لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۳ هیچ تصمیمــی در ارتباط بــا تغییر قیمت 
حامل های انرژی گرفته نشــده و به نظر نمی رسد مجلس 
نیز در این زمینه ورود کند، افزود: اما به هر حال باید کشور 
به ســمتی برود تا بنگاه هایی که در زمینــه انرژی فعالیت 
می کنند، منابع مورد نیــاز را تأمین کنند.فلاحتیان تأکید 
کرد: برای اینکه اقتصاد این صنایع مستمر باشد، باید برای 

تولید نفت، گاز و فرآورده های نفتی و تولید برق در کشــور 
ورود کنند، در این زمینه باید ســازوکار مشخصی تعیین 
شــود که در حال بررسی اســت.در کنار هر اقدامی که در 
زمینه اقتصاد انرژی انجام می شــود، باید نوسازی ناوگان 
درون شهری و برون شهری نیز انجام شود تا مصرف بنزین 
و نفت گاز که با ســرعت فزاینده ای در حال افزایش است، 
کاهش یابد.معاون برنامه ریزی وزیر نفــت تأکید کرد: در 
زمینه بهینه سازی مصرف انرژی در کشور، مجلس راهبرد 
مطلوبی را بــا دولت در پیــش گرفته و حســابی با عنوان 
حساب بهینه سازی انرژی پیش بینی شده است. منابع این 
حســاب از یک درصد منابع حاصل از صادرات نفت خام، 
میعانات گازی و گاز طبیعی، ۵ درصد از ســود شرکت های 
تابع وزارت نفــت و ۱۰ درصد از منابع فروش مشــتقات 

گازی جرایم ماده ۲۶ قانون الگوی مصرف است.

سخنگوی اقتصادی دولت:

مرحلهدومسودسهامعدالتتا۲۵اسفندواریزمیشود
وزیـر نفت: 

احتمالافتفشار
درسرشاخههایشبکهگاز
وجوددارد
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وعدهکار،مسکن،وام،وظیفهنمایندهمجلساست؟
حمیدرضا آقابابائیان وعده هایی نظیر عزل و نصب مسئولان حوزه انتخابیه ، ایجاد اشتغال 
و رفع بیکاری جوانان ، آســفالت، واگذاری زمین و مسکن، احداث جاده و فرودگاه و کارخانه 
برای حوزه انتخابیه و دادن وام، جهیزیه و یا قول صدور مجــوز برای هواداران و یا وعده هایی 
در خصــوص پرونده های قضائی و امثالهم و پیگیری امور مشــکلات مردم شهرســتانها در 
ادارات تهران هیچ یک از وظایف نمایندگان نبوده ونمی باشــد و شاید به مصداق عوامفریبی 
و انجام اقدام غیر قانونی و تقلب نســبت به قانون برای تکیه زدن بر کرســی صندلی قانونی 
مجلس باشد ،به هر صورت ســوالی که به  ذهن متبادر می شود این است: ۱ ( مطابق سه نظام  
انتخاباتی رایج در دنیا اعم از نظام اکثریت ، نظام انتخابات فردی و جمعی و فهرســتی ،نظام 
انتخابات تناســبی و توجه به نظام انتخاباتی ایران وظایف و اختیــارات و تعهدات و حقوق 

قانونی نمایندگان مطابق قوانین اساسی و آیین نامه داخلی مجلس چیست؟

یادداشت

صفحه 3

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

 نوبت دوم مناقصه عمومی  

شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی بهسازی آسفالتی معابر سطح شهر را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت با شماره مناقصه ۲۰۰۲۰۹4۵۰۰۰۰۰۰۵۷ برگزار نماید. کلیه مراحل بارگزاری مناقصه 
از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت 
عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در 

مناقصه محقق سازند .
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ۱4۰۲/۱۲/۰۲

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت ۱۳ روز پنجشنبه تاریخ ۱٤۰۲/۱۲/۱۰
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت ۱4:۳۰ روز یکشنبه تاریخ ۱٤۰۲/۱۲/۲۰

زمان بازگشایی پیشنهاد ساعت ۱4:۳۰ روز دوشنبه تاریخ ١٤۰۲/۱۲/۲۱
مبلغ اعتبار : ۱۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : ۶/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و

ارائه پاکت ) الف ( آدرس : بزرگراه آیت اله سعیدی روبروی سه راهی بوتان - خیابان شهید
حاجی احمد - پلاک ۱۰ - - ساختمان شهرداری و تلفن : ۵۵۲۷۹۲۹۵ - ۰۲۱

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١

دفتر ثبت نام : ٨٥١٩۳۷۶۸ و ٨٨٩٦٩٧٣٧
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۲/۱۲/۰۲
تاریخ انتشار نوبت د    وم: ۱4۰۲/۱۲/۰۹

 آگهی مزایده 
شناسه آگهی: 1675955

اداره كل آموزش و پرورش استان آذربایجان شرقی اقدام به برگزاری مزایده واگذاری 
)اجاره( گلخانه اردوگاه الغدیر و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

جهت واگذاری به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط نموده است:
موضوع مزایده : الف( مزایده واگذاری )اجاره(گلخانه اردوگاه دانش آموزی الغدیر به 

مساحت تقریبی ۳۵۰ مترمربع  
محل دریافت اسناد مزایده:

درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به نشانی www.setadiran.ir. لازم 
است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 

دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند.
تاریخ انتشار در سامانه ستاد : ساعت ۱۶ روز دو شنبه مورخه ۱4۰۲/۱۲/۰۹.

مهلت دریافت اسناد مزایده از سامانه ستاد: ازساعت ۱۶/۳۰ مورخه ۱4۰۲/۱۲/۰۹ 
لغایت ساعت ۱۹  مورخه ۱4۰۲/۱۲/۱۳.

مهلت بارگذاری اسناد و قیمت  در سامانه ستاد : ازساعت۱۵/۳۰ مورخه ۱4۰۲/۱۲/۰۹ 
لغایت ساعت ۱۹ مورخه ۱4۰۲/۱۲/۲۳.

تاریخ بازگشایي:  ساعت ۹ روز پنج شنبه مورخه ۱4۰۲/۱۲/۲4
اعتبار پیشنهاد قیمت: ۱4۰۲/۰۳/۲4.

اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد 
مزایده و ارائه پاکتهای الف  : آدرس تبریز – خیابان ارتش جنوبی – خیابان نیروی 
انتظامی – طبقه اول – اتاق ۱۱۰ - کارشناسی امور قراردادها ) حبیبی ( . تلفن تماس 

 ۳۵۲۹۰۲۷4:

اداره امور رفاهی و  پشتیبانی اداره کل 
آموزش و پرورش استان آذربایجان شرقی

اداره كل آموزش و پرورش استان آذربایجان شرقیاداره كل آموزش و پرورش استان آذربایجان شرقی

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

 نوبت دوم مناقصه عمومی  

شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی بهسازی آسفالتی معابر سطح شهر را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت با شماره مناقصه ۲۰۰۲۰۹4۵۰۰۰۰۰۰۵۷ برگزار نماید. کلیه مراحل بارگزاری مناقصه 
از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت 
عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در 

مناقصه محقق سازند .
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ۱4۰۲/۱۲/۰۲

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت ۱۳ روز پنجشنبه تاریخ ۱٤۰۲/۱۲/۱۰
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت ۱4:۳۰ روز یکشنبه تاریخ ۱٤۰۲/۱۲/۲۰

زمان بازگشایی پیشنهاد ساعت ۱4:۳۰ روز دوشنبه تاریخ ١٤۰۲/۱۲/۲۱
مبلغ اعتبار : ۱۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : ۶/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و

ارائه پاکت ) الف ( آدرس : بزرگراه آیت اله سعیدی روبروی سه راهی بوتان - خیابان شهید
حاجی احمد - پلاک ۱۰ - - ساختمان شهرداری و تلفن : ۵۵۲۷۹۲۹۵ - ۰۲۱

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١

دفتر ثبت نام : ٨٥١٩۳۷۶۸ و ٨٨٩٦٩٧٣٧
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۲/۱۲/۰۲
تاریخ انتشار نوبت د    وم: ۱4۰۲/۱۲/۰۹

 آگهی مزایده 
شناسه آگهی: 1675955

اداره كل آموزش و پرورش استان آذربایجان شرقی اقدام به برگزاری مزایده واگذاری 
)اجاره( گلخانه اردوگاه الغدیر و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

جهت واگذاری به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط نموده است:
موضوع مزایده : الف( مزایده واگذاری )اجاره(گلخانه اردوگاه دانش آموزی الغدیر به 

مساحت تقریبی ۳۵۰ مترمربع  
محل دریافت اسناد مزایده:

درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به نشانی www.setadiran.ir. لازم 
است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 

دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند.
تاریخ انتشار در سامانه ستاد : ساعت ۱۶ روز دو شنبه مورخه ۱4۰۲/۱۲/۰۹.

مهلت دریافت اسناد مزایده از سامانه ستاد: ازساعت ۱۶/۳۰ مورخه ۱4۰۲/۱۲/۰۹ 
لغایت ساعت ۱۹  مورخه ۱4۰۲/۱۲/۱۳.

مهلت بارگذاری اسناد و قیمت  در سامانه ستاد : ازساعت۱۵/۳۰ مورخه ۱4۰۲/۱۲/۰۹ 
لغایت ساعت ۱۹ مورخه ۱4۰۲/۱۲/۲۳.

تاریخ بازگشایي:  ساعت ۹ روز پنج شنبه مورخه ۱4۰۲/۱۲/۲4
اعتبار پیشنهاد قیمت: ۱4۰۲/۰۳/۲4.

اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد 
مزایده و ارائه پاکتهای الف  : آدرس تبریز – خیابان ارتش جنوبی – خیابان نیروی 
انتظامی – طبقه اول – اتاق ۱۱۰ - کارشناسی امور قراردادها ) حبیبی ( . تلفن تماس 

 ۳۵۲۹۰۲۷4:

اداره امور رفاهی و  پشتیبانی اداره کل 
آموزش و پرورش استان آذربایجان شرقی

اداره كل آموزش و پرورش استان آذربایجان شرقیاداره كل آموزش و پرورش استان آذربایجان شرقی

حاملهایانرژیسالآیندهگراننمیشود

جزئیات صورت مالی 2 هزار شرکت دولتی
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از سوی رییس شورای عالی انقلاب فرهنگی

اصلاحبندهاییازآییننامهتشکیلهیأتعالیجذباعضایهیأتعلمیابلاغشد

مشاور فرماندهی معظم کل قوا:

دشمنانباهدفتضعیفوحدتبرطبلمشارکتنکردندرانتخاباتمیکوبند

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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بیانیه جمعی از مدیران رسانه های کشور در مورد انتخابات
حمایتاز۱۱فعالرسانهایوفرهنگی

جمعی از مدیران رسانه های کشور با انتشار بیانیه ای نسبت به افزایش 
مشــارکت مردم و صنوف مختلف در انتخابات مجلس شورای اسلامی 
ابراز امیدواری کرده و ضمن ترغیب مردم به حضور آگاهانه در این دوره 
از انتخابات از تعدادی از نامزدهای انتخابات مجلس شورای اسلامی که 
از اساتید، پیشکسوتان و فعالان رســانه ای و فرهنگی کشور محسوب 

می شوند حمایت کردند.
کاندیداهای مورد تایید جمعی از مدیران رســانه های که در این بیانیه 

نامبرده شده اند، عبارتند از :
دکتر حســن خجســته، علیرضا ملکیــان، اصغر پورمحمدی، ســید 
نظام الدینی موســوی، بیــژن نوباوه، ســعید آجرلو، محمد ســعید 
احدیان،محســن پیرهادی،امیر ابراهیم رســولی ، رســول زکی پور 

کرگانی و مقداد زکی زاده..

میرتاج الدینی: 
حضورپرشوردرانتخاباتتکمیلکنندهحماسه

راهپیمایی۲۲بهمناست
 نائب رئیس فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس با تأکید بر حضور پرشور 
در انتخابات گفت: حضور پرشور و گســترده مردم در پای صندوق های 

رأی تکمیل کننده حماسه راهپیمایی ۲۲ بهمن است.
حجت الاســلام ســید محمدرضا میرتاج الدینی اظهار داشت: حضور 
پرشور و گســترده مردم در پای صندوق های رأی در انتخابات پیش رو 

تکمیل کننده حضور حماسی آنها در راهپیمایی ۲۲ بهمن است.
وی اضافه کرد: رهبر معظم انقلاب از ابتدای امســال و در ســخنرانی 
نوروزیشــان بر اهمیت موضــوع انتخابات و حضور گســترده در پای 

صندوق های رأی تأکید کرده اند.
نائب رئیس فراکســیون انقلاب اســلامی مجلس تصریح کرد: دشمن 
همیشه تلاش خود را برای ایجاد یأس و ناامیدی در میان مردم و دلسرد 
کردن آنها از انتخابات به کار گرفته و تمام ســعیش بر این بوده تا با این 
توطئه ها زمینه را برای ایجاد شــکاف در جامعه و در نهایت از بین بردن 
اصلی ترین سرمایه نظام که همان پشــتوانه مردمی است، فراهم و این 

کشور را به جولانگاه خود تبدیل کند.
میرتاج الدینی خاطرنشان کرد: البته ملت ایران با وجود همه این تلاش 
ها از سوی دشمنان با هوشمندی و موقعیت شناسی که همواره داشته 
و دارند با حضور پرشــور خود در صحنه های مختلــف، توطئه های 
دشــمنان را خنثی کرده و آنها را در رســیدن به اهدافشــان ناکام 

گذاشته اند.

داوطلب انتخابات مجلس شورای اسلامی از حوزه انتخابیه تبریز، اسکو 
و آذرشهر عنوان کرد: ملت ایران با هوشــمندی و موقعیت شناسی در 
انتخابات پیش رو نیز با حضور خیره کننده خود بــار دیگر به جهانیان 
ثابــت خواهند کرد کــه پای این انقــلاب و نظام و آرمــان های آن 

ایستاده اند.
وی افزود: البته باید این نکته را نیز مد نظر داشته باشیم که تشکیل یک 
مجلس قوی و کارآمد با حضور گســترده در انتخابات و انتخاب صحیح 

محقق خواهد شد.
 انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اســلامی و ششمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری ۱۱ اســفندماه در حوزه های انتخابیه سراسر 

کشور برگزار می شود.

دریادار ایرانی:
ظرفیتصنعتینیرویدریاییدراختیار

دانشگاههاقرارمیگیرد
 فرمانده نیــروی دریایی ارتش گفــت: ظرفیت هــای صنعتی نیروی 
دریایی را به صورت کامل در اختیار دانشگاه ها قرار می دهیم و آمادگی 

کامل برای تعامل با محیط دانشگاهی را داریم.
 امیر دریادار شهرام ایرانی با حضور در دانشگاه صنعتی امیرکبیر ضمن 
گفت و گو با حمید زراعت گر رئیس این دانشگاه با تأکید بر لزوم توسعه 
روابط بین دانشــگاه صنعتی امیرکبیــر و نیروی دریایــی ارتش ابراز 
امیدواری کرد که استفاده از ظرفیت علمی دانشگاه ها بتواند در توسعه 

توان دفاعی و علمی کشور تاثیرگذار باشد.

فرمانده نیــروی دریایی ارتش با اشــاره به حمایت نیــروی دریایی از 
پروژه های علمی و دانشــجویی افزود: تلاش می شود با تشکیل کمیته 
مشترک تعامل دانشــگاه ها و نیروی دریایی ارتش تدوام داشته باشد و 

بازخورد خوبی برای کشور و نیروی دریایی به همراه آورد.
دریادار ایرانی بیان کرد: امروز افتخار داریم ناوشکن دنا بعد از ماموریت 
مقتدرانه ۸۶ در رزمایش مشترک کشــور هندوستان با حضور بیش از 

۵۰ کشور شرکت کرده و توان ایرانی را به رخ جهانیان می کشد.
وی با بیان اینکه ظرفیت های صنعتی نیروی دریایی را به صورت کامل 
در اختیار دانشــگاه قرار خواهیم داد و آمادگی کامــل تعامل با محیط 
دانشــگاهی را داریم، خاطرنشــان کرد: مهمترین برنامه ما در نیروی 
دریایی ارتش اســتفاده از ظرفیت هایی اســت که به طــرح اجرایی، 

بومی سازی و توسعه ناوگان کشور ختم شود.
حمد زراعت گر رئیس دانشــگاه صنعتی امیرکبیر نیــز در این دیدار 
ضمن اعلام آمادگــی همکاری در زمینــه طراحی و توســعه صنایع 
دریایی گفت: ایران علاقه مند به حضور در قطب جنوب اســت و اکنون 
کشورهای زیادی در این محیط بزرگ علمی پایگاه دارند. حضور ایران 
در حال بررسی اســت و نیازهای حضور علمی مقتدرانه کشورمان در 

حال بررسی است.
وی افزود: ما بســیار علاقه مند به فعالیت در حوزه دریا هســتیم تا در 
طراحی، بررسی و طراحی مفهومی کشــتی های یخ شکن برای نیروی 
دریایی ارتش با استفاده از تیم دانشــگاهی و علمی دانشگاه همکاری 

مثمر ثمری داشته باشیم.
در پایان این مراســم تفاهم نامه همــکاری در حوزه های آموزشــی و 
صنعتی بین نیروی دریایی ارتش و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد.

تریبون

خریدار   رییس شــورای عالــی انقلاب 
فرهنگــی مصوبــه این شــورا در خصوص 
»اصــلاح بندهــای ۴ و ۵ مــاده ۵ آیین 
نامه تشــکیل هیأت عالی جــذب اعضای 
هیأت علمــی دانشــگاه ها و مراکز آموزش 
عالی کشــور« درخصــوص تغییر وضعیت 
اســتخدامی اعضای هیات علمــی را برای 
اجرا ابلاغ کرد. این مصوبه در جلســه ۸۹۴ 
مــورخ ۲۶ دی مــاه ۱۴۰۲ شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی به تصویب رســیده اســت 
که آیت الله ســیدابراهیم رئیســی رییس 
جمهــور و رییس شــورای عالــی انقلاب 
فرهنگی آن را برای اجرا ابلاغ کرد.براساس 
این مصوبه، تبدیــل وضعیت اعضای هیأت 
علمی از پیمانی به رســمی  آزمایشی و از 
رسمی  آزمایشی به رسمی  قطعی، منوط 
به احراز صلاحیت عمومی و کســب درصد 
معینــی از جــداول امتیــازات لازم برای 
ارتقای مرتبه به دانشــیاری مطابق مصوبه 
هیأت امنای هر مؤسســه )دانشگاه  و مرکز 

آموزش عالی( امکان پذیر اســت.همچنین 
در صورت ارتقای مرتبه اعضای هیأت علمی 
از یک مرتبه به مرتبــه بالاتر؛ ارتقای مرتبه، 
جایگزین جداول امتیازات تبدیل وضعیت 
می شود.براساس اعلام شورای عالی انقلاب 
فرهنگی، متن این مصوبه به این شرح است: 
ماده واحــده »اصلاح بندهــای ۴ و ۵ ماده 
۵ آیین نامه تشــکیل هیــأت عالی جذب 
اعضای هیــأت علمی دانشــگاه ها و مراکز 
آموزش عالی کشــور« که در جلســه ۸۹۴ 
مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۲۶ شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی به تصویب رســیده است، به شرح 

ذیل برای اجرا ابلاغ می شود:
دبیرخانه شورای عالی انقلاب فرهنگی

هیأت عالی جــذب اعضای هیــأت علمی 
دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور

ماده واحده »اصلاح بندهــای ۴ و ۵ ماده ۵ 
آیین نامه تشکیل هیأت عالی جذب اعضای 
هیأت علمــی دانشــگاه ها و مراکز آموزش 
عالی کشور« که در جلســه ۸۹۴ مورخ ۲۶ 

دی ماه ۱۴۰۲
شــورای عالی انقلاب فرهنگی و بر اســاس 
مصوبه جلسه ۴۴۹ مورخ ۱۴ آذرماه ۱۴۰۲ 
شورای معین شورای عالی انقلاب فرهنگی 
به تصویب رسیده اســت، به شرح ذیل برای 

اجرا ابلاغ می شود:
»ماده واحــده بندهــای ۴ و ۵ مــاده ۵ 
»آیین نامــه تشــکیل هیــأت عالی جذب 
اعضای هیــأت علمی دانشــگاه ها و مراکز 
آموزش عالی کشــور« )مصوب جلسه ۶۰۸ 
مــورخ ۱۳۸۶/۰۴/۱۹ و اصلاحــات بعدی 
آن( به شــرح ذیل اصــلاح و ضمن حذف 
تبصره های ۱ تا ۳ کنونی ذیــل بند ۵، یک 
تبصره به شــرح ذیل به عنوان تبصره ۱ به 
بند ۵؛ الحاق و شمارگان تبصره ۴ این بند به 

تبصره ۲، اصلاح می گردد:
۴ تبدیل وضعیت اعضــای هیأت علمی از 
پیمانی به رسمی  آزمایشــی و از رسمی  
آزمایشی به رسمی  قطعی، منوط به احراز 
صلاحیت عمومی و کسب درصد معینی از 

جداول امتیازات لازم بــرای ارتقای مرتبه 
به دانشــیاری مطابق مصوبه هیأت امنای 
هر مؤسســه )دانشــگاه  و مرکــز آموزش 

عالی)امکان پذیر است.
۵ در صورت ارتقــای مرتبه اعضای هیأت 
علمی از یک مرتبه به مرتبــه بالاتر؛ ارتقاء 

مرتبه؛ جایگزین جــداول امتیازات تبدیل 
وضعیت می گردد.

تبصره ۱ تا زمان تصویــب و ابلاغ جداول 
مذکور در بند ۴، مصوبات جلســات ۱۹۶ و 
۲۶۳ هیأت عالی جذب، حسب مورد ملاک 

عمل قرار می گیرند«.

ســخنگوی شــورای نگهبان بــا قدردانــی از پویش 
انتخاباتــی خبرگزاری مهر گفت: یکــی از موضوعاتی 
که در سیاســت های کلی انتخابات به آن اشاره شده، 
بهره منــدی داوطلبان از امکانات تبلیغاتی با تقســیم 
برابر اســت.»هادی طحان نظیف« سخنگوی شورای 
نگهبان، با اشاره به لزوم ارائه امکانات تبلیغی برابر برای 
داوطلبان انتخابات اظهار کــرد: یکی از موضوعاتی که 
در سیاست های کلی انتخابات به آن اشاره شده است، 
بهره منــدی داوطلبان از امکانات تبلیغاتی با تقســیم 

برابر و متناسب با امکانات هر انتخابات است.
وی با اشــاره بــه بنــده ۳ ابلاغی سیاســت های کلی 
انتخابات افــزود: طبق این بند لازم اســت بهره مندی 
داوطلبــان در تبلیغــات انتخاباتی با تقســیم برابر، 

متناســب با امکانات در هر انتخابات حسب 
مورد از صداوســیما و فضای مجازی و دیگر 
رســانه ها و امکانات دولتی و عمومی کشور، 

صورت بگیرد.
طحــان نظیف تاکیــد کرد: اینکــه فرصت 
برابری را بــرای داوطلبان فراهــم کنیم که 
بتوانند معرفی دقیقی از خودشــان داشــته 

باشــند، طبیعتاً اقدامی مناســب و مطلوب است زیرا 
هــدف از تبلیغــات، شناســاندن افــراد داوطلب در 
انتخابــات به جامعــه اســت و هرچه ایــن کار بهتر، 
دقیق تــر و جامع تر صــورت بگیرد، موجــب منفعت 
برای خود جامعه خواهد شــد زیرا موجب آگاهانه تر و 
دقیق ترشدن انتخاب ها می شود.ســخنگوی شورای 

نگهبــان در ادامه اظهــار کــرد: در فضای 
ایجابی، انتشــار و ارایه توانمندی ها، سوابق، 
طرح ها و خدمات افراد که برای اداره کشــور 
دارند و ارایه می کنند و نیز در فضای تقنینی 
می توانند آن ها را به شــکل قانون درآورند، 
می تواند اقدامی مطلوب و مناســب باشــد 
و اتفاقاً فضا را برای تبلیغات ســوء بسته و یا 

دست کم آن ها را کاهش دهد.
وی گفت: وقتی در فضایــی آرام و منطقی وجه اثباتی 
توانمندی ها ارایه شــود، این موضوع جای تخریب ها و 

توهین ها در موارد سلبی را می گیرد.
سخنگوی شــورای نگهبان با اشــاره به پویش »با مهر 
انتخاب کنیم« گفت: من به ســهم خودم از عزیزان در 

راه اندازی پویش مهر که چنین فرصتی را برای معرفی 
کاندیداها ایجاد کرده است، تشکر می کنم؛ این پویش 
به داوطلبانی که در عرصه انتخابات وارد شدند، فرصت 
و امکان برابری را فراهــم می کند تا طرح های خود را به 
مردم ارایه کنند و ای کاش این پویش ها گسترش یابد؛ 

هر چند طبیعتاً انتخاب نهایی داوطلبان با مردم است.
طحان نظیف با بیــان اینکــه انتخاب افــراد صالح و 
شایســته توســط مردم صورت می گیرد اضافه کرد: 
مولفه هایی که بــرای انتخابات مد نظر مردم اســت، 
موجب می شــود یک مجلس قوی رقم بخورد؛ طبیعتاً 
مردم هم در انتخاب خود آگاهانه و دقیق عمل می کنند 
و افراد شایسته ای که حرف و ایده برای کارآمدی اداره 

کشور دارند را برمی گزینند.

سخنگو

طحاننظیف:امکاناتتبلیغیبایدبهصورتبرابردراختیارنامزدهاقراربگیرد

خریدار   مشــاور فرماندهی معظم کل قوا 
با بیان اینکه دشمنان ایران با هدف تضعیف 
وحــدت و اقتــدار ملی بر طبل مشــارکت 
نکردن در انتخابات می کوبند، گفت: حضور 
گســترده مردم در این رویداد مهم ارتقای 

امنیت ملی را فراهم می کند.
 امیر ســرتیپ امیر حاتمی در دوره نظری 
هیات معارف جنگ شــهید صیاد شیرازی 
که در دانشــگاه علوم و فنون هوایی شهید 
ســتاری در حال برگزاری اســت، نیروی 
هوایی ارتش را یک نیروی پرافتخار برشمرد 
و گفت: این نیــرو زمان شــناس، توانمند 
و با بصیــرت اســت و در مقاطــع مختلف 
دستاوردها و خدمات بزرگی را برای کشور 
و انقلاب بــه ارمغان آورده کــه در تاریخ پر 
افتخار ایران اســلامی ثبت و ضبط شــده 

است.
مشاور فرمانده معظم کل قوا در امور ارتش 
افزود: کاری کــه نیروی هوایــی ارتش به 
عنوان اولین نیروی مسلح پشتیبان انقلاب 
اســلامی در بیعت تاریخی با امــام راحل و 
نهضت اسلامی در ۱۹ بهمن سال ۵۷ انجام 
داد، بســیار تعیین کننده و سرنوشت ســاز 

بود.
امیــر حاتمی تصریــح کرد: رهبــر معظم 
انقلاب اســلامی حضرت امــام خامنه ای 
)مدظله العالی( بارهــا در تجلیل از نیروی 
هوایی، این اقدام را کارِ برای خدا، شجاعانه و 
با ازخودگذشتگی و شتاب دهنده  انقلاب در 

سرنگونی رژیم طاغوت دانسته اند.
وی افــزود: در آن مقطع بصیــرت و اقدام 
متهورانــه نیــروی هوایی ارتش بســیار 
مهــم ارزیابی شــد و همگان به یــاد داریم 
که آن بیعــت تاریخی و قهرمانانه درســت 
۳ روز قبل از پیــروزی انقلاب، با وجود همه 
تهدیدات، زمانی به وقوع پیوست که کسی 
اطلاع نداشت در روزهای آینده انقلاب چه 
اتفاقی خواهد افتاد و این بیعت شگفتی ساز 
کارکنان مومن نیروی هوایــی، رژیم تا بن 
دندان مســلح طاغوت و پشــتیبانان آنها 
را مایوس و انقلابیون را بــه پیروزی قطعی 

انقلاب اسلامی امیدوار کرد.
امیر ســرتیپ حاتمی دومیــن کار بزرگ 
نیروی هوایــی ارتش را عملیــات آفندی 
و قدرتمندانــه در روزهای نخســت جنگ 
تحمیلــی برعلیه نیروهای بعثی برشــمرد 
و گفــت: زمانی که صدام بــه خاک مقدس 
کشــورمان تجاوز کرد این نیــروی هوایی 
ارتش بود که با آمادگی و اقتدار کامل بدون 
هرگونه درنــگ در اولین ســاعات روز ۳۱ 
شهریور سال ۵۹، عملیات بزرگ معروف را 
که به پرواز ۱۴۰ فرونــدی یا عملیات کمان 
ماندگار شــد را انجام داد و ایــن ماموریت 
توانســت ارتش بعث عراق را سرکوب کند 
و بی تردیــد به لحاظ عملیاتی، کار بســیار 

ارزشمندی بود.

وی با تاکید بر اینکه نیــروی هوایی ارتش 
جمهــوری اســلامی ایــران در روزی که 
کشــورمان در شــوک حمله ناجوانمردانه 
رژیم بعثی عراق قرار داشــت، اولین نیروی 
آماده و پاسخ دهنده به تجاوز دشمن بعثی 
بود، افزود: با عملیات شــجاعانه و غافلگیر 
کننده کمان ۹۹ که هرگز رژیم بعثی عراق 
انتظار آن را نداشــت، راهبرد اصلی دشمن 
بعثی در تصــرف ۳ روزه خوزســتان و فتح 

سریع تهران با شکست مواجه شد.
مشاور فرمانده معظم کل قوا در امور ارتش 
با اشــاره به تشــکیل جهاد خودکفایی در 
نیروی هوایــی ارتش اضافه کرد: با شــروع 
جنگ تحمیلی و احساس نیاز به رفع کامل 
وابستگی و شــدت یافتن تحریم های نظام 
سلطه، جهاد خود کفایی با تدبیر امام راحل 
و رهبری معظــم انقــلاب )مدظله العالی( 
توســط نیروهای مومن و انقلابی در نیروی 
هوایــی ارتش پایه گذاری شــد تا کشــور 
بتواند از ظرفیت بی بدیــل و تعیین کننده 
تجهیزات نیــروی هوایــی در طول جنگ 
برای حفظ و حراســت از کشــور و مقابله با 

تجاوز دشمن استفاده کند.
وزیر سابق دفاع گفت: دشــمن امید بسته 
بود که با تحریم سخت نظامی، جنگنده ها، 
سیســتم های راداری و پدافنــدی نیروی 
هوایی را زمیــن گیر کند اما همــت و اراده 
پولادین کارکنان متخصص و جوان ایرانی 
در ارتش توانســت نقشه دشــمن را خنثی 
کند و اولین ســازمان مقابله با تحریم ها در 

ارتش و نیروی هوایی ایجاد شد.
اشــاره  بــا  همچنیــن  ادامــه  در  وی 
دســتاوردهای بزرگ صنعت دفاعی کشور 
به برکت انقلاب اســلامی اظهار داشــت: 
کشــورمان پیــش از انقلاب شــکوهمند 
اســلامی برای تامین نیازهــای نیروهای 

مســلح عمدتا متکی به خرید تسلیحات و 
تجهیزات از خارج کشــور بود، اما با شروع 
دوران جنگ تحمیلی و کسب تجارب ارزنده 
به این نتیجه رســیدیم که بایــد در حوزه 
دفاعی به ســمت خودکفایی و خوداتکایی 

حرکت کنیم.
مشاور فرمانده معظم کل قوا راهبرد اصلی 
نظام اســلامی در کســب قدرت دفاعی را 
ارتقای توان نیروهای مســلح در حوزه های 
موشــکی، رزم هوایــی، رزم دریایی، رزم 
زمینی، پدافنــدی، ســایبری، پهپادی و 
حــوزه الکترونیک دانســت و تصریح کرد: 
یکی از پــر تحول ترین و پیشــرفته ترین 
حوزه های علمی، دانشی و فناورانه کشور، 
بخش صنایع دفاعی اســت کــه به لحاظ 
اهمیــت در بحــث امنیت ملی و کســب 
قدرت بازدارندگی با هدایت های حکیمانه 
فرماندهی معظم کل قوا و تلاش و مجاهدت 
دانشــمندان و متخصصان کشــورمان، به 
جایگاهی در تراز جهانی و منطقه ای دست 

یافته است.
وی با تاکید بر لزوم خودکفایی در نیروهای 
مسلح افزود: تجربه گران ســنگ ۴۵ ساله 
نظام اســلام به ما آموخت که اگر کشوری 
فاقد قــدرت دفاعی باشــد، بــا وجود همه 
ادعاها و تبلیغات دروغین حقوق بشــری و 
شــعارهای پر طمطراق لیبرال دموکراسی 
در دنیای مدرن غرب، هیچ کســی ازکشور 
مظلوم و ستم دیده و انســان های بی گناه و 

بی دفاع در جهان حمایت نخواهد کرد.
امیر ســرتیپ حاتمی با اشــاره به اتفاقات 
عبرت انگیــز و عملکــرد شــرم آور رژیم 
صهیونیســتی درغــزه خاطرنشــان کرد: 
رژیم صهیونیســت در رفتاری جنون آمیز و 
جنایتکارانه در غزه، بیــش از ۳۰ هزار نفر از 
مردم بی گناه و مظلــوم را قتل عام می کند و 

در کمال ناباوری، شــورای امنیت و سازمان 
ملل و ســازمان های مدافع حقوق بشــری 
با ســازوکار ناکارآمد خود در قبال جنایات 
وحشــیانه صهیونیســت ها، دچار انفعال 
مرگ بار شده اند و شاهدیم آمریکای مدعی 
حقوق بشــر از حق وتو خود از آتش بس در 
غزه جلوگیری کرده و باعث کشــتار بیشتر 
مردم می شود و شورای امنیت را بطور کامل 

بی ارزش و بی خاصیت کرده  است.
مشــاور فرمانــده معظم کل قــوا در امور 
ارتــش یــادآور شــد: در حــوزه قدرت 
موشکی امروز بر اســاس دکترین دفاعی 
کشورمان، برد موشــکی ۲ هزار کیلومتر 
را در اختیــار داریم و موشــک های ما با 
قابلیت های فراوانــی از جمله نقطه زنی، 
مانور پذیری و با قدرت تخریبی بســیار بالا 
و دارا بودن ســرعت مافوق صوت به عنوان 
یکی از تســلیحات نظامی کاملا بومی، در 
افزایش قدرت دفاعی کشــور تعیین کننده 

است.
وزیر ســابق دفاع اضافه کــرد: اقدامات به 
موقع نیروهای مســلح علیه تروریست های 
تروریســت های مســتقر در  و  داعــش 
منطقه، اثربخشــی مجموعه موشکی را به 
خوبی نشــان می دهد و خدا را شاکریم که 
توانسته ایم به ظرفیت های بالایی به لحاظ 
کیفی و کمی در این حوزه دســت یابیم و بر 
همین اساس دشــمن رویای تعدی و تجاوز 

به خاک کشورمان را به گور خواهد برد.
امیر ســرتیپ حاتمی به توانمندی نیروی 
پدافند هوایی ارتش اشــاره کرد و گفت: در 
حوزه پدافند هوایی نیز امروز ســامانه های 
پدافند موشکی را در هر سه سطح زمین به 
هوا در همه ســطوح پایین، متوسط و بالا، 
برای حفاظــت از حریم هوایــی در اختیار 
داریم و یکی از قدرتمندترین مجموعه های 

پدافندی در منطقه به  شمار می رویم.
وی با اشــاره به ماموریت موفق ناوگروه ۸۶ 
نیروی دریایی گفت: اخیــرا نیروی دریایی 
ارتــش در حــوزه رزم دریایــی ماموریت 
۳۶۰ درجه ای مهمی را انجــام داد و اقتدار 
کشــورمان را به رخ جهانیان کشــید و این 
دســتاورد از این جهت ارزشــمند است که 
شناورهای مورد اســتفاده در این ماموریت 
خطیر به دســت فرزندان این کشور ساخته 

شده و تمام ایرانی بودند.
وی بــا تاکید بــر اینکــه نیــروی هوایی 
ارتش در حوزه رزم هوایــی از آمادگی ها و 
پیشــرفت های خوبی برخوردارشده است، 
افزود: ســاخت هواپیماهای جت جنگنده 
کوثر و جت آموزشــی یاســین و بازآماد و 
ارتقــاء هواپیماهــا از دســتاوردهای مهم 

نیروی هوایی و صنعت دفاعی بومی است.
امیر ســرتیپ حاتمــی به دســتاوردهای 
مهم نیروهای مســلح کشــورمان در حوزه 
پهپادی اشاره کرد و گفت: به همت جوانان 
و نخبــگان کشــورمان انــواع پهپادهای 
پیشــرفته با ماموریت های متنوع و پیچیده 
در کشورمان تولید می شــود و در این حوزه 
صنعتی نیز به دانش و فناوری جدید و با افق 

روشنی دست یافته ایم.
مشــاور فرمانده معظم کل قوا با بیان اینکه 
توســعه و پیشــرفت حوزه دفاعی منحصر 
به نیروهای مســلح نیســت، خاطرنشان 
کرد: امروز بیش از هزاران شــرکت صنعتی 
دانش بنیان و دانشــگاه بــا مجموعه های 
صنعــت دفاعــی و نیروهای مســلح مان 
برای تولید قدرت دفاعی و انتقال و ســرریز 
فناوری به صنعت کشور با حوزه های نظامی 
همکاری می کنند و این نشانگر آن است که 
ظرفیت های بی نظیر علمی و دانشی کشور 
در یک گســترده بزرگ ملی می تواند تمام 
نیازهای کشــور را بدون هرگونه وابستگی 

مرتفع کند.
امیر ســرتیپ حاتمی در پایان بــا تاکید بر 
حضور گسترده آحاد مردم وبویژه نیروهای 
مسلح در انتخابات دشمن شکن ۱۱ اسفند 
ماه افزود: دشمنان قســم خوره ملت بزرگ 
ایران اســلامی با هدف تضعیــف وحدت، 
انسجام و اقتدار ملی بر طبل عدم مشارکت 
مردم در انتخابات می کوبند، اما ملت ایران 
به خوبی می داند که برای استمرار پیشرفت، 
آبادانی، عزت و سربلندی کشورش و از همه 
مهم تر حفظ منافع، وحــدت و قدرت ملّی، 
باید با حضور معنا دار و پرشور خود موجبات 

عزت و قدرت ملی را فراهم آورد.
وزیر ســابق دفاع افزود: بــی تردید حضور 
گسترده مردم در انتخابات، موجبات ارتقاء 

امنیت ملی را فراهم خواهد آورد.
در ابتدای این مراسم، امیر سرتیپ حاتمی 
از نمایشــگاه دانشجویان دانشــگاه هوایی 

شهید ستاری بازدید کرد.
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رئیس سازمان برنامه و بودجه خبر داد
ارزیابیعملکرددستگاههابرمبنای

شاخصهایکارکردی
رئیس ســازمان برنامه و بودجه از ارزیابی عملکرد دستگاه های اجرایی 
در ســال جاری بر مبنای شــاخص های کارکردی خبر داد و گفت: این 
سازمان آمادگی سازمان دارد بخش دوم لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ را به 

محض ابلاغ بخش نخست بودجه از سوی مجلس، ارائه کند.
در شــانزدهمین جلسه بررســی بخش دوم بودجه ســال ۱۴۰۳ کل 
کشور عصر دوشنبه هفتم اســفندماه و دو گزارش با موضوع »اعتبارات 
حوزه های علمی، فرهنگی و اجتماعــی« و »اعتبارات حوزه های فنی، 
تولیدی و زیربنایی« ارائه شــد. این جلســه با حضــور »داود منظور« 
معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور، معاونان 

و رؤسای امور این سازمان تشکیل شد.

دو مرحله ای شدن بودجه تصمیم خوبی بوده است
منظور، در این نشســت با اعلام آمادگی ســازمان برنامه و بودجه برای 
ارائه بخش دوم لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ به محض ابلاغ بخش نخست 
بودجه از سوی مجلس شورای اسلامی، گفت: سازمان بخش اول لایحه 
بودجــه ۱۴۰۳ را در موعد مقرر تقدیم کــرد و آمادگی دارد بخش دوم 
لایحه بودجه را تقدیم کند.وی با اشــاره به اینکه دو مرحله ای شــدن 
بودجه از جهت اصلاح ساختار بودجه، تصمیم بجایی بوده است، تأکید 
کرد: لازم است امور ســازمان برنامه و بودجه بخش دوم لایحه بودجه 
۱۴۰۳ را در تعامل کامل با دســتگاه های اجرایــی تنظیم کنند.رئیس 
ســازمان برنامه و بودجــه از ارزیابی عملکرد دســتگاه های اجرایی بر 
مبنای شاخص های کارکردی خبر داد و گفت: لازم است همه امورهای 
تخصصی سازمان، عملکرد دســتگاه های اجرایی در سال جاری را در 

قالب سندهای مورد توافق ارزیابی کنند.

برُش سال اول اجرای برنامه هفتم توسعه آماده شود
معاون رئیس جمهور با اشــاره به بررســی نهایی برنامه هفتم توســعه 
کشور در شــورای نگهبان بعد از انجام اصلاحات از سوی مجلس شورای 
اسلامی، خواســتار تهیه برُش ســال اول اجرای برنامه هفتم توسعه از 
سوی معاونت ها و امور تخصصی سازمان شــد و گفت: لازم است در این 
برُش یک ساله، اقدامات مهم و عملکردی بر اساس شاخص های کلیدی 

به تفکیک دستگاه ها آماده شود و اهداف کمی هم در آن لحاظ شود.

افتتاح و تکمیل طرح های نیمه تمام در سال آینده
وی با بیان لزوم برنامه ریزی برای اقدامات پیشران بر مبنای سند تحول 
دولت مردمی که در آغاز دولت ســیزدهم به همه دستگاه ها ابلاغ شده 
است، بیان کرد: معاونت ها و امور تخصصی سازمان برنامه و بودجه باید 

بر این اساس، به یک برنامه عملیاتی مشترک با دستگاه ها برسند.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه با تأکید بر ســرعت دادن بــه افتتاح و 
تکمیل طرح های نیمه تمام در ســال آینــده، گفت: ســازمان باید با 
همکاری دســتگاه های اجرایی، زمان بندی دقیــق از برنامه افتتاح و 

راه اندازی طرح ها در کشور ارائه دهد.
بر اســاس این گزارش، در ادامه این نشســت، معاونان و رؤســای امور 

سازمان برنامه و بودجه به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند.

بعد از ۹ سال از تصویب قانون
۳۰میلیونهکتارازاراضیکشورحدنگاری

نشدهاست
طبق آمارهای اعلام شــده از ۱۶۵ میلیون هکتار از اراضی کشــور تنها 
۱۳۵ میلیون هکتار حدنگاری شــده که ۳۰ میلیــون هکتار آن باقی 
مانده است.حدنگاری باگذشت ۹ ســال از تصویب قانون هنوز تکمیل 
نشده است و همین امر باعث شده است که  نقش و اهمیت حدنگاری و 

قانون کاداستر در حوزه های تامین و تکمیل اراضی اهمیت پیدا کند  
به دلیل ضعف و مشــکلات نبود اطلاعات کامــل از موقعیت اراضی و 
مالکیت زمین ها، مجلس شورای اســلامی در سال ۱۳۹۳ قانون جامع 
حدنگاری )کاداستر( را برای رفع این مشکل تصویب کرد. اما باگذشت 
۹ سال از تصویب قانون سازمان ثبت اسناد و املاک کشور هنوز قانون را 

به طور کامل اجرا نکرده است.

مدیریت منابع طبیعی، مبارزه با زمین خواری، مبارزه با جنگل خواری 
و تصاحب اراضی ملی، مدیریت کشــاورزی و برنامه ریزی برای توسعه 
شــهری همگی منوط به وجود اطلاعات کافی از ابعاد زمین، وضعیت 
مالکیت و کاربری زمین های کشور است. حدنگاری زمین ها در سراسر 
کشور پیش نیاز برنامه ریزی و توسعه کشاورزی بوده که امکان تخمین 
و برنامه ریزی برای محصولاتی که در سال کشت شده را ایجاد می کند. 
برای مثال یکی از نیازهای اصلی کشــور تخمین دقیق میزان کشــت 
گندم خصوصاً کشت دیم گندم در کشور بوده است که وجود حدنگاری 

زمین امکان تخمین آن را تسهیل می کند.
از دیگر مزایــای وجود حدنــگاری، امکان تجمیــع زمین های خرد با 
یکدیگر است. پیش نیاز تغییر از کشــاورزی سنتی به کشاورزی مدرن 
و صنعتی، یکپارچه سازی زمین های خرد است که نیازمند تحقق قانون 
حدنگاری می باشــد. همچنین حدنگاری زمین های شــهری و حومه 
آنها ابزار مهمی در دســت سیاســت گذار برای طراحی و توسعه نقشه 
شهری تلقی می شود. طبق گفته مسئولان ریشــه حدود ۵۰ درصد از 
پرونده های قضایی در حــوزه اراضی و زمین به دلیــل نبود حدنگاری 
بوده اســت. به همین منظور، مجلس شورای اســلامی در سال ۱۳۹۳ 
قانونی تحت عنوان قانون جامع حد نگار )کاداستر( را به تصویب رساند. 
مطابق قانون جامع حد نگار، سازمان ثبت اسناد و املاک کشور موظف 
گردیده ظرف مدت پنج ســال، موقعیت و حدود کلیه املاک و اراضی 
داخل مرزهای جغرافیایی کشور را در ســامانه ای تحت عنوان حد نگار 

مشخص و تثبیت نماید.
به گفته صفدر کشاورز معاون و ســخنگوی سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشــور، ۹۹ درصد از طرح جامع حدنگاری در عرصه هــای ملی انجام 
شــده اســت. با آنکه طبق گفته مســئولین ســازمان ثبت ۹۹ درصد 
از عرصه های ملی حدنگاری گردیده اســت؛ اما میــزان اهمیت بخش 

حدنگاری شده نیز باید سنجیده شود.
مطابق آمارهای رسمی، مســاحت کل کشور ۱۶۵ میلیون هکتار است 
که فقط ۱۳۵ میلیون هکتار آن حدنگاری شــده  که حدود ۸۰ درصد از 
مساحت کشور را شامل می شــود.در حالی که بیشتر اراضی کشاورزی 
و مناطق شهری در ۳۰ میلیون هکتاری باقی مانده قرار دارد.همچنین 
بخشی اصلی کشور که مورد طمع سودجویان و کلاهبرداران قرار دارد، 
همچنان مشمول اجرای قانون نشده اســت.به عبارتی، اگرچه از لحاظ 
عددی، ســازمان ثبت ۸۰ درصد حدنگاری را انجام داده اســت، اما از 

لحاظ ارزشی، بخش مهم از کار پیش نرفته است. 

بازار

 مدیرعامل ســازمان ملــی زمین و مســکن از انعقاد 
تفاهم نامه مشــترک وزارت راه و شهرسازی و وزارت 
آموزش و پــرورش برای تامین مســکن فرهنگیان به 
میزان دست کم ۱۰۰ هزار واحد مســکونی در اراضی 

مازاد وزارت آموزش و پرورش خبر داد.
ارســلان مالکی افــزود: مطالبه دولــت و وزرای راه و 
شهرسازی و آموزش و پرورش، انجام یک کار شاخص 

برای تامین مســکن فرهنگیان بود که این موضوع در 
این تفاهم نامه مــورد توجه قرار گرفته اســت.معاون 
وزیر راه و شهرسازی با اشــاره به اینکه دولت سیزدهم 
در راستای طرح عظیم نهضت ملی مسکن برای تامین 
مسکن همه آحاد کشور برنامه دارد، گفت: فرهنگیان 
از جمله اقشــاری هســتند که مورد توجه ویژه وزارت 
راه و شهرسازی هستند و برای رفع مشکل مسکن این 

صنف شریف احساس مسوولیت مضاعف داریم.مالکی 
اعلام کرد: در نشستی با حضور وزیر آموزش و پرورش 
مقرر شــد مدیران آمــوزش و پرورش در ۱۸ اســتان 
زمین های خود را به اداره کل راه و شهرســازی استان 
خود معرفی کنند تا با اولویتی که آموزش و پرورش به 
ما اعلام می کند برای فرهنگیان مســکن ساخته شود.

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن با تاکید بر اینکه 

اجرای این تفاهم نامه باید با نهایت سرعت انجام شود، 
اظهار داشــت: مدیران اداره های آمــوزش و پرورش و 
اداره های کل راه و شهرســازی هر استان باید با نهایت 
سرعت فرآیند تغییر و تحول اراضی آموزش و پرورش 
را انجام دهند و پس از آن روند تغییــر کاربری اراضی 
انجام شود تا زمین ها برای ســاخت مسکن فرهنگیان 

در اختیار طرح قرار گیرد.

مسکن

خریدار  سخنگوی اقتصادی دولت با بیان 
اینکه نرخ رشــد اقتصادی از ۶ درصد عبور 
کرد، مطرح کرد: تــورم بهمن ماه مرکز آمار 
ایران نشــان می دهد تورم نقطــه به نقطه 
کشــور در پایان بهمن با ۲.۷ درصد کاهش 

به ۳۵.۸ درصد رسیده است.
 بیســتمین جلســه پرســش و پاسخ سید 
احســان خاندوزی ســخنگوی اقتصادی 
دولت در حالی آغاز شــد که تنها ســه روز 
بیشــتر تا انتخابات باقی نمانده و وزیر امور 
اقتصــادی و دارایــی در مقدمه  بــا آرزوی 
انتخابات مشــارکتی بــرای ایــران قوی 

سخنان خود را آغاز کرد.
خانــدوزی خاطر نشــان کرد کــه وجود 
مجلســی قوی برای تحقق سیاســت های 
اقتصادی دولت بســیار موثر اســت و ابراز 
امیدواری کــرد که مجلــس دوازدهم نیز 
همچون مجلس گذشــته در تحقق اهداف 

اقتصادی دولت گام های موثری بردارد.
ســخنگوی اقتصــادی دولــت، مهمترین 
معضل اقتصادی ایران در شروع به کار دولت 
سیزدهم را رشــد اقتصادی صفر و منفی در 
کنار وضعیت نگران کننــده بدهی دولت و 
نقدینگی بالا دانســت و تاکید کرد: در آغاز 
به کار دولت می توان گفت که اقتصاد کشور 
در وضعیت کلنگی قرار داشت و دولت تلاش 
می کرد از هر ابرازی برای جبران کســری 
بودجه خود اســتفاده کنــد.وی گفت: در 
چنین شــرایطی اولین اقدامــی که دولت 
سیزدهم باید انجام می داد، تدبیر برای رفع 
ســه ناترازی بودجه در حوزه نظام بانکی و 
ناترازی هــای متغییرهای اســمی اقتصاد 

مثل رشد نقدینگی و تورم بود.
به گفته خاندوزی شــاخص های اقتصادی 
ایران در ۹ ماهه اول امسال طبق اعلام بانک 
مرکزی، شرایط رشد با ثبات را تکرار کرده و 
رشد اقتصادی به ۵.۱ با احتساب نفت و ۲.۵ 

درصد بدون احتساب نفت رسیده است.
وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشــاره به اینکه 
رشد بخش نفت در پاییز امســال به ۲۱.۸ 
درصد رســیده اســت، گفت: این عدد در 
پاییز ســال گذشــته این عدد ۱۰.۸ درصد 
بود؛ رشد ۲ برابری نفت نسبت به پاییز سال 
گذشته نشان داد که کشور در زمینه تحریم 

شکنی موفقیت بسیار زیادی داشته است.
وی در ادامــه اظهــار کرد: بنابراین رشــد 
اقتصادی ۹ ماه امســال بــالای ۶ درصد را 

تجربه می کند. 
خاندوزی افزود: رشــد اقتصادی کشــور 
در بخش صنعت بــه ۱.۸ درصــد در پاییز 
امسال رســید و در بخش ســاختمان بعد 
از دو فصل مثبت رشــد، در فصل پاییز نیز 
مثبت بــود. همچنین در بخــش خدمات 
رشــد ۴.۶ درصــدی را شــاهد بودیم.وی 
در خصوص شــاخص تشــکیل ســرمایه 
ثابت یــا ســرمایه گذاری، اذعان داشــت: 
روند رو به رشد ســرمایه گذاری ادامه پیدا 
کرده و تشــکیل ســرمایه ۳.۴ درصد در نه 
ماهه ابتدای امســال بوده اســت؛ در بخش 
ســاختمان رشــد مثبت در پاییز و بهبود 
چشمگیر نسبت به پاییز سال قبل را شاهد 
بودیم و در بخش ماشــین آلات نیز شــاهد 

رشد ۶.۱ درصدی بودیم.
وزیر اقتصاد با اشــاره به اینکه تورم نقطه به 
نقطه کشور در پایان بهمن ماه با ۲.۷ درصد 
کاهش به عدد ۳۵.۸ درصد رســیده است، 
بیان داشت: تورم نقطه به نقطه در فروردین 
۵۵ درصد بود و با کاهش ۱۹.۷ درصدی در 
بهمن ماه امسال مواجه بودیم که البته این 
میزان کاهــش قابل توجه نیــز برای دولت 

مطلوب نیست.
وی در تشــریح دیگر دســتاوردهای دولت 
در حــوزه اقتصاد، گفت: براســاس آخرین 
آمار خزانــه داری در ۱۱ ماهه اول امســال 
یکهزار و ۵۷۰ میلیارد تومان از درآمدهای 
دولت محقق شده اســت که این عدد نشان 
می دهد، ۸۲ درصــد قانون بودجه ســال 
گذشته محقق شده است. در بخش بودجه 
عمرانی تا پایان بهمن ۱۸۶ هــزار میلیارد 
تومان پرداخــت بودجه عمرانی داشــتیم 
که نسبت به سال گذشــته ۷۹ درصد رشد 

داشته است.

صورت مالی 2 هزار شرکت دولتی 
منتشر شد

خاندوزی در پاسخ به پرسشی درباره شفاف 
ســازی شــرکت های دولتی اظهــار کرد: 

شــفافیت مالی دولت و پاســخگو و کردن 
شــرکت های دولتی بر این است که شرکت 
ها از تاریک خانه خارج شود. تا پایان اسفند 
به حدود ۲ هزار شــرکت دولتی می رسید 
که صورت های مالی آنها شفاف برای عموم 

اعلام می شود. 

جزئیات صورت مالی 2 هزار
 شرکت دولتی

وی در ادامه بیان کرد: از ۱۹۴۰ شــرکتی 
که تحــت مدیریــت دولت یــا نهادهای 
عمومی مرتبط با دولت هســتند و صورت 
های مالی آنها برای ۱۴۰۱ شــفاف احصا 
شده اســت، ۳۴۰ شــرکت کاملا دولتی 
هستند و مابقی بر اساس قانون محاسبات 
دولتی نیســتند اما دولت در انها ســهمی 
دارد کــه نتایــج مدیریتــی در آن دارد از 
ایــن ۱۹۴۰ شــرکت، ۲۴۰ شــرکت در 
نفت ۱۷۵ شــرکت در نیرو، ۲۸۴ شرکت 
زیرمجموعه صمت هســتند و ۲۱ شرکت 
زیرمجموعه راه و شهرســازی، ۱۵ شرکت 
وزارت بهداشــت، ۵۰ شرکت زیرمجموعه 
وزارت آموزش پرورش، ۱۹ شــرکت جهاد 
کشاورزی،۱۶۷ شرکت وزارت دفاع، ۱۵۷ 
شــرکت تابعه وزارت تعاون، ۱۷ شــرکت 
تابعه ارشاد، ۵۸ شــرکت تابعه میراث، ۶۲ 
شــرکت ورزش و جوانان، ۱۴ شرکت تابعه 
اقتصاد، ۴۲۶ شــرکت تابعــه بانک های 
دولتی و ۲۸ شــرکت تابعه سازممان های 
منطقه آزاد هستند برای اولین بار است که 
این اطلاع رســانی با جزییات می شود و تا 
پایان اســفند صورت مالی آنها در سامانه 

کدال قرار می گیرد. 

4800 دستگاه اتوبوس مجهز به 
پرداخت کرایه الکترونیکی می شوند

وزیر اقتصاد در پاســخ به سوالی درباره الزام 
مشــاغل به استفاده از دســتگاه کارتخوان 
گفت: ســاماندهی و نظارت بر ناوگان حمل 
و نقل عمومی در شهرها که قطعا در افزایش 
رضایت شــهروندان مؤثر است جزو اولویت 
های دســتگاه هــای این مجموعه اســت 
۴۸۰۰ دستگاه اتوبوســی که قرار است به 
شهرداری ها داده شــود مجهز به پرداخت 
کرایه الکترونیکی می شــوند. مسئله دوم 
اســتفاده از ظرفیت مالیات ســتانی برای 
کمک به شهرداری هاســت از ابتدای سال 
تا امروز قریب به ۱۲۰ هــزار میلیارد تومان 
درآمــد مالیات بــر ارزش افــزوده وصول 
شده است که به شــهرداری ها داده شده و 
۲۸ همت سهم شهرداری تهران بوده است 
این بخش از کمک هــای نظام مالیاتی برای 
توسعه شهری سهم به ســزایی دارد که به 

توسعه ناوگان عمومی کمک می کند. 
ســخنگوی اقتصادی دولت درباره تحریم 
ها اظهار کرد: دولت ســیزدهم تلاش های 
زیادی را در این دوســال برای خنثی کردن 
اثر تحریم هــا انجام داده کــه فعال کردن 
کانالهای بانکی اعم از پیام رســان مالی غیر 
قابل رصد و هم مکانیزم های تســویه مالی 
در دستور کار قرار گرفته با برخی از کشورها 
به شکل فعالانه وارد حوزه عملیاتی شدهیم 
و بانک مرکزی هم پیشــنهادهایی با برخی 
کشورهای همسو مطرح کرده تا آثار منفی 
تحریم هــا را کاهش دهد گفــت وگوها در 
جریان اســت و به محض حصول به نتیجه، 

اطلاع رسانی می شود.

سه اقدام عملی دولت برای
 تامین امنیت غذایی خانوارها 

در آستانه سال نو
خاندوزی با اشــاره به سه اقدام عملی دولت 
در حوزه تامین امنیــت غذایی خانوارهای 
ایران در آستانه سال نو و ماه مبارک رمضان، 
گفت: طــرح فجرانه کالابرگ یکــی از این 
اقدامات بوده اســت که با اســتقبال خوبی 
نیز مواجه شــد؛ بیش از ۱۴ میلیون خانوار 
که شــامل ۴۲ میلیون نفر می شود از طرح 
کالابرگ فجرانه اســتفاده کردند و در این 
مــدت ۳۸ هزار میلیــارد تومــان از طریق 
فروشگاه های مدنظر و اقلام موردنظرخرید 
شــده است.ســخنگوی اقتصادی دولت از 
طرح ملی یسنا به عنوان دومین اقدام دولت 
نام برد و افزود: در این طــرح که با همکاری 
وزارت کار، تعــاون و رفــاه اجتماعی انجام 
می شــود، برای مادران دارای کودک زیر ۲ 
سال ۴۰۰ هزار تومان یارانه اختصاص یافته 
اســت.به گفته خاندوزی، سوم طرح امنیت 
غذایی کودکان زیر ۵ ســال دهک های یک 
تا ۵ یک میلیون تومــان و برای دهک های 
۵ تا هفت نیز ۶۰۰ هــزار تومان اختصاص 
یافته اســت.وی تاکید کرد: همه تلاش ما 
این است که آغاز ســال نو با وفور کالاهای 
مــورد نیــاز و قیمت هــای مناســب و در 
دسترس مردم باشــد و امیدواریم که طبق 
برنامه ریزی های انجام شــده برای تامین و 

کنترل قیمت های مورد نظر پیش رویم.

 اقدامات دولت برای رونق
 در بازار سرمایه

وزیر اقتصاد درباره رونق بازار سرمایه گفت: 
در چشم انداز ماه های پیش رو چند اولویت 
در زمینه ایجــاد رونق در بازار ســرمایه را 
می توانیــم مطرح کنیم محــور اول اصلاح 
دســتورالعمل قیمت گذری فرآورده های 
پالایشی است که جلسات متعددی برگزار 
شده و نتایح آن اطلاع رسانی می شود. دوم 
نظارت بر کســب و کارهای غیر رســمی و 
فرارهای مالیاتی در بازارهای خارج از بورس 
است اصلاح نرخ ارز در همین مسیر بود که 
محصولات پتروشیمی را از بورس کالا ارزان 
می خریدند و با نرخ آزاد می خریدند که بعد 
از اصلاحیه نرخ تسعیر ارز، این روند اصلاح 
شد برای چند ســال آینده هم تلاش دولت 
این اســت که پیش بینی پذیــری صنایع 
امــکان پذیر باشــد مرحله ســوم افزایش 
ســازگاری منافع مالی شرکت هاست برای 
بودجه ۱۴۰۳ هم از ظرفیت های این بودجه 
و صندوق توسعه ملی اســتفاده می شود تا 
مجموعــه اقدامات تدابیر رونق بورســی را 

شاهد اثرگذاری و نتیجه بخشی باشیم.

55 میلیارد دلار تجارت غیر نفتی
 با 15 کشور همسایه

خاندوزی دربــاره میزان ســرمایه گذاری 
خارجی اظهار کــرد: این موضــوع یکی از 
نکات عملکرد قابل توجــه دولت در بخش 
دیپلماسی اقتصادی اســت در ۱۱ ماه اول 
امسال ۵۵ میلیارد دلار تجارت غیر نفتی با 
۱۵ کشور همسایه بوده که ۲.۵ درصد بیش 
از ۱۱ ماهه پارســال بود در حوزه ســرمایه 
گذاری خارجی هم خوشــبختانه از ابتدای 
شــروع به کار دولت ســیزدهم تــا ابتدای 
اسفند ماه بیش از ۱۱ میلیارد دلار سرمایه 
گذاری مصوب معتبر منجر به شروع فرآیند 

ســرمایه گذاری نه فقط روی کاغذ داشته 
ایم ۳.۸ میلیارد دلار صنعت و ۵۸۰ میلیون 
دلار کشــاورزی ۶۱۷ میلیــون دلار برای 
خدمات و نفت با ۴.۸ میلیارد دلار ســرمایه 
گذاری خارجی کارنامه قابل توجهی نسبت 
به سال های گذشته اســت؛ امیدواریم این 
اتفاقی که در ســرمایه گذاری خارجی رخ 

داده، سال آینده هم ادامه دار باشد. 
وی خاطرنشــان کرد: مزد منطقه ای از قبل 
وجود داشــته و موافقان و مخالفانی داشته 
اســت برای ســال آینده هم در دستور کار 
برای اجر نیست و برای سال ۱۴۰۳ تقسیم 

بندی های مورد نظر انجام نشده است. 

مرحله دوم سود سهام عدالت
 تا 25 اسفند واریز می شود

ســید احســان خانــدوزی بــا اشــاره به 
تلاش هــای دولــت در ســال  ۱۴۰۱ برای 
پرداخت به موقع سود سهام عدالت، گفت: 
همواره تلاش کردیم که سود سهام عدالت 
را زودتر از دولت های قبــل پرداخت کنیم 
و انشالله مرحله دوم سود سهام عدالت تا ۲۵ 

اسفندماه پرداخت می شود.
ســخنگوی اقتصادی دولت درباره ثبات در 
تصمیم گیری ها و تأثیر آن بر بازار ســرمایه 
اظهار کرد: ثبات چشــم اندازهای سیاست 
های اقتصادی برای سرمایه گذاران و به ویژه 
صنایع بورسی حائز اهمیت است؛ دولت در 
مصوبه ای که امســال در خصوص خوراک 
پتروشــیمی ها داشــت خود را تا چند سال 
آینده محدود کرد تــا برای فعالان اقتصادی 
پیش بینی پذیر شــود؛ مصوبــات وبودجه 
های سنواتی در حوزه عوارض صادرات مواد 
خام و نیمه خام متأســفانه مستمرا در مقام 
تغییر بود اما امسال در ۱۴۰۲ تلاش کردیم 
بعد از نشست شورای گفت وگوی و دولت و 
بخش خصوصی عوارض صادراتی را اصلاح 
کردیم به دولت رفته و امیدواریم فردا نتیجه 

مصوبه دولت در این خصوص را اعلام کنم. 

انتشار 150 همت اوراق برای تولید 
کنندگان در سال آینده

خاندوزی تصریح کرد: از اردیبهشت امسال 
که بســته مشترک ســازمان برنامه وزارت 
اقتصاد و بانــک مرکزی در موضــوع مهار 
تورم تصویب و ابلاغ شــد، تمام تلاش تیم 
اقتصــادی دولت این بود کــه جزییات این 
بسته اجرا شــود؛ در این بسته هم نرخ رشد 
مورد توجه قرار گرفته و کاهش تورم؛ اینکه 
در مورد هر کدام از سیاســت های افزایش 
رشد اقتصادی یا کاهش تورم چه اقداماتی 
انجام شده، قبلا اطلاع رســانی شده است 
اما در خصــوص تورم کــه در فروردین ۵۵ 
درصد بود بــه ۳۵.۸ درصد کاهــش یافته 
اگرچه برای دولت مطلوب نیست اما نشان 
دهنده کاهش مستمر تورم بوده است تلاش 
دولت برای ســال آینده هــم کاهش تورم 
که ناشــی از بی انضباطی پولــی یا ناترازی 
بودجه اســت را کاهش دهیم و هم همزمان 
تصمیم گیری درباره مؤسسات اعتباری بی 
انضباطی که بانــک مرکزی برنامه اصلاحی 
دقیقی برای آنهــا دارد را پیگیری کنیم؛ در 
این جهــت امیدواریم بیــش از ۱۵۰ همت 
اوراق گام برای ســال آینده منتشر کرده و 
به تولیدکننــدگان بدهیم که این اوراق گام 
برای نیازهای نقدینگی آنهــا مانند مالیات 

و تأمین اجتماعی هم قابل استفاده است.

اقدامات بانک مرکزی در کنترل
 بازار ارز و سیاست های ارزی دولت 

در سال آینده
وزیر اقتصاد درباره اقدامــات بانک مرکزی 
در کنترل بــازار ارز و سیاســت های ارزی 
دولت در خصوص ســال آینده اذعان کرد: 
اول یک تقاضایی را با اصحاب رسانه مطرح 
کنم و آن اینکه در راســتای منفعت مردم و 
کشــور کمک کنیم انتظارات درســت در 
کشور منتشــر شــود چون بعضا انتظاراتی 
دامن زده می شود که به تغییر رفتار جامعه 
منجر شده و شاهد برخی رفتارهای هیجانی 
در بازارهای مختلف هستیم اما در مجموع 
تلاش ما این اســت کــه پارامترهای ارزی 
و اقتصــادی مانند رشــد نقدینگی افزایش 
صــادرات نفــت مدیریت ثبت ســفارش 
واردات و کاهش قاچاق کالا شرایط بهتری 
را برای آینده فراهــم کرده که مدیریت بازار 

ارز را به صورت بهینه انجام دهد. 

دولت در واگذاری سهام خودروسازان 
تردید ندارد

سخنگوی اقتصادی درباره آخرین وضعیت 
خصوصی سازی شــرکت های خودروساز و 
اقدامات دولت در ایــن زمینه، گفت: دولت 
در واگذاری سهام خودروســازان تردیدی 
ندارد و پیــش از رئیس جمهور دســتورات 
لازم برای انجام مقدمات خصوصی ســازی 
خودروســازان را به وزیر صمــت وقت داده 
اســت. خاندوزی تاکید کــرد: آنچه مهمتر 
است اســتفاده از ظرفیت بخش خصوصی 
در مدیریت چنین بنگاه هایی اســت، همان 
چیزی کــه در دیداررهبر معظــم انقلاب 
بــا کارآفرینان بخــش خصوصــی مورد 
تاکید قرار گرفت.وی گفت: فــارغ از اینکه 
برای واگذاری ســهام چــه اقداماتی انجام 
می گیرد، اراده دولت اســتفاده از ظرفیت 
بخش خصوصی و اصلاح ســاختار مدیریت 

خودروسازان است.
خاندوزی با اشــاره بــه خریــد ۱۶ فروند 
هواپیمای خریداری شــده گفت: متاسفانه 
تدابیر لازم برای بازپرداخــت وام های اخذ 
شــده برای خریــد هواپیماها اندیشــیده 
نشــده بود، به نحوی که هــم اکنون حدود 
۶۰۰ میلیون دلار بابت تسویه بدهی ها باید 

پرداخت شود.
به گفتــه وزیــر امــور اقتصــاد و دارایی، 
گفت وگوهــا و جلســاتی بــا حضــور زیر 
مجموعه هــای حوزه هوایی کشــور برگزار 
شــده اســت و امید می رود که بــه زودی 
درباره منبع و سازوکار تسویه این بدهی ها 
خبرهای خوبی به اطلاع مردم رسانده شود.

دولت سیزدهم خود را محدود به یک 
مذاکره و با یک دولت نکرده است

ســخنگوی اقتصــادی دولــت در پاســخ 
به ســوالی دربــاره آینده اقتصــادی ایران 
پس از انتخابات ریاســت جمهــوری آتی 
آمریکا، گفت: در دولت ســیزدهم همواره 
بر اصلاحات اقتصاد ایــران از داخل تاکید 
کرده ایم و تمام همت و تلاش خود را به کار 
بســته ایم که اثرات تغییر رئیس جمهور در 
گوشــه ای دیگر از دنیا را بر اقتصاد ایران به 
حداقل برســانیم.خاندوزی افــزود: هدف 
ما این اســت که تاثیر ســو مدیریت ها را بر 
اقتصاد ایران کاهش دهیم و از بی عملی در 
مواجهه با چالش های اقتصادی بین المللی 
پرهیز و وارد حوزه حــل و فصل چالش ها با 
اســتفاده از ظرفیت های داخلی شویم.وی 
با اشاره به اینکه دولت منکر تاثیر معادلات 
بین الملل بر حــوزه اقتصاد ملی نیســت، 
گفت: مسیر تعاملات خارجی و دیپلماسی 
اقتصادی در حوزه تجارت و سرمایه گذاری 
محدود به یک مذاکره و یک دولت نیســت 
و ایــده اصلی دولــت جایابی بــرای ایران 
در نظم نوین جهانی اســت که در این نظم 
ایران با کشــورهای همســایه و همســو و 
پیمان هــای منطقه ای بــزرگ در منطقه و 
جهان مناســبات جدیدی را برقــرار کند.

خاندوزی با تاکید بــر اینکه تلاش دولت در 
حوزه دیپلماســی اقتصادی در عمل نشان 
داده شده اســت، ادامه داد: شــرط توفیق 
در مذاکــرات خارجی، مذاکره در شــرایط 
اقتصادی قوی اســت؛ اگر در موضع ضعف و 
استیصال باشیم حتما نمی توانیم امتیازاتی 
کــه در تــراز ملــت ماســت را از مذاکره 

کنندگان دیگر طلب کنیم.

تفاهمنامهمشترکساختمسکنبرایفرهنگیاندر۱۸استانمنعقدشد
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حمیدرضا آقابابائیان وعده هایی نظیر عزل و نصب مسئولان حوزه انتخابیه ، 
ایجاد اشتغال و رفع بیکاری جوانان ، آسفالت، واگذاری زمین و مسکن، احداث 
جاده و فرودگاه و کارخانه برای حــوزه انتخابیــه و دادن وام، جهیزیه و یا قول 
صدور مجوز برای هــواداران و یا وعده هایی در خصــوص پرونده های قضائی و 
امثالهم و پیگیری امور مشکلات مردم شهرستانها در ادارات تهران هیچ یک از 
وظایف نمایندگان نبوده ونمی باشد و شاید به مصداق عوامفریبی و انجام اقدام 
غیر قانونی و تقلب نســبت به قانون برای تکیه زدن بر کرســی صندلی قانونی 

مجلس باشد ،به هر صورت سوالی که به  ذهن متبادر می شود این است:
۱ ( مطابق ســه نظام  انتخاباتی رایج در دنیا اعم از نظام اکثریت ، نظام انتخابات 
فردی و جمعی و فهرســتی ،نظام انتخابات تناســبی و توجه به نظام انتخاباتی 
ایران وظایف و اختیارات و تعهدات و حقوق قانونــی نمایندگان مطابق قوانین 

اساسی و آیین نامه داخلی مجلس چیست؟
۲ (مگر نه اینکه انتخابات باید به صورتی برگزار شود که بیشترین رابطه ممکن 
بین انتخاب کنندگان و انتخاب شــوندگان برقرار باشــد ،تا بتوان به حاکمیت 
مردم و اعمال حق واقعی تعین سرنوشت امیدوار بود، پس مسولیت پیگیری به 

این تخلفات غیر قانونی متوجه کیست؟
بخش اول قانونگذاری

در پاسخ به سوال اول باید گفت، به دلالت اصل ۵۷ قانون اساسی بر اساس نظریه 
تفکیک قوا پارلمان صرفا یک نهاد قانونگذاری را به ذهن متبادر می نماید.اما از 
طرفی با ریشه مســتقیما مردمی خود،مرجعیت گسترده ای از تامین و توقعات 
جامعه را به خود می گیرد و مظهر خواســت و اراده عمومی اســت و بر این مبنا 
پارلمان را می توان ترکیب متلازمی ازنمایندگی و بحث و مذاکره و وضع قانونی  

نظارت بر امور  دانست .پس با این وصف :
نمایندگی و بحث و مذاکــره ماهیت وجودی پارلمــان و قانونگذاری و نظارت 
اعمال حقوقی پارلمان را تشــکیل می دهد.با بررســی های مواد متعدد قانون 
اساسی بشرح فوق مبرهن اســت، که جایگاه پارلمان در ۲ بعد *قانونگذاری و 
نظارت* ، بسیار رفیع اســت و نمایندگان در برنامه ریزی و سیاستگذاری های 
کلان جامعه از قدرت و توانایی های لازم برخوردار هستند. کار نماینده مجلس 
رفع مشکلات شخصی یکایک موکلان نیســت. این در حالی است که بسیاری 
از مردم از وظایف نمایندگان مجلس آگاهی ندارنــد و انتظار دارند آنها وظایف 
مدیران دســتگاه های اجرایی را انجام دهند. وجود این توقع نیز دلایل فراوانی 
دارد که از جمله آنها می توان به وجود برخی نواقــص و کلی گویی ها در قانون 
همچون موارد مندرج در اصول ۷۶، ۸۴ و ۹۰ قانون اساســی و همچنین کمبود 
آگاهی عمومی درخصوص وظایف و اختیارات نماینده مجلس و علاقه مردم به 

شنیدن صحبت های خوشایند آنها اشاره کرد.
صلاحیت عام قانونگذاری متکی به تدابیر مجلســیان اســت. کمیت و کیفیت 
قوانین،در ارضای تمنیات و خواسته های مردم نشــان دهنده حدود و وسعت 
شایستگی و لیاقت مجلس می باشــد. خواه قوانین عادی و خواه مقررات دولتی 
باشد. صرف نظر از *اولین* صلاحیت عام و صلاحیت اختیاری مجلس در وضع 
قوانین ، **دومین** قوانین دیگری بنام *قوانین خاص و ســازمان دهنده* 

متمایز از قوانین معمولی وجود دارند که عناوین اصول آنها عبارتند از:
۱(شوراها، اصول ۷و ۱۰۰و ۱۰۱و ۱۰۴ و ۱۰۶

۲(امنیت و مصونیت ،اصول ۲۲و ۲۵ و ۳۲ و ۳۳ و ۳۶ و ۳۸ و ۳۹
۳(مطبوعات ،اصل ۲۴

۴(تامین اجتماعی ،اصل ۲۴
۵(اقتصاد و امور مالی ،اصول ۴۴ و ۴۵ و ۴۷ و ۵۱ و ۵۲ و ۵۳ و ۵۴

۶(قوه مقننه ،اصول ۶۲ و ۶۴ و ۶۵ و ۶۶
۷(دعاوی مهم دولتی،اصل ۱۳۹

۷(نیروهای مسلح قوه قضائیهصدا و سیما می باشد
سومی،قوانین تفویض می باشد.

گرچه به دلالت اصل ۸۵ قانون اساسی مبنی بر اینکه...مجلس نمی تواند اختیار 
قانونگذاری را به شخص یا هیاتی واگذار کند... صلاحیت مجلس در قانونگذاری 
انحصاری و غیر قابل تفویض اســت. اما برخی ضروریات موجب شــده مطابق 
اصل ۸۵ مجلس تحت شرایطی تحت عنوان  قوانین تفویضی  اختیار پاره ای از 
وظایف را در خصوص قوانین آزمایشــی به دلالت اصل ۷۲ در صورت ضرورت 
و تصویب دائمی اساســنامه دســتگاهای دولتی به دلالت اصل ۸۵ و *تفسیر 
قوانین*  را به دلالت اصل ۷۳ را به کمیسیون واگذار کند. بنابراین اولین وظیفه 

نمایندگان قانونگذاری است که به ۴طریق پیش گفته انجام می شود.
*بخش دوم نظارت

در نظام تفکیک قوا،قوه مجریه با در اختیار داشــتن بیشترین امکانات قسمت 
اعظم قدرت زمامــداری را اعمال می نماید.به همین خاطر خطر ناشــی از این 
قدرت بر علیه حقوق و آزادی مردم فراوان است .فلســفه تفکیک قوا مبتنی بر 
شکســتن قدرت عمومی و توزیع آن بین عوامل متعدد اســت .تا در این روند از 
بروز اســتبداد جلوگیری و آزادی مردم تامین شــود.بنابراین اهم نظارت های 

مجلس عبارتند از:
۱ *(نظارت تاسیسی* ، که بصورت نظارت بر تشــکیل دولت در قالب تسلیم 
برنامه دولت به مجلس، رای اعتماد به وزیران مستند به اصل ۱۳۳ ،رای اعتماد 

به هیات وزیران متصور است
۲ *(نظارت بر تغییرات و اختلافات دولت* ،مطابــق اصول ۱۳۳و ۱۳۶قانون 
اساسی تغییر فردی وزراء و تعین وزاری جانشــین تابع قاعده کلی رای اعتماد 
اســت. ۲ *(نظارت اطلاعی* مطابق اصل نود قانون اساسی مرجعیت مجلس 
بعنوان کانون وکلای ملت که با اراده مردم انتخاب می شوند. موجب شد که هر 
کسی *شــکایتی* از طرز کار مجلس و قوه مجریه و قضائیه داشته باشد بتواند 
شکایت خود را کتبا به مجلس عرضه تا مجلس نسبت به آن  رسیدگی و تحقیق 
و تعقیب کند.۲ *(ابتکار نمایندگان در کسب اطلاع* حق تذکر و سوال از ریس 
جمهور و وزراء مواردی از کســب اطلاع به نظر می رسد که قانون اساسی و آیین 

نامه داخلی برای نمایندگان قائل شده است.
۳ *( نظارت از طریق حق تحقیق و تفحص* ،به دلالت اصل ۷۸قانون اساســی 

مجلس شورای اسلامی حق تحقیق و تفحص در تمام امور کشور را دارد
۴ *(نظارت استصوابی*

الف نظارت بر معاهدات و قراردادهای بین المللی. اصول ۱۵۲ و ۱۵۳
ب نظارت بر تغیبر خطوط مرزی

جنظارت بر برقراری حالت فوق العاده و حکومت نظامی
دنظارت بر صلح دعاوی مالی و و یا ارجاع آنها به داوری

وقرض و استقراض و کمک بلاعوض
ر استخدام کارشناسان خارجی

نفروش بناها و اموال دولتی
ینظارت بر دادن امتیاز تشکیل شرکتهای و موسسات به خارجیان

کنظارت مالی از طریق دیوان محاسبات
۵(نظارت سیاســی،علاوه بر تمام مراتب نظارت مورد بحث،نظارت و مراقبت 
مســتمر بر کردار سیاســی اعضای قوه مجریــه برای مجلــس از طریق طرح 
استیضاح ریس جمهور و وزرا،رای اعتماد یا عدم اعتماد مجلس، توسط مجلس 
در قبال دولت قابل تامل و بررسی اســت.پس وظایف نمایندگان تعهد در انجام 
امور مصرحه در قانون اساسی و پاسداری و مراقبت از آن بعنوان موکلین دارای 
حق در کشور اســت و نه وعده های توخالی. به هر حال در مقام نتیجه پیشنهاد 
میگردد،منبعد:اولا(داوطلبان متقاضی شرکت در مجلس پس از ثبت نام و قبل 
از شرکت در مسابقه انتخاباتی حداقل بصورت فشــرده ۴ترم آشنایی با اصول 

اولیه قانونگذاری و قوانین عادی را فرا بگیرند.
ثاتیا(در پایان دوره همانند آزمون اختبار قضات و وکلا و ...از آنها آزمون کتبی به 
عمل آید و در صورت موفقیت در آزمونهای امتحان و اختبار و ..تایید صلاحیت 
در کنار جامع شرایط شــوند. تا در مقام نطق حداقل در بیان تعداد اصول قانون 
اساســی و تلفظ موزه لور و اطلاع از اینکه دربی چه هســت دچار آزمون و خطا 

نشوند.
ثالثا(در کنار ســواد تخصصی از حداقل سواد قانون نویســی که همانا تسلط بر 
زبان رایج روز دنیا،امکان مطالعه مقالات مفید دنیا در بحث حکومت و کشــور 
داری و تسلط به ادبیات فاخر کشور اســت بهره مند گردند تا در نهایت شعارها، 
برنامه ها و وعده های انتخاباتی نامزدها و نیز گروه ها و جریان های سیاســی که 
لیســت های انتخاباتی را به مردم معرفی می کننــد در انتخابات آتی با وظایف 
مجلس یعنی قانونگذاری و نظارت بر اجرای قانون مطابقت داشــته باشــند؛ 
بنابراین نه تنها وعده کار، مسکن، وام و مجوز به اشخاص و هواداران برای جلب 
آرای مردم، جزو وظایف یک نماینده مجلس و در شــان آن نیست بلکه موجب 
بده بستانهای ناصواب می شود؛ علاوه بر این، پروژه هایی که از طریق لابی های 
سیاسی و جناحی و یا حتی فشــارهای نمایندگان در برخی مناطق اجرا شده و 
اغلب فاقد کارشناســی بوده کشور را با مشــکل مواجه نموده در آینده از تکرار 
آن جلوگیری شــود،چون این وعده های غیر قانونی بد بینی ملت از حکومت و 
حاکمیت را بواسطه اقدام متقلبانه بعضی از نامزدها در اخذ رأی به هر نحوی را 

به دنبال خواهد داشت. بقول حضرت سعدی
من آنچه شرط بلاغ است با تو می گویم تو خواه از سخنم پند گیر و خواه ملال

دیوار

قائم مقام بنیاد ملی نخبــگان از طراحی و تدوین قانون 
جامع حمایت از نخبگان خبر داد و گفت: در این قانون 
به دنبال تامین منابع پایدار برای زیســت بوم نخبگانی 

هستیم.
ســید ســلمان ســیدافقهی، از طراحی و تدوین 
قانون جامــع حمایت از نخبــگان خبر داد و گفت: 
در همین رابطه با معاونــت حقوقی دولت در حال 
امضای تفاهم نامه ای هســتیم تا بــا کمک آنها و با 
همکاری دســتگاه های ذینفع که بــا نخبگان در 
ارتباط هســتند، یک کارگروه ایجاد کنیم. این طرح 
حمایتی در ابتدای مجلس بعدی تقدیم خواهد شــد 
تا ان شــاءالله بعد از تاییدیه نهایی بــه قانون تبدیل 

شود.

قائم مقام بنیاد ملی نخبــگان افزود: البته 
پیش از این و در سال گذشته دو آئین نامه 
حمایــت از نخبگان ایرانــی و نخبگان غیر 
ایرانی در دولت به تصویب رســید اما این 
موضوع هیچ گاه به صورت قانون در کشور 

نبوده است.
ســیدافقهی بیان کرد: به طور مثال قانون 

جهش تولید دانــش بنیان قانون بســیار خوبی برای 
حمایت از دانش بنیان ها اســت اما در حمایت از خود 
نخبگان قانونی نداریم و این حمایــت صرفاً حمایت 
مالی نیســت بلکه به طــور مثال وظیفــه دولت در 
استفاده از ظرفیت نخبگان را شامل می شود یا اینکه 
منابع مالی زیست بوم نخبگان از کجا و چگونه تأمین 

شــود، در قانون جهش تولید، بندی تحت 
عنوان عوارض گمرکی وجود دارد که برای 
تأمین اعتبار معاونت علمــی می توان از آن 

استفاده کرد.
وی با تاکید بر اینکه باید منابــع پایداری را 
برای زیســت بوم نخبگانی تعریــف کنیم، 
گفت: بنیاد ملی نخبــگان نباید در حد یک 
بند بودجه ای در قانون لحاظ شــود و ما در هر صورت 
می خواهیــم کاری کنیم که بنیاد درآمد مشــخصی 

داشته باشد.
 مثلًا در ارتباط با مســئولیت اجتماعی شــرکت های 
دولتی بزرگ یــا صنایع بــزرگ اخیــراً دولت آئین 
نامــه ای را درباره ســرفصل هزینه کرد مســؤولیت 

شــرکت ها مصوب کرد کــه یکــی از بخش های آن 
مربوط به ارتقا، پویایــی بالندگی و جوانی جمعیت در 
جهت اقتدار ملی، حمایت از اقشــار کمتر برخوردار با 
رویکرد عدالت محوری و تعالی بخشی و ارتقا کیفیت 
جوامع محلی می شــود که می توان آن را به فضاهای 
استعدادیابی و کشف اســتعدادها در مناطق محروم 
ربط داد. اگر بتوانیم همین مــوارد را در ردیف قانونی 
قرار دهیم، می تــوان قدم مثبتی را بــرای حمایت از 

نخبگان برداریم.
قائم مقــام بنیاد ملــی نخبگان گفت: حتــی می توان 
بخشــی از عوارض خروج از کشــور یــا هزینه ترجمه 
مدارک را به نظام نخبگانی بازگردانیم و با ایجاد منابع 

پایدار، خدمات بهتری به این قشر ارائه دهیم.

نخبگان

خریدار  رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی 
شهید بهشتی با بیان اینکه بررسی ها بیانگر 
ناترازی درآمد و هزینه ها در بیمارســتان ها 
بویژه بیمارســتان های دولتی است، گفت: 
در ارتباط با تعیین تعرفه های پزشکی لازم 
اســت به متن قانون بازگردیــم؛ به طوری 
که »قیمت تمام شــده خدمات« کلید واژه 
مشــترک تمام قانون های موجــود در این 

زمینه است.
دکتر علیرضا زالی، دربــاره تعیین تکلیف 
وضعیــت تعرفه های خدمات تشــخیصی 
درمانی، ضمن اشــاره به تصویب رشد ۴۶ 
درصدی این تعرفه ها در شورای عالی بیمه 
سلامت برای ســال ۱۴۰۳ اظهار کرد: رشد 
منطقی تعرفه های پزشــکی طی سال های 
اخیر بــا چالش هایی همراه شــده که برای 
رفع آن می بایســت به قانون مراجعه کرد. 
براســاس بند ۸ مــاده یک قانــون »بیمه 
خدمــات همگانی« مصوب ســال ۱۳۷۳، 
تعرفه های بخش های تشخیصی و درمانی  

برمبنای۳ مولفه تعیین می شود.
وی دربــاره تعیین تعرفه هــای بخش های 
درمانی و تشخیصی بر اساس ۳ مولفه گفت: 
تعرفه های بخش های درمانی و تشخیصی 
بــر مبنای مولفه هــای »قیمــت  پایه« که 
معمولا قیمت تمام شــده تقلی می شــود، 
»سود ســرمایه« و »اســتهلاک« تعیین 

می شود.
وی دربــاره چرایــی چالش هــای پیش رو 
تعیین تعرفه های پزشــکی طی سال های 
اخیر خاطرنشــان کــرد: متاســفانه طی 
ســال های گذشــته روش شناسی منطقی 
مبتنی بر قانــون در حوزه تعیین تعرفه های 
پزشکی اجرا نشده است و به همین دلیل با 
چالش هایی در ارتباط با تعیین تعرفه های 

پزشکی مواجه شده ایم.
وی ادامه داد: شــاید بتوان گفــت از زمان 
تصویب قانــون بیمه خدمــات همگانی تا 
به امروز، اگــر تعیین تعرفه های پزشــکی 
براســاس قانون خدمات همگانی و ۳ مولفه 
قیمت پایه، سود سرمایه و استهلاک انجام 
می شد، شــاید با چالش هایی که  این روزها 
در حوزه تعیین تعرفه های پزشــکی مطرح 
می شود، روبرو نمی شدیم. بنابراین انحراف 
عمیــق تاریخــی از قانون بیمــه خدمات 
همگانی ســبب بروز چالش در حوزه تعیین 
تعرفه های پزشکی شــده است. در مجموع 
براســاس قوانین توســعه ای کشــور، باید 
قیمت خدمات پزشــکی پیش از اتمام هر 
سال بر مبنای مولفه های  قیمت پایه، سود 

سرمایه و استهلاک اعلام شود.
زالی به سیاست های کلی سلامت نیز اشاره 

و خاطرنشــان کرد: سیاست های ابلاغی در 
ارتباط با تعیین تعرفه های پزشکی به عنوان 
یک سند فرادستی به حساب می آید. در این 
سند فرادستی اشاره شده که مبانی تعیین 
تعرفه پزشکی در بخش خصوصی و دولتی، 
یکسان ســازی اجزای حرفــه ای و به ویژه 
استفاده از مبانی مبتنی بر شواهد است و در 
این سیاســت ها در حوزه تعیین تعرفه های 
پزشــکی به موضوع ارزش افزوده اقتصادی 

اشاره شده است.  

لزوم بازگشت به متن قانون درباره 
تعرفه های پزشکی

زالی با بیان اینکه اســناد بالادســتی شاید 
یک فصل الخطاب بــرای پایان چالش های 
رســانه ای و چالش های مناقشه ای مرتبط 
با تعیین تعرفه های پزشــکی باشد، افزود: 
در ارتباط بــا تعیین تعرفه های پزشــکی 
می بایســت باید به متن قانــون بازگردیم. 
کلیــد واژه مشــترک »قیمت تمام شــده 
خدمات« در تمام قانون های موجود لحاظ 
شده است.   رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
شــهید بهشــتی درباره قیمت تمام شده 
خدمات پزشــکی بیان کرد: فرمول قیمت 
تمام شــده خدمات را می توان براســاس 
قابلیت هــای اقتصادی تعریف کرد. شــاید 
بتوان گفــت به دلیل اینکه طی ســال های 
اخیر به یک انحراف روش شناســی عمیق 
از قانون  تعیین تعرفه ها دچار شــده ایم، با 
مشــکلات و چالش هایی در حــوزه تعیین 
تعرفه هــا روبرو هســتیم. بر این اســاس، 
بازگشت به حوزه تعیین تعرفه ها بر مبنای 

قیمت تمام شــده باید به عنوان یک مبنا در 
حوزه تعیین تعرفه ها در نظر گرفته شود.

تفاوت چشمگیر قیمت کنونی با قیمت 
تمام شده خدمات در بیمارستان ها

زالی با بیان اینکه وضعیــت قیمت کنونی 
خدمــات در بیمارســتان های دولتــی و 
خصوصی با مبانی قیمت تمام شده خدمات 
تفاوت چشــمگیر دارد؛ اظهار کرد: به طور 
مثال، اگر مطالبات دانشــگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی در زمان مقرر توسط بیمه ها 
پرداخت شــود، بازهم عمق بســتانکاری 
این مرکز آموزشــی از بیمه ها زیاد اســت. 
اگر بیمه هــا در زمان مقرر بدهــی خود را 
پرداخــت کنند، درآمــد مراکــز درمانی 
دانشــگاه علوم پزشــکی شــهید بهشتی 
نســبت به هزینه ها منفی ۳۰ تا منفی ۱۱۰ 
درصد اســت.وی با بیان اینکه بررســی ها 
بیانگر ناتــرازی درآمد و هزینه ها اســت، 
افزود: به عنوان مثال بیمارســتان فیروزگر 
که یکی از بیمارســتان های تحت پوشش 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی است، 
یک مرکــز درمانی حاکمیتی به حســاب 
می آید. به دلیل اینکه بیمارستان فیروزگر 
یک مرکز درمانی حاکمیتی اســت، درآمد 
چندانی ندارد؛ بررســی ها بیانگر این است 
که میزان درآمد نســبت به هزینه ها در این 

بیمارستان، منفی ۱۱۰ درصد است.   

ناترازی درآمد و هزینه های 
بیمارستان های دولتی

رئیــس دانشــگاه علوم پزشــکی شــهید 

بهشــتی با بیان اینکه رفع ناتــرازی میان 
درآمــد و هزینه هــا اهمیــت دارد، اظهار 
کرد: اگر ناترازی میــان درآمد و هزینه های 
بیمارســتان ها برطــرف نشــود، دود این 
موضوع در وهله نخســت به چشــم مردم 
می رود. اگــر درآمد بیمارســتان ها کافی 
نباشــد مولفه هایــی ماننــد هتلینــگ، 
مســتهلک،  تجهیــزات  بروزرســانی 
بروزرســانی بیمارســتان، کیفیــت غذا و 
کیفیت خدمات تحت تاثیر قرار می گیرند.  

زالی درباره ضــرورت اصــلاح تعرفه های 
خدمات پزشکی گفت: پیش از اینکه اصلاح 
تعرفه های پزشــکی به عنوان یک موضوع 
صنفی برای پزشکان در نظرگرفته شود باید 
به عنوان یک مولفه اثرگذار بر ارتقاء کیفیت 
خدمات لحاظ شود.وی با بیان اینکه متضرر 
نشــدن مردم از افزایش تعرفه های پزشکی 
باید در کانون توجه قرار گیرد، خاطرنشــان 
کرد: اگر بخواهیم مردم از افزایش تعرفه ها 
متضرر نشوند، باید پوشــش بیمه ای مورد 
وثوق را اجرا کنیم. اگر پوشش بیمه کامل تر 
شود، ســرانه بهداشــت و درمان از »درآمد 
ناخالص ملی« و ســهم این حوزه از بودجه 
عمومی کشور افزایش یابد، افزایش تعرفه ها 
موجب متضرر شدن مردم نمی شود.     زالی 
افزود: اگــر بخواهیــم از نارضایتی عمومی 
افزایش تعرفه هــای پزشــکی جلوگیری 
کنیم و افزایش تعرفه بــه معنای پرداخت 
از جیب مردم نباشــد، باید در مســیری که 
سایر کشــورها پیش  گرفته اند، قرار گیریم. 
سایر کشورهای جهان در مسیر تقویت نظام 
بیمه ای، پوشش بیمه ای عمیق تر، گسترش 

بســته های پوششــی، ایجــاد فرایندهای 
جذاب و تشــویقی برای نظــام بیمه گذار و 
افزایش ســهم نظام بهداشــت و درمان از 
بودجه عمومی کشــور گام برداشته اند.وی 
گفت: مولفه هایی مانند مسیر تقویت نظام 
بیمه ای، پوشش بیمه ای عمیق تر، گسترش 
بســته های پوششــی، ایجاد  فرایندهای 
جذاب و تشــویقی برای نظــام بیمه گذار و 
افزایش ســهم نظام بهداشــت و درمان از 
بودجه عمومی باید در این برهه زمانی انجام 
شــود و در غیر این صورت، شاید اجرای آن 

در اواسط سال آینده دیر شده باشد.
زالی با بیــان اینکه یکی از مســائلی که در 
زمینــه تعیین تعرفه های پزشــکی باید در 
کانون توجه قرار گیرد، چابکی لازم در نظام 
اعتباری و بودجه ای کشــور اســت، گفت: 
باید به نحوی عمل کنیم که بیمه ها بتوانند 

خدمات را به طور کامل پوشش دهند.

گفتمان مشترک برای تعرفه های 
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وی با بیــان اینکــه در ارتباط بــا افزایش 
تعرفه های پزشــکی یک گفتمان مشترک 
شــکل گرفته اســت، خاطرنشــان کرد: 
افزایش ۴۶ درصــدی تعرفه پزشــکی در 
شورای عالی بیمه به تصویب رسیده است. 
یک گفتمــان مشــترک دربــاره افزایش 
تعرفه های پزشــکی میان وزارت بهداشت، 
ســازمان برنامه بودجــه، ســازمان های 
بیمه گر، دانشــگاه های علوم پزشــکی در 
شورای عالی بیمه محقق شده، این گفتمان 
مشترک در سال گذشته شکل نگرفته بود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
درباره سهم پزشــکان از افزایش تعرفه های 
پزشــکی گفت: برخی تصــور می کنند که 
بخش اعظمی از افزایــش تعرفه ها به جیب 
پزشکان واریز می شــود؛ در حالی که سهم 
پزشــک از افزایش تعرفه ها در بخش های 
دولتی و خصوصی حــدود ۳.۵ تا ۷ درصد 
اســت. بخش اعظمی از افزایــش تعرفه ها 
شــامل هتلینگ، دارو، تجهیزات و خدمات 
غیرسوبسیدی می شــود.زالی با بیان اینکه 
با تقویت نظام بودجه ای ســال آینده اجازه 
دهیم که خدمات ســرپایی توسط بیمه ها 
به صورت بیشــتری پوشــش داده شــود، 
اظهار کرد: دانشــگاه های علوم پزشکی به 
ارائه خدمات بهتر در بخش بســتری کمک 
می کنند. روشن نگه داشتن چراغ اقتصادی 
خدمات درمانــی در بخش دولتی ســبب 
می شــود به یک عنوان یک مرجــع برای 
افرادی که از منظر اقتصادی ناتوان هستند، 

پابرجا باشد.

خریدار  ســفرهای نوروزی ۱۴۰۳ با ارز 
مســافرتی دو برابری، کمیاب شدن بلیت 
های حمــل و نقل عمومی، مناســب های 
متعدد و همزمانی با ایام ماه رمضان رو به رو 
شده و آن را از نوروز سالهای گذشته متمایز 

کرده است.
 نوروز ســال ۱۴۰۳ نوروز متفاوتی اســت و 
از الان که بیــش از ۲۰ روز تــا لحظه تحویل 
ســال مانده، خیلی ها درصــدد برنامه ریزی 
برای سفرهای نوروزی هستند. برخی از روز 
۲۴ اسفند ماه برای انجام ســفر برنامه ریزی 
می کنند که در این صورت به سه روز مرخصی 
نیاز دارنــد تا بتوانند لحظه تحویل ســال در 
منزل باشــند و یــا اگر مــدت طولانی تری 
برای ســفر درنظر بگیرند می تواننــد تا روز 
چهارم فروردین ماه کــه تعطیلات همگانی 
است در ســفر باشــند.اما پیک بعدی سفر 
از چهارم تا ۱۳ فروردین اســت کــه در این 
صورت کارکنان به ۵ روز مرخصی نیاز دارند 
و می توانند یک ســفر تقریباً ده روزه داشته 
باشند. اما معمولاً سفرهای نوروزی سه چهار 
روزه است مگر اینکه ســفرهای طولانی مد 

نظر مسافران باشد.

مناسبت های متعدد نوروزی
پیک دیگــر ســفر می توانــد از ۱۳ تا ۱۷ 
فروردین باشد. چون ۱۳ به در دو شنبه است 
و تا جمعه تنها به دو روز مرخصی نیاز دارد. 
ضمن اینکه از شلوغی شهرهای گردشگری 
کاسته شــده و بســیاری از خطوط ریلی و 
هوایی خلوت تر می شود و راحت تر می توان 

بلیت و مکان اقامت پیدا کرد.
تفاوت نوروز امســال با ســالهای گذشــته 
در ایــن اســت کــه از روز ۲۲ اســفند ماه 
رمضان آغاز می شــود و بنابراین ســفرها با 
محدودیت هایی مواجــه خواهد بود. برخی 
ترجیح می دهند ماه رمضان به ســفر نروند 
تا بتوانند تمام ایام یک مــاه را روزه بگیرند. 
برخی نیز ســفرها را کوتاه می کنند تا مدت 
بیشــتری در منزل باشــند و بــه این فکر 
می کنند که ســفر به شــهر مردم روزه دار، 
محدودیت هایی دارد و بنابراین بهتر اســت 
آن را به زمان دیگــری موکول کنند. مثلًا از 
۲۱ تا ۲۴ فروردین کــه همزمان با عید فطر 

است.
در طول ایام نوروز مناســب های متعددی 
پیش روی مســافران قرار می گیــرد. دوم 

فروردیــن مــاه همزمان با وفــات حضرت 
خدیجــه )س( و روز هفتــم فروردین هم 
ولادت حضــرت امام حســن مجتبی )ع( 

است. 
دهــم فروردین شــب قــدر، ۱۱ فروردین 
ضربت خــوردن حضــرت علــی )ع(، ۱۲ 
فروردین شــب قدر و روز ۱۳ فروردین هم 
شــهادت حضرت علی )ع( اســت. پس از 
تعطیلات یعنی روز ۱۴ فروردین هم شــب 
قدر محسوب می شــود تا روزهای ۲۲ و ۲۳ 
فروردین که مصــادف با تعطیلات عید فطر 

است.
با توجه به این مناســبات می تــوان پیش 
بینی کرد که ســفر در ایام نــوروز تقریباً از 
۲۴ اســفند تا ۲۴ فروردین ماه در چندین 
بازه زمانی متعدد طول می کشد و بیشترین 
پیک ســفر نیــز در همان ایام ۲۹ اســفند 
تا ۴ فروردین خواهد بود. امــا می توان ایام 
دیگــری را انتخاب کرد که با شــلوغی های 

عید تداخل نداشته باشد.

ارز مسافرتی دو برابر شد
مســافران نوروزی ۱۴۰۳ که قصد ســفر 

به خارج از کشــور را دارند، بایــد بدانند 
که بــرای ســفرهای خــود می توانند به 
جای ۵۰۰ یورو، هزار یورو ارز مســافرتی 
دریافت کنند به شرط آنکه بلیت هواپیما 
و عوارض خــروج از کشــور خــود را در 
پایگاه هــای خروجــی فرودگاه های بین 
المللــی ارائه کنند. قیمت ارز مســافرتی 
۱۴۰۳ با توجــه به نوســانات بــازار ارز 
مشخص می شــود و همواره با نرخ ارز در 

بازار آزاد تفاوت دارد.
روابط عمومــی بانک مرکــزی اعلام کرده 
اســت: از روز ۷ اســفندماه و در راســتای 
مدیریت بــازار ارز و پوشــش نیــاز ارزی 

متقاضیان در پایان ســال، سرانه فروش ارز 
برای مســافرت های هوایی به متقاضیان از 
۵۰۰ به ۱۰۰۰ یورو بــه قیمت مرکز مبادله 
ارز و طلای ایران افزایــش یافت و عملیات 
عرضه نیز در شعب منتخب بانک های عامل 

 ملی ملت و سامان آغاز شد.
برای انجام این ســفرها، جلسات متعددی 
در ارگان هــای مختلف برگزار می شــود و 
شــرکت های گردشــگری در رقابت برای 
جذب مسافر هســتند حالا باید منتظر ماند 
و دید ارگان های دولتی چه نقشی در انجام 
بهینه این سفرها با شــرایطی که اعلام شد، 

دارند.

تدوینقانونجامعحمایتازنخبگاندردستورکار
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»کوچه«فستیوالیکهواقعافستیوالاست!
»ملودی های پس کوچه های جهــان، خویشِ یکدیگرنــد؛ پاره هایی 
از یک پیکر. فستیوال موســیقی کوچه، می خواهد زمزمه هایِ زیر لب، 
ترانه های پشت پنجره ها و آوازهای آخر شبِ رهگذرانِ پس کوچه های 
همه خانه های ایران و جهان را بشنود.«شــاید ایــن روزها ویدئوهای 
وایرال شده از فستیوال موسیقی »کوچه« که هر ساله در بوشهر برگزار 
می شود را دیده باشــید. اجراهایی که روایتگر شادی دل مردمان ایران 
در کوچه پس کوچه های بوشهر اســت! از شب موسیقی جاشوها بگیر تا 

شب های شروه خانی و شب های اهل هوّا.

»کوچه« چیست؟
فســتیوال موســیقی »کوچه«، رویدادی مستقل اســت که به همت 
تعــدادی هنرمند و هنردوســت، هر ســاله و البته در اســفند ماه، در 
کوچه ای از کوچه های بندر بوشــهر برگزار می شــود. این فســتیوال 
کوچک تلاش دارد در روزهای برگزاری اش، موســیقی ناب را ســاده و 
بی تکلف، برای ارتقای زیستنِ انسانی به گوش و قلب مخاطبانی برساند 

که هجوم صداهای سطحی و نازل محاصره  شان کرده است.

»کوچه« از کجا آمد؟
احســان عبدی پور )فیلمســاز بوشــهری( که به همراه بــرادر خود 
برگزارکننده این رویداد اســت، می گوید: »ایده اولیه این کار سال ۹۶ 
شــکل گرفت. گروهی از هنرمندان محلی هرمزگان در کافه خانم لاله 
اسکندری در تهران برنامه اجرا کردند و بعد از آن بود که تصمیم گرفتیم 
با فراخوان و گردهمایی هنرمندان این رشــته از چهارگوشــه کشــور 
بپردازیم و به ریشــه های مشــترک فرهنگی ـ هنری در بین اقوام و به 
تقویت جایگاه موسیقی و پیوند مردم با آهنگ های محلی نواحی کمک 
کنیم. در نهایت و پس از پیگیری های زیاد موفق شــدیم اولین کوچه 
فستیوال موسیقی را همزمان با گرامیداشــت روز بوشهر در اسفندماه 

برگزار کنیم.«

چرا »کوچه« محبوب است؟
این رویداد که یک جشنواره موسیقی بومی ـ محلی است تلاشی برای 
حفظ میراث خوانندگی و نوازندگی محلی محسوب می شود. گفته می 
شود، فستیوال موسیقی کوچه کاملًا مستقل بوده و بدون حمایت مالی 
از سوی هر شخص یا ارگانی برگزار می شود. در اساسنامه این فستیوال 
هیچ سود و دســتمزدی برای برگزارکنندگان در نظر گرفته نشده است 
و بلیت فروشــی تنها با هــدف تأمین هزینه های برگــزاری و پرداخت 

دستمزد گروه های موسیقی انجام شده است.
بزرگ ترین کاری که این جشنواره انجام می دهد، این است که فرهنگ 
آداب و معاشرت مردم بوشهر را نشــان می دهد و باز بودن در خانه ها به 
روی مهمان را به تصویر می کشــد. اینکه مهمانان فستیوال سر سفره 
بندرنشینان می نشــینند و غذا می خورند، فرصتی برای رشد فرهنگ، 

بوم و زیست بوشهری ها است.

در سومین سال »کوچه« چه می گذرد؟
برگزاری تورهای بوشــهرگردی در قالب نخلســتان گردی و بازدید از 
کارگاه صنایع دستی، بازدید از نمایشگاه مند، کلوت های مند و آرامگاه 
جهازها، کوه نمک جاسک و بوشهرگردی در بافت تاریخی شهر بوشهر 
از جمله برنامه های ســومین فستیوال موســیقی کوچه در بوشهر به 

شمار می رود که هم اکنون در حال برگزاری است.
کارگاه تخصصــی گردشــگری با عنــوان »مکتب کوچــه« از جمله 
برنامه های شــاخص فســتیوال اســت که در این بخش کارگاه سفر 
با طعم هــا و مزه ها )تجربه طبخ و ســرو خوراک هــای دریایی( با اجرا 
اکبر شایان خواه، سفر با بالون رویا فروشی ) شــناخت و کارکرد تولید 
محتوا( با اجرا اشکان بروج، ســفر با کوله پشتی صدا ) شناخت و تمرین 
تکنیک های ســاخت پادکســت( با اجرا شــاهین بهرام نژاد، شهرزاد 
قصه گو )روزنگاری آغازی برای نوشــتن قصه های سفر( با اجرا شهرزاد 
سفرجانی و سفر با جهاز مهمانی ) شناخت وباز تعریف مهمان و مهمان 

نوازی( با اجرا امید رضا کاظمی اجرایی خواهد شد.

فستیوالی که واقعا فستیوال است!
همه ساله در ایران و به ویژه در پایتخت رویدادهای موسیقایی متعددی 
توســط دولت و یا بخش خصوصی برگزار می شود که عنوان »فستیوال 
موســیقی« را یدک می کشــند اما صرفا با چند اجرای داخل ســالن 
و در نهایت برگزاری یک اختتامیه و اهدای جوایز به پایان می رســند؛ 
رویدادهایی که در آن چندان خبر از اجراهــای مردمی در فضای باز و 
رونق گردشگری در آنها نیست اما »کوچه« علاوه بر محتوای موسیقی 
به بعد گردشــگری رویدادش نیز اهمیت داده است و هرساله در تاریخ 
مشخصی گردشــگران به بوشهر می کشــاند تا علاوه بر کوچه گردی و 
شنیدن موسیقی بومی لذت چشــیدن غذاهای محلی و گپ و گفت با 
بومیان منطقه را نیز درک کنند و این همان چیزی است که »کوچه« را 

تبدیل به یک فستیوال تمام عیار کرده است.

با محوریت موسیقی خوزستان انجام شد
انتشاریکآلبومجدیددرموسیقیاقوام

آلبوم »موســیقی عرب های خوزستان« مشــتمل بر موسیقی شهری 
و روستایی، موســیقی صحرانشــینان و گونه های دیگر این منطقه با 

پژوهش و متن محمود مشهودی پیش روی مخاطبان قرار گرفت.
»موســیقی عرب های خوزســتان« عنوان یکی از تازه ترین آلبوم های 
مرتبط با موسیقی نواحی مشــتمل بر موسیقی شــهری و روستایی، 
موســیقی صحرانشــینان و گونه های دیگر این منطقه است که وارد 

فرآیند فروش محصولات موسیقایی شد.
محمود مشهودی پژوهشــگر این آلبوم موســیقایی درباره مجموعه 
»موسیقی عرب های خوزستان« نوشته است:در ایران، بیشترین تراکم 
جمعیتی قومِ عرب واقع در جنوبِ غربی کشور و مناطقِ مرکزی، غربی 
و جنوبی استان خوزستان است. قوم عربِ ســاکنِ استان خوزستان را 
می توان، بر اساس نوع زیست، معیشــت و فرهنگ، به پنج دسته عربِ 
حَضْری )شهری(، رِیفی )روســتایی(، بدََوی )صحرانشــین(، مِعدان 
)هورنشــین( و جِبیلات )عرب بختیاری( تقســیم کرد.به  جز سه نوع 
موسیقی »حَضْری« )شــهری(، موسیقی »شَــعبی  رِیفی« )مردمی  
روســتایی( و موســیقی مردم  پســند، گونه های دیگری نیز در میان 
عرب  های خوزســتان رایج است.نقش موســیقی در مراسمِ شادمانی، 
رقص، حرکات حماسی، عزاداری، مذهبی و لالایی بسیار مهم و تعیین 
کننده اســت، ولی در فعالیت هایی مانند کارهــای گروهی و انفرادی، 
مراسمِ آئینی، بازی های کودکانه، مراسمِ طنز و داستان خوانی، می توان 
گفت، موسیقی در درجه دومِ اهمیت قرار می گیرد؛ به  صورتی که گاهی 

نیز این دسته از مراسم بدون حضور موسیقی برگزار می شوند.

قاب

خریدار  کارگــردان »ضــد« هم زمان با 
آغاز اکــران آنلاین این فیلم ســینمایی، به 
ارائه توضیحاتی دربــاره ارتباط مخاطبان 

مختلف با آن پرداخت.
فیلم ســینمایی »ضــد« دومیــن تجربه 
کارگردانــی امیرعباس ربیعی محســوب 
می شــود که زودتــر از فیلم اولــش یعنی 
»لباس شــخصی« فرصت اکــران عمومی 
به دســت آورد و همین امســال راهی پرده 

سینماها شد.
»ضد« از محصولات ســازمان ســینمایی 
سوره است که در موسســه فرهنگی هنری 
وصف صبا بــه تهیه کنندگــی محمدرضا 
شــفیعی تولید شده اســت. این فیلم که با 
جذب بالغ  بر ۲۸ هزار مخاطب به سالن های 
ســینما، در فرآیند اکران عمومی مجموع 
فــروش ۲ میلیارد و ۷۰۰ میلیــون تومانی 
را در گیشــه خود ثبت کرده است، حالا به 
اکران آنلاین رسیده تا در بستری متفاوت، 
به مخاطبــان عرضه شــود.همزمان با آغاز 
اکــران آنلایــن »ضــد« و کلیــد خوردن 
اکران بین المللــی آن در کشــور لبنان، با 
امیرعبــاس ربیعی، کارگــردان جوان این 
فیلــم گفت وگویی داشــتیم کــه در ادامه 

می خوانید.

  از اینجا شــروع کنیم که تحلیل و 
پیش بینی خودتان دربــاره کیفیت 
ارتباط مخاطبان بــا فیلم »ضد«، در 
فرآیند اکران آنلاین نسبت به اکران 
عمومی چیست؟ آیا این فیلم می تواند 
در پخش خانگــی عملکرد موفق تری 

داشته باشد؟
فیلم ســینمایی »ضد« اولیــن تجربه من 
اســت که می توانم به واســطه آن ارزیابی 
کنم که مخاطب در اکــران آنلاین ارتباط 
بهتری با یک فیلم برقرار می کند یا در اکران 
سراسری سینماها. طبیعتا به دلیل شرایط 
خانواده ها و مســائل مالی و اقتصادی که با 
آن دســت و پنجه نرم می کنند، احســاس 
می کنم خیلی از مخاطبان منتظر بودند که 
فیلم به شبکه نمایش خانگی بیاید و احتمالا 
شرایط رفتن به سینما برایشان سخت بوده، 
احساســم این اســت که در پخش خانگی 
دایــره مخاطبــان »ضد« بیشــتر خواهد 
شــد. مخاطبان عمومی تری با فیلم ارتباط 
برقرار می کنند. در اکران عمومی بیشــتر با 
مخاطبانی از قشر دانشجو و فضای پژوهشی 
و نخبگانی ســروکار داشــتیم اما در پخش 
خانگی، خانواده های بیشــتری می توانند 

فیلم را ببینند.

  اخیرا اکران فیلــم »ضد« در لبنان 
هم کلید خــورد؛ از تجربه این اکران 
بین المللی بگوییــد. آیا ادامه خواهد 

داشت؟
تجربه اکران »ضد« در کشور لبنان، تجربه 
بسیار دل نشینی برای من بود. اساسا هرگاه 
فیلمی را می ســازم، در اکران های با فضای 
عمومی تر، شــرایط جذاب تــری را تجربه 
می کنم. احســاس می کنم برای مخاطبانی 
از جنس اصحاب رســانه و منتقدان که در 
فضاهایی مانند جشــنواره فجر، فیلم ها را 
تماشــا می کنند و پیگیر تخصصی سینما 
هســتند، مواجهه مســتقیم با درام و قصه، 
کمی ســخت شده اســت. مســائلی مانند 
پیش داوری ها و یا برخی حاشــیه ها باعث 
می شــود جهت ذهنی آن هــا در مواجهه 
مســتقیم با اصل درام، تغییر کند اما وقتی 
دایــره مخاطب، صــورت عمومی تری پیدا 

می کند و از حواشی و پیش داوری ها فاصله 
می گیرد، رابطه مســتقیم تری میان فیلم و 
مخاطب شکل می گیرد و احساس می کنم 

در این حالت، فیلم بهتر درک می شود.
وقتی گســتردگی ایــن دایره به ســمت 
مخاطب خارج از کشور برود که به طور کامل 
منفک از مســائل پیرامونی مــا، چه درباره 
فیلم و چه درباره شرایط سیاسی و اجتماعی 
هســتند، مواجهه مخاطبان بــا فیلم کاملا 
مستقیم خواهد بود. احساس شخصی ام این 
اســت که این گروه می توانند فهم عمیق تر 
و درســت تری با فیلم برقرار کنند و آنچه در 
فرآیند نــگارش فیلمنامه و یــا کارگردانی 
فیلم مدنظــر داشــته ام، در ذهن مخاطب 
شــکل می گیرد. تجربه اکــران لبنان برای 
من از همین جنس بود. شــاید درست ترین 
بازخوردی کــه از مخاطبــان فیلم »ضد« 
گرفتــم را در لبنان تجربه کردم. احســاس 
کردم فیلم به درســتی فهم شده و مخاطب 

به درستی با آن ارتباط برقرار کرده است.

  به طور مشخص در زمینه تاریخچه 
گروهــک منافقین چقــدر پژوهش 
شخصی داشته اید و فکر می کنید آثار 
نمایشی تا به امروز چقدر در بازنمایی 
درست واقعیت ها درباره این گروهک 

موفق عمل کرده اند؟
اساسا ســلیقه و زمینه مطالعاتی ام، تاریخ 
سیاسی معاصر است و درباره این رویدادها، 
چیزهایی خوانده ام اما ما در کشــورمان به 
اندازه ای شــاهد تحولات پیرامونی هستیم 
که روی هر موضوعی که دســت بگذاریم، از 
زوایای مختلف قابل بررسی و پژوهش است. 
درباره مجاهدین خلق هم همین شــرایط 
وجود دارد. من هــم مطالعاتی داشــته ام 
اما همچنان احســاس می کنم درباره این 
گروهک هنــوز مســائلی وجــود دارد که 
مخاطبان ما با آن آشــنایی ندارند و در عین 
حال برای امروز جامعه ما به شدت موردنیاز 
اســت. بیان تاریخ در هر بازه ای برای جامعه 

مفید است.
فیلم هــای زیادی هم دربــاره این گروهک 
ساخته شده اســت اما احســاس می کنم 
این ســازمان، باید مبنایی تر شناخته شود. 
ســازمان مجاهدین خلق، آن قــدر در حق 
مردم ما ظلــم کرده و در برابــر اهداف تمام 
ملت ایستاده که قطعا امروز هیچ محبوبیتی 
ندارد، اما بحث مهمتــر، تفکر و رویکرد این 
گروهــک اســت. پشــتوانه های ذهنی ای 
که یک گروه اقلیت را بــه چنین منجلاب و 

سقوطی می رســاند باید شناســایی شود. 
ریشــه یابی کردن این پشــتوانه های فکر 
به شدت برای امروز ما مفید است که چرا که 

تاریخ همواره در حال تکرار است.

  از همیــن زاویه، نســبت روایت 
داســتانی فیلمی ماننــد »ضد« با 

مستندات تاریخی چیست؟
فیلم »ضد« مانند هر فیلم تاریخی دیگری، 
قطعا نسبت عمیقی با پژوهش های تاریخی 
دارد. دربــاره همــه این فیلم هــا پژوهش 
می شود. درباره فیلم »ضد« هم، چه خودم 
در مقام کارگردان و چه حســین تراب نژاد 
در مقام فیلمنامه نویس و چه جواد موگویی 
در مقام مشاور تاریخی، به نسبت مطالعات 

تخصصی در این حوزه داشته ایم.
در عین حال میــان فیلم داســتانی و فیلم 
مســتند، تفاوت هایی وجــود دارد. روایت 
تاریخی در یک فیلم داســتانی باید تبدیل 
به یک روایــت دراماتیک شــود و طبیعتا 
به همین دلیــل، کاراکترهــا و موقعیت ها 
دســتخوش تغییر می شــود. آنچــه مهم 
اســت، این اســت که در فرآیند این تغییر، 
تاریخ دچار تحریف نشــود. به معنای دیگر، 
جزییات رویدادها دستخوش تغییر و بعضا 
کاراکترهایی خلق می شوند تا روایت فیلم، 

شکل یک درام را به خود بگیرد.

زمینــه  در  مشــخصا  امــا   
می رسد  به نظر  شــخصیت پردازی، 
کنش ها و واکنش های شخصیت ها در 
مقاطعی از فیلم »ضد« باورپذیر نیست. 
به طور مشــخص کاراکتری که لیندا 
کیانی در فیلم بازی می کند، به عنوان 
فردی معرفی می شــود که تا مرحله 
ازدواج سازمان، پیش رفته و این یعنی 
او جــزو ذوب شــده ها در آرمان های 
سازمان بوده است. آیا کنش هایی که 
در فراز پایانی فیلــم از او می بینیم، با 

چنین سابقه ای هم خوانی دارد؟
مشخصا درباره شخصیت پردازی کاراکتری 
که لیندا کیانی در فیلم ایفا کرده است، این 
نقد را وارد نمی دانم چراکه در بدنه سازمان 
ما شــاهد حضور انواع افــراد بوده ایم و در 
فیلم »ضــد« هم تلاش کرده ایــم که برای 
همه طیف ها و تفکرات، نماینده ای داشــته 
باشــیم. کاراکتر لیندا کیانــی، کاراکتری 
است که سازمان مجاهدین خلق را براساس 
ارزش ها و اصولی که در ذهن خود داشــته، 
انتخاب کرده است و نه براساس یک تبعیت 

محض و بدون فکر.یعنی او بر مبنای فطرت 
انســانی اش، آرمان هایی داشــته که هنوز 
شــعله آن ها به طور کامل درونش خاموش 
نشــده و در وهله اول، ســازمان مجاهدین 
را مترادف و مطابــق با همیــن آرمان ها و 
ارزش ها یافته اســت. به همین پشتوانه هم 
فعالیت های ســازمانی خود را آغاز می کند. 
وقتی دســتورات ســازمان در تضاد با این 
ارزش هــای اخلاقی لحاظ شــد، طبیعتا از 
آن هــا فاصله گرفــت. اینگونه نیســت که 
بگوییم در آن مقطع، چنیــن اعضایی را در 

سازمان مجاهدین خلق نداشته ایم.

  چنین اعضایی که قطعا بوده اند، اما 
این کنش با شناســنامه ای که از این 

کاراکتر ارائه شده آیا هم خوانی دارد؟
ما انواع و اقسام ریزش ها را در بدنه سازمان، 
در فرآیند ورودشــان به فاز مسلحانه شاهد 
بوده ایم. کمااینکه در فیلم هم اشاره می شود 
از زمانی که ســازمان رفتارهایی در تضاد با 
باور مردم، داشــته، شــاهد ریزش خیلی از 
نیروها بوده اند و این ســازمان اســت که در 
واکنش به این ریزش ها دســت به خشونت 
می زنــد و آن ها را حذف می کند. ســازمان 
مجاهدیــن خلق، در اوایل ســال ۶۰ تعداد 
زیادی میلیشیا یا نیروهای سمپات در میان 
مردم داشت اما با ورود ســازمان به مرحله 
آدم کشــی و ترور، آن ها ریــزش کردند و از 
ســازمان فاصله گرفتند. درباره آن طیف از 
نیروهای متعصب سازمان که شعله فطرت 
به  طور کامــل در آن ها خاموش شــده هم 
نمایندگانی را در روایت »ضــد« داریم که 
شــاخص ترین آن ها ناصر اســت. به همین 
دلیل نمی توان انتظار داشــت که کاراکتر 

لیندا کیانی هم الزاما شبیه آن ها باشد.

  تم »نفــوذ« از چــه مرحله ای در 
فیلمنامه »ضد« وارد شــد و با توجه 
به ســابقه ای که در پرداختن به همین 
مضمون در فیلم »لباس شــخصی« 
داشتید، آیا تعمدی در تمرکز روی آن 

دارید؟
»نفوذ« همواره یکی از مساله های جدی من 
در فرآیند بررســی تاریخ معاصر بوده است. 
معتقدم یکی از مســائلی کــه همچنان هم 
جمهوری اســلامی با آن گریبان گیر است، 
همین مساله نفوذ است. جریانی که تلفاتی 
بســیاری در طول این ســال ها از ما گرفته 
است؛ از رئیس جمهور و نخست وزیر گرفته 

تا رئیس دستگاه قضا و نمایندگان مجلس.

وقتی نفوذ تا این اندازه در کشــور ما عمیق 
اســت و قربانی های ســطح بالا از ما گرفته 
اســت، نمی توانیم آن را دست کم بگیریم و 
ســطحی با آن برخورد کنیــم. وقتی تاریخ 
را بررســی می کنیم هم فکــر می کنم یکی 
از مســائل اصلی باید نفوذ باشد. به صورت 
عمــدی و یا ســهوی هــم برخــی تلاش 
می کنند که به مســاله نفوذ کمتر پرداخته 
شــود. برای من که تاریخ، یک دغدغه است 
و نگاه به تاریــخ را برای امــروز یک اولویت 
می دانم، احســاس می کنم یکی از مسائلی 
که باید به آن توجه کنیم تا تلفات کمتری از 

ما بگیرد، همین نفوذ است.

  درباره ماجــرای بمب گذاری حزب 
جمهوری، روایت های متعددی وجود 
دارد و بخشی از ابهامات مربوط به این 
پرونده در مستند »ترور سرچشمه« 
محمدحســین مهدویان هم روایت 
شــده، روایتی را که در فیلم »ضد« 
مورد استناد قرار گرفته است، چقدر 

می توان نزدیک به واقعیت دانست؟
هــر آنچــه را کــه در پژوهش هــای خود 
دربــاره ماجــرای بمب گــذاری در حزب 
جمهوری به آن رســیده بودیــم، در فیلم 
»ضد« به تصویر کشــیدیم. آنچــه در فیلم 
»ضد« شــاهد هســتید، منطبق بــا نتایج 
پژوهش های ماست اما قطعا تاریخ از زوایای 
مختلفی قابــل پژوهش و روایت اســت. ما 
تاریخ پژوهــان مختلفی داریــم که هریک 
نگاه متفاوتی به تاریــخ دارند و نمی توان در 
روایت یــک مقطع تاریخی، بــه یک روایت 

منسجم و یکتا رسید.

  شما امسال سومین فیلم خود یعنی 
»احمد«  را در چهل ودومین جشنواره 
فجــر رونمایی کردیــد. بازخوردها 
نسبت به این فیلم چگونه بود و چقدر 

در اهدافی که داشتید، موفق بودید؟
بازخوردهایی که از اکران فیلم »احمد« در 
جشنواره فیلم فجر و ارتباط مخاطبان با آن 
داشتیم، بســیار خوب بود. در زمینه ارتباط 
احساســی و عاطفی مخاطبان بــا فیلم که 
جزو اهداف مان هم بود، فیلم بســیار موفق 
بود. از نگاه خودم، فیلــم »احمد« هم مانند 
فیلم های قبلی من یک بازگشــت به تاریخ، 
برای طرح مســاله ای اســت که به شــدت 
نیاز امــروز اســت. فکر می کنــم در اکران 
جشــنواره ای فیلم، این مساله خیلی خوب 
درک شــد. به خصوص طیفی از مخاطبان 
که اشاره کردم، از مسائل حاشیه ای سینما 
دور هستند و توانستند مواجهه ای مستقیم 
با قصه فیلم داشته باشند. احساس می کنم 
»احمد« کاری که باید را بــا مخاطب خود 

می کند.

  برنامه ریزی تان برای اکران »احمد« 
چیست؟

امیدوارم هرچه زودتر شرایط اکران عمومی 
این فیلــم فراهم شــود، چرا کــه معتقدم 
»احمد« فیلمی اســت که برای عموم مردم 
ساخته شده است و از آن دست آثاری نیست 
که محدود به گروهــی از مخاطبان خاص 
باشد. »احمد« فیلمی است که با مساله روز 
عموم مردم درگیر است و می خواهد مساله 
مردم را پیگیری کند. بــه همین دلیل هم 
احســاس می کنم عموم مردم، در قیاس با 
مســئولان و یا گروهی که خودشان را نخبه 
می دانند، ارتباط بهتری بــا این فیلم برقرار 

می کنند.

 لزوم شناختن مخاطب هدف

شاهدروایتپختهتریدرانیمیشنهستیم
خریدار  داور بخش ملی جشــنواره پویانمایی تهران 
با اشــاره به این که ســینمای انیمیشــن در ایران طی 
ســال های اخیر با پیشــرفت خوبی همراه بوده است، 
آثار جشــنواره پویانمایی امســال را دارای روایت های 

پخته تری دانست.
هدی اثنی عشری یکی از داوران بخش ملی سیزدهمین 
جشــنواره پویانمایی تهران با تاکید بر اینکه ســینمای 
انیمیشن سال هاست که به لحاظ بصری به سطح مطلوب 
رســیده و می توان گفت که در این حــوزه تقریباً ضعفی 
نــدارد، بیان کرد: پیــش از این معمــولاً ضعف هایی در 
کارگردانی، فیلمنامه و روایت بود ولی فیلم های امســال 
نسبت به سال های گذشته روایت های پخته تری دارند. 
کیفیت فیلم ها در تمام بخش ها از هر نظر پیشرفت خوبی 
داشته است و در بخش تبلیغات نیز شاهد پیشرفت بسیار 

چشمگیرتری هستیم.
این کارگردان انیمیشــن عنوان کــرد: رقابت در بخش 
فیلم کوتاه معمولاً بیشتر از ســایر بخش هاست و در این 
دوره جشنواره نیز با توجه به اینکه متقاضی بیشتری در 
این بخش وجود دارد و آثار ســطح کیفــی بالایی دارند، 
رقابت سنگین تر و جدی تر است و در بخش های تجربی، 
ســریال، ســینمای بلند و تبلیغات رقابت کمتر به نظر 

می رسد.
اثنی عشــری درباره ضعف هــای موجود در ســینمای 

انیمیشــن گفت: بــه نظر مــن ضعفی که ســینمای 
انیمیشــن به آن دچار اســت بیش از هر چیــز به مقوله 
مخاطب شناسی مربوط می شــود و متأسفانه بیشتر آثار 
ما در شناخت مخاطب و اینکه مخاطب هدفشان چه قشر 
یا گروه ســنی است، بلاتکلیف هســتند و این اشکال در 

سینمای لایواکشن ما هم دیده می شود.
وی افــزود: همچنیــن در برخــی فیلم هــای کودک، 
شوخی های زیادی می بینیم که اصلًا کودکان نمی توانند 
متوجه آن شوخی شوند یا حتی برخی شوخی ها مناسب 
کودکان نیســت. شــناخت مخاطب یکی از اصلی ترین 
مسائلی اســت که باید به آن توجه داشــت اما بسیاری 
از فیلم ها در مواجهه با گروه مخاطبــان خود بلاتکلیف 

هستند.
 این ضعف در گذشته بسیار بیشــتر به چشم می خورد، 
البته امســال می تــوان گفت کــه کم رنگ تر شــده اما 
همچنان وجود دارد. در بســیاری مواقــع فیلم هایی که 
برای کودکان ساخته شده اند، آثار ســنگینی هستند و 
برخی آثار که برای بزرگسال ساخته شده اند، آثار سبکی 

هستند.
کارگــردان انیمیشــن کوتــاه »بوریم بــازار« درباره 
نقش جشنواره پویانمایی در رشــد و ارتقای سینمای 
انیمیشــن در ایران گفت: زمانی تنها جایی که می شد 
فیلم های انیمیشن را تماشا کرد، جشــنواره بود اما به 

واسطه گسترده شــدن درگاه های دسترســی به آثار 
انیمیشن مثل پلتفرم ها و جشــنواره های بسیاری که 
برگزار می شوند، این نقش جشنواره ها کمرنگ تر شده 

است. 
زمانی جشــنواره ها نقشــی شبیه دانشــگاه و مدرسه 
داشــتند اما امروز تنها برگزاری جشــنواره نمی تواند 
کمک کننده باشــد و نقشــی ســازنده داشــته باشد 
بنابراین لازم اســت در این رویدادها بیــش از هر چیز 
نشســت هایی برای نقد و بررسی این ســینما برگزار 
شــود. البته قطعــاً نباید این نشســت ها بــه روزهای 

جشنواره محدود شوند.
وی یادآور شــد: ما معمولاً شــاهد برگزاری جشنواره و 
پرداختی فشــرده به ایــن ســینما در روزهایی محدود 
هستیم و متأســفانه پس از پایان جشــنواره دیگر همه 
چیز فراموش شــده و تا یک یا دو ســال بعد کــه دوباره 
جشنواره برگزار شود، کسی به این سینما و ضعف هایش 
نمی پردازد. لازم است که در طول سال آثار نمایش داده 
شوند و مورد بررســی قرار گیرند تا نقاط ضعف و قوت ها 

مشخص شوند.
عضو هیأت مدیره انجمن صنفی فیلم ســازان انیمیشن 
ایران در پایان درباره امکان برگزاری ســالانه جشنواره 
پویانمایی گفــت: به لحاظ کیفی انیمیشــن ایران امروز 
این قابلیت را دارد که آثارش با هم رقابتی جدی داشــته 

باشند اما به واسطه مشــکلات اقتصادی که در یک سال 
گذشته شدت گرفته، سرعت تولید آثار کاهش پیدا کرده 
و تعداد آثار کمتر شده است. متأسفانه وضعیت اقتصادی 
بر بســتن قراردادها و به ویژه در تولیدات دولتی وقفه ای 
ایجاد کرده که در کمیــت دچار ضعف شــده ایم. البته 
این معضل تنها مربوط به وضعیت اقتصادی نمی شــود و 
پس از شیوع کرونا استودیوهای بزرگ هم دچار مشکل 
شده اند و تغییرات بزرگی در روند کار آنها صورت گرفته 

است.
ســیزدهمین جشــنواره پویانمایــی تهــران هم چون 
دوره های گذشــته در چهــار بخش مســابقه، خارج از 
مســابقه، نمایش ویژه و چشــم انداز از ۱۳ تا ۱۷ اسفند 
۱۴۰۲ در مرکــز آفرینش های فرهنگــی هنری کانون 

پرورش فکری کودکان و نوجوانان برگزار خواهد شد.
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میدان

مدیریت باشگاه اتحاد کلباء امارات نتایج ناامید کننده 
تیم در فصل جاری با هدایت فرهاد مجیدی را بررسی 
خواهد کرد و این احتمال وجود دارد که این ســرمربی 

ایرانی از کار برکنار شود.
فرهاد مجیــدی در دومین فصل حضــورش به عنوان 
ســرمربی در اتحاد کلباء نتوانسته اســت انتظارات را 

برآورده کند.
اتحاد کلبــاء فصل قبل با هدایت این ســرمربی ایرانی 
عملکرد خوبی از خود نشــان داد و همین باعث شد تا 

قرارداد مجیدی تمدید شود اما این تیم در فصل جاری 
باوجود جــذب بازیکنان خوب خارجــی نتایج خوبی 
کسب نکرده اســت.به نوشــته روزنامه البیان امارات، 
هواداران اتحاد کلباء از نتایج تیم در فصل جاری راضی 
نیستند و منتظر هستند تا مدیریت باشگاه دلایل افت 
تیم در فصل جاری را با ســرمربی تیم بررســی کنند. 
اتحاد کلباء از ۱۴ بازی خود در فصــل جاری تنها ۱۳ 
امتیاز کســب کرده و در رده یازدهم جدول رده بندی 
قرار دارد و این جایگاهی نیســت که هــواداران انتظار 

آن را داشــتند. افت تیم به نگرانی بزرگی در بین هیات 
مدیره باشــگاه تبدیل شــده اســت.در ادامه گزارش 
البیان آمده اســت: تیم مجیــدی از ۴۲ امتیاز ممکن 
تنها ۱۳ امتیاز را کسب کرده است. تیم در فصل جاری 
تنها برابر ســه تیم امارات، حتی و عجمان به پیروزی 
دســت پیدا کرده که همگی در جدول پایین تر از این 
تیم هســتند. آن ها از ۱۳ بازی ۷ شکســت در کارنامه 
دارند به طوری که ۲۱ گل زده اند و ۲۷ گل هم دریافت 
کرده اند. مدیریت باشــگاه به دنبال بررسی دلایل افت 

و نتایج ناامید کننده تیم در فصل جاری اســت. عبید 
الیماحی، رئیس بخش فوتبال باشگاه اتحاد کلباء اعلام 
کرد که آن ها می خواهند مشــکل تیم را پیدا کنند و با 
ســرمربی ایرانی دلایل نتایج ناامید کننده را بررســی 
کنند؛ البته الیماحی تاکید کرد که آن ها نمی خواهند 
تصمیمی عجولانه درباره مجیــدی بگیرند با این حال 
در برابر نتایج ناامید کننده بی خیال نخواهند شد و هر 
تصمیمی که لازم باشد برای بازگشت به روزهای خوب 

و مسیر درست خواهند گرفت.

چهره

خریــدار  روز پایانــی فعالیــت بــازار 
نقل وانتقالات زمســتانه با حواشی و اخبار 

جالب توجهی همراه بود.
 مســئولان ســازمان لیگ موعــد پایانی 
فعالیت پنجره نقل وانتقالات زمســتانه را تا 
ساعت ۲۳:۵۹ روز دوشنبه هفتم اسفندماه 
اعلام کــرده بودند و همین مســئله باعث 
شــد تا روز گذشــته، تیم های لیگ برتری 
در تکاپو بــرای فعالیــت در روز پایانی بازار 

زمستانه باشند.
 البته کــه اکثریــت تیم ها تا پیــش از روز 
پایانی فعالیــت بازار نقل وانتقــالات به کار 
خود در بازار زمســتانه پایان داده بودند اما 
با این حال روز گذشته هم نقل وانتقال های 
جالب توجهی به ثبت رســید. هــر چند که 
تیم ها در صورت خالی بودن فهرست شان، 
از امروز می تواننــد بازیکن آزاد جذب کنند 
اما دیگــر امکان نقل وانتقــال بازیکن میان 

تیم ها نخواهد بود.

لیست خالی کردن به سبک 
پرسپولیسی ها

مدیران باشــگاه پرســپولیس روز گذشته 
با نبیل باهویی و شــهاب زاهدی برای قطع 
همکاری بــه توافق رســیدند و جدایی این 
۲ بازیکن در حالی رخ داد که هم فهرســت 
بازیکنان خارجی پرســپولیس، خالی شد 
و هم اینکه حالا سرخ پوشــان یک سهمیه 
جذب بازیکن بزرگسال دارند که می توانند 
در بازار آزاد اقدام به جــذب بازیکن جدید 
کنند. البتــه که قطع همــکاری با زاهدی، 
درخواست پرسپولیســی ها نبود اما با توجه 
به پافشــاری های این مهاجم باتجربه، نام 
او از فهرســت سرخ پوشــان پایتخت خارج 
شــد و احتمالاً شــهاب زاهدی ادامه مسیر 
فوتبالــی اش را در جی لیــگ ژاپــن دنبال 

خواهد کرد. 

آل نعمه در فولاد خانه تکانی کرد!
فــولاد فعال تریــن تیــم روز پایانــی بازار 
نقل وانتقالات زمســتانه بــود؛ به طوری که 
براســاس نظر احمد آل نعمه، قرمزپوشــان 
اهوازی با محمد آبشــک، ســعید واســعی 
و گادوین منشــا قطــع همــکاری کردند 
و در طــرف مقابــل، حمیــد بوحمــدان، 
عرفــان درویش عالــی و لوســیانو پریرا به 
جمــع قرمزپوشــان اهوازی پیوســتند که 
رسمی شــدن حضور دوباره پریــرا در قامت 
برترین گلــزن خارجی تاریخ لیــگ برتر در 
تیم فولاد، اتفــاق جالب توجهی بود. مهاجم 
برزیلی در ۴۰ سالگی همچنان در لیگ برتر 
فوتبال ایــران کارش را پیش خواهد برد و در 

نیم فصــل دوم این فرصــت را دارد تا رکورد 
ویژه خود تاریخ فوتبال ایران را بهبود بخشد.

خرید لحظه آخری آبادانی ها
مدیران باشــگاه صنعت نفــت در حالی که 
در بــازار زمســتانه بــا عرفــان قهرمانی، 
فرشــاد محمدی مهر، محمدصادق بارانی، 
مهدی حنفی و ساسان حســینی به توافق 
رســیده بودند، روز گذشــته از ششمین و 
آخرین خرید زمستانی شــان هم رونمایی 
کردند؛ مصطفی احمــدی. هافبک دفاعی 
باتجربه شــمس آذر با امضای قراردادی به 
صنعت نفت آبادان پیوســت تا بعد از عرفان 
قهرمانــی، به دومین خریــد نفتی ها از تیم 
قزوینی تبدیل شــود. احمدی البته تجربه 
۲ فصل حضــور در صنعت نفــت را دارد و 

حالا بعد از حــدود ۴ ســال دوری از جمع 
زردپوشان آبادانی، او قرار است بار دیگر در 

تیم صنعت نفت کارش را پیش ببرد.

موتور گل گهر در روز آخر روشن شد
گل گهری ها پیــش از آنکه فعالیــت بازار 
نقل وانتقالات زمســتانه آغاز شود، با یونس 
دلفی به توافق رســیدند و این مهاجم جوان 
اما باتجربه به جمع سرمه ای پوشــان اضافه 
شــد. در شــرایطی که در بازار زمســتانه، 
سرمه ای پوشان حضور کم رنگی داشتند اما 
در روز پایانــی، آن ها بــا ۲ بازیکن جدید به 

توافق رسیدند.
 قائــم اســلامی خواه، هافبــک باتجربــه 
هــوادار در کنــار مســعود زائرکاظمین، 
وینگر ســرعتی ملــوان بندرانزلی ۲ خرید 

پایانــی گل گهــر در بــازار نقل وانتقالات 
زمســتانه بودند تا با حضور اســلامی خواه 
و زائرکاظمین، فهرســت سرمه ای پوشان 

برای حضور در نیم فصل دوم تقویت شود.

3 خرید دقیقه نودی تیمِ شجاعی
امین پورعلی تنها خرید زمســتانی هوادار 
تا روز پایانــی فعالیت بــازار نقل وانتقالات 
بود اما بنفش پوشــان در روز پایانی فعالیت 
بــازار نقل وانتقــالات زمســتانه، یکی از 
تیم های فعــال بودنــد؛ به طوری که آن ها 
برای تقویــت خط دفاعی خــود با مجتبی 
لطفی به توافق رسیدند و همچنین ادریس 
رحمانی، هافبک جوان اســتقلال ملاثانی 
و امید سینگ، وینگر ســابق پیکان تهران 
هم دیگر خریدهــای روز گذشــته هوادار 
بودند تا با جذب ۳ بازیکــن جدید، فعالیت 
بنفش پوشــان در بازار زمســتانه به پایان 

برسد.

ذوبی ها و نهایی شدن انتقال 
مدافع گرجستانی

مســئولان باشــگاه ذوب آهن بعد از جذب 
محســن فروزان، ســعید کریمی، فریبرز 
گرامی، عرشیا سرشوق، احمد شریعت زاده 
و محسن آذرباد، به دنبال آن بودند تا سمت 
راســت خط دفاعی خود را هم تقویت کنند 
و در این زمینه به دنبال اســتخدام بازیکن 

خارجی بودند. 
بعــد از رایزنی های پرشــمار، ســرانجام 
مذاکرات بــا گریگول چابــرادزه به نتیجه 
رســید و به صورت رســمی، از این مدافع 
۲۷ ساله گرجستانی به عنوان خرید جدید 
ذوب آهــن رونمایی شــد تا سبزپوشــان 
اصفهانی با ۷ خریــد به کار خــود در بازار 

زمستانه پایان بدهند.

اخراجمجیدیکلیدخورد!

شارکی مطرح کرد
ایمیلفدراسیوننقشیدرمحرومیت

کهنینداشت
قائم مقام دبیرکل ســتاد ملی مبارزه با دوپینگ )نادو( با تأکید بر اینکه 
در ماجرای محرومیت احمــد کهنی خود او را مقصــر اصلی می داند ، 

گفت: نباید آدرس اشتباهی بدهیم.
محرومیت دو ساله مهدی احمد کهنی ملی پوش ژیمناستیک ایران در 
جریان مسابقات جام جهانی آلمان شوک بزرگ به جامعه ژیمناستیک 
داد. البته پیــش از این خبر محرومیت احمد کهنی در دی ماه امســال 
منتشر شده بود، اما او با ارسال دفاعیه امید به بخشیده شدن داشت که 
این اتفاق رخ نداد و در نهایت مهدی احمد کهنی که یکی از شانس های 
کسب سهمیه المپیک پاریس بود از حضور در تمامی مسابقات محروم 

و به راحتی المپیک پاریس را هم از دست داد.
کهنی به همراه الفتی به مســابقات گزینشــی مصر اعزام شد، او در این 
مســابقات در جایگاه ۲۵ قرار گرفت، پس از آن هم راهی آلمان شدند تا 
در مسابقات جام جهانی شــرکت کنند. این رقابت ها گزینشی المپیک 
محسوب می شــد و هر دو نماینده ایران در تلاش بودند تا با جمع آوری 
امتیاز راه صعود به المپیک را هموار کننــد، اما در ادامه راه احمد کهنی 
نه تنها شانس کسب سهمیه المپیک را از دســت داد؛ بلکه به مدت دو 
سال هم از تمامی مســابقات محروم شــد. او همچون الفتی به فینال 
مســابقات جام جهانی آلمان راه پیدا کرده بود و می توانست تاریخ ساز 
شود اما یک اشتباه و ســهل انگاری، دو سال از عمر ورزشی خود را به باد 

داد.

ماجرای محرومیت احمد کهنی چه بود؟
مهدی احمد کهنی ملی پوش ژیمناســتیک ایران جز ۱۵ ورزشــکار 
ایرانی بود که در فهرســت بورسیه شــدگان IOC قرار گرفته بود. او با 
توجه به اینکه شانس کسب ســهمیه المپیک را داشت در این فهرست 
قرار گرفــت و باید هر چنــد وقت یک بار تســت دوپینــگ می داد و 
در فرم های مربوطــه، آدرس خود را پر می کرد تا از او تســت دوپینگ 
بگیرند. در واقع کهنی از ســال ۲۰۲۲ در این لیست قرار گرفت و طبق 
قوانین باید هر ســه ماه یک بار هم تســت می داد. از زمانی که نام احمد 
کهنی جز ورزشــکاران شانس کســب ســهمیه المپیک قرار گرفت، 
فدراســیون جهانی با ارســال ایمیلی به فدراســیون ژیمناســتیک، 
خواستار ایمیل این ورزشکار شد تا حســاب کاربری مخصوص برای او 

ایجاد کند و با ورزشکار ارتباط مستقیم داشته باشد.

چه کسی یا کسانی مقصر محرومیت کهنی بودند؟
پس از محرومیت احمد کهنی، صحبت ها بر ســر اینکه چه کســی یا 
کسانی در این ماجرا نقش داشــتند به میان آمد. عابد حقدادی رئیس 
ســابق فدراسیون ژیمناســتیک بلافاصله مدعی شــد که ایمیل های 
فدراسیون در اختیار درگاهی رئیس سابق فدراســیون بوده و با توجه 
به اینکه او، ایمیل ها را در اختیار فدراســیون قرار نداده بود از آن مطلع 
نبوده و در نهایت چنیــن اتفاقی رخ داد. برخی دیگر هــم معتقدند به 
خاطر شرایط آشفته ای که فدراسیون ژیمناستیک داشته و در آن زمان 
عابد حقدادی به دنبال تغییر رؤسای هیأت ها بوده تا بتواند در انتخابات 

رأی بگیرد از مسائل این چنینی غافل شده است.

اصل ماجرا چیست؟
کهنی از ســال ۲۰۲۲ تا ۲۰۲۳ فرم های مربوط به تست دوپینگ را پر 
کرده که البته در آن زمان ســعید کیخا این کار را برای او انجام می داده، 
بعد از اینکه کیخــا از تیم ملی خداحافظــی و پس از آن هــم از ایران 
مهاجرت کرد، کهنی دیگر هیچیک از فرم های مربوط به تست دوپینگ 
را پر نکرد و همین موضوع برای او دردسرســاز شد. البته که فدراسیون 
جهانی هم چندین بار به فدراســیون ایران ایمیل ارســال کرده بود و 

خواستار پاسخگویی مهدی احمد کهنی شده بود.
اخطاریه هایی که از سوی فدراســیون جهانی برای احمد کهنی ارسال 
می شد، از سوی هاشمی )کارشناس خبره( و مسئول روابط بین المللی 
به اطلاع این ورزشکار می رسیده اما کهنی به هیچیک از این اخطاریه ها 
توجه نکرد. او به این بهانه که در خدمت سربازی به سر می برد و از فضای 
ورزش قهرمانی دور مانده ایــن فرم ها را پر نکرده اســت. با این وجود 
هاشمی حتی عواقب فرم پر نکردن های کهنی را به او تذکر داده بود اما 

این موضوع از سوی این ورزشکار مغفول ماند.
حتی مبیــن ابراهیمی مربی احمد کهنــی در گفت وگویی به صراحت 
اعلام کرده بود که ورزشکار در این پرونده مقصر بوده و نباید این قصور 
را به گردن کس دیگری انداخت. او در مصاحبــه خود عنوان کرده بود: 
»تا جایی که من اطلاع دارم این موضوع کاملًا شخصی است. ورزشکار 
باید وارد سایت شــود، عضویت بگیرد و کلیه موارد در اختیار ورزشکار 
است. ورزشــکار باید در دســترس باشــد. اخطاریه پر نکردن فرم ها 
به ایمیل شــخصی احمد کهنی و من ارسال می شــد و فقط سه مورد 
برای فدراسیون ارسال شــده بود که فدراســیون آن را به اطلاع احمد 
کهنی رســانده بود. من در جریان این موضوع هستم. من هم به او اعلام 
کردم. در یک برهه ای از زمان اینترنتش مشــکل داشت یا سایت هنگ 
می کرد و موفق نشــد. پیش از او کیخا هم اطلاعاتش را در این ســایت 
ثبــت می کرد.«کهنی پس از اینکه نامه محرومیت اش ارســال شــد، 
دفاعیه های خود را مطرح کــرد اما ذکر دلایل واهی باعث شــد تا این 
دفاعیه مورد قبــول قرار نگیرد و در نهایت محرومیت و از دســت دادن 

المپیک پاریس سهم او شد.
فرزاد شارکی قائم مقام دبیرکل ســتاد ملی مبارزه با دوپینگ )نادو( در 
گفت وگو با خبرنگار مهر، در پاســخ به این ســوال که چه کسی مقصر 
محرومیت احمد کهنی است و آیا فدراسیون نقشی در آن دارد یا خیر، 
گفت: در خصوص این موضوع تنها ورزشکار مســئولیت دارد. معمولاً 
 RTP اولین باری که قرار است به ورزشــکار اعلام کنند شما در لیست
هستید یک فرم برای او ارسال می کنند که ورزشکار آن را امضا می کند 

و تمامی شرایط را قبول می کند.
وی ادامه داد: حتی در آن فرم نوشته شــده اگر حتی ورزشکار به کسی 
وکالت داده که برای او فرم پر کند و آن شخص این کار را انجام نداد، باز 
هم مقصر خود ورزشــکار اســت. حتی ایمیل خود ورزشکار در اختیار 
آن ها قرار داد. شاید به فدراسیون هم تنها به عنوان مطلع ایمیل ارسال 
کنند اما در نهایت ورزشکار مســئولیت اول و آخر را برعهده دارد، چون 

خودش ایمیل داده است و موارد دیگر را هم نمی پذیرند.
قائم مقام دبیرکل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ )نادو( تأکید کرد: مهدی 
احمدکهنی به دلایل عدم پر نکردن فرم ها در دفاعیه خودش پرداخته 
بود اما آن ها این موضوع را نپذیرفتند. متأســفانه غفلت این ورزشــکار 
بســیار زیاد بوده و نباید مقصر را به غیر از او کس دیگری بدانیم. ایمیل 
فدراسیون در این موضوع نقشی نداشته چون مکاتبات با خود ورزشکار 

به صورت مستقیم انجام می شده است. 

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف و وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۳۸4 پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۹۶۵ ابوالفضل قدیری علی آبادی فرزند محمد در ششدانگ یک باب مرغداری به 
مساحت ۳۵4۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰۵۱۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- مبایعه نامه عادی از محمد و حسین قدیری علی آبادی خریداری 
به موجب سند رسمی شماره ۲۲4۳۵ مورخ ۱۳۹۳/۰4/۱۶ دفترخانه ۵۹ قم نسبت به ۵۹۱/۶۹ سهم ۲- اسناد رسمی شماره های ۲۲4۳۵ مورخ ۱۳۹۳/۰4/۱۶ و ۶۳۷۰۹ 

مورخ ۱4۰۰/۰۵/۰۲ دفترخانه ۵۹ قم . )م الف  ۱۶۷۶۱4۹  (
2- رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۸۲ پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۵۳۷ سیدحمید غیاثی فرزند سیدحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۸۱/۹۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۵۹۹/۶۷4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۶۲ صفحه ۵4۷ خریداری به 

موجب سند رسمی شماره ۹۷4۷۷ مورخ ۱۳۸۷/۰۲/۱۵ دفترخانه ۱۷ قم . )م الف   ۱۶۷۶۱۳۵  (
3- رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۸۸۰ پرونده کلاسه ۱4۰۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۷ علی اکبر نفری جمکرانی فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۱۰۰/۸۹ مترمربع پلاک شماره باقیمانده 4۸ فرعی از یک اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالقاسم رئیس میرزائی 

سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۱ صفحه 4۷۵ . )م الف    ۱۶۷۶۱۳۲ (
4- رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۹۷۱ پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۶۱۳ اسرا زرادشان فرزند مشکور در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۸/۶۵ 
مترمربع باستثناء ثمنیه از بهای عرصه و اعیان نسبت به ۸ سهم و ۱۶ سهم از ۲4۰ سهم ششدانگ پلاک شماره ۶4۰۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۲۱۲۵ باستثناء ثمنیه از بهای عرصه و اعیان نسبت به ۸ سهم و ۱۶ سهم از ۲4۰ سهم ششدانگ 

)م الف  ۱۶۷۶۱۲۹   (
5- رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۰۱۹ پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۷4۷ ابوالفضل پورشادمان فرزند ابوطالب در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
۱۳۹/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۵۵44/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۵۰۳ 

خریداری به موجب سند رسمی شماره ۱۳۱۷۰۹ مورخ ۱۳۹۸/۰۵/۰۷ دفترخانه ۵ قم. )م الف   ۱۶۷۶۱۲۵  (
6- رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۸۱ پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۵۳۹ اعظم مومن دوست فرزند علی اصغر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۸۱/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۵۹۹/۶۷4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۶۲ صفحه ۵4۷ خریداری به 

موجب سند رسمی شماره ۶۱۸۳۱ مورخ ۱4۰۱/۱۱/۰۸ دفترخانه ۱۰ قم . )م الف   ۱۶۷۶۱۱۹ (
7- رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۷۳۱ پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۰۳۵ ریحانه قائمی فرزند مرتضی در ۲۵ سهم مشاع از ۱۶۰ سهم ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۶۰ مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۱۰۲۵۰/۱۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در 

دفتر ۵۵۸ صفحه ۳۵۸ خریداری به موجب سند رسمی شماره 4۲۵۳۵ مورخ ۱۳۸۵/۱۰/۱۲ دفترخانه ۱۰ قم . )م الف ۱۶۷۶۱۱۷   (
8- رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۰۶۰ پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۸۰۱ زهرا وائلی فرزند جعفر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۰/۲۳ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۷۹/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- سند رسمی شماره ۱۱۰۱۵ مورخ ۱4۰۱/۰۵/۳۰ دفترخانه ۷۶ قم نسبت 
به ۷۵ سهم ۲- مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید محمد حسینی حصار شنه سند رسمی شماره ۶۶۹۱۵ مورخ ۱۳4۹/۰۳/۰۳ دفترخانه ۸ قم نسبت به ۵ سهم. )م الف  

)  ۱۶۷۶۱۱۵
9- رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۵۵۸ پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۹۷ علیرضا محمدی فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
4۶/۹۱ مترمربع پلاک شماره ۱۱۲۳۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی  مع الواسطه از علی سزاوار سند رسمی ۳۰۳۸۵ مورخ 

۱۳۳۸/۱۲/۱۹ دفترخانه ۳ قم . )م الف  ۱۶۷۶۱۱۲  (
10-  رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۰۷۵ پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۹۸۷ ساناز امیدی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
4۷/۸۲ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۵۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۳۰۲۲4 مورخ ۱۳۹۹/۰4/۰۸ دفترخانه 4۰ قم . )م الف  

)  ۱۶۷۶۱۰۹
11-  رای شماره ۱4۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۰۷۷ پرونده کلاسه ۱4۰۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۰۷۵ مطلب صاحبی پوینده فرزند دیدارعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ۶۹ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰4۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدعلی میری . )م الف ۱۶۷۶۰۸۳   (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن 

را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۲/۱۲/۰۹
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۲/۱۲/۲۶

مهدی زارع شحنه  – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

عنایتی:

VARبایدبرایهمهباشد
سرمربی تیم فوتبال پیکان می گوید   بازی ســختی با صنعت نفت آبادان داریم 
چرا که هر دو تیم شــرایط خوبی در جدول رده بندی نداشــتند. صنعت نفت با 

تغییراتی که داشته و آمدن آقای بختیاری زاده شرایط بهتری پیدا کرده است.

پیکان و صنعت نفت امروز  )چهارشــنبه( در چارچوب هفته هجدهم لیگ برتر 
فوتبال در ورزشگاه دستگردی به مصاف هم می روند. غلامرضا عنایتی، سرمربی 
پیکان در نشســت خبری پیش از این دیدار اظهار کرد: شرایط جدول به شکلی 

است که بازی حساس است. 
می دانیم امتیاز بــازی به ما در ادامــه راه کمک می کند. فکــر می کنم در بازی 
قبلی هفتمین یا هشــتمین امتیاز را به دلیل اشــتباه داوری از دســت دادیم. 
امیدواریم شرایط بهتر شود. بازی ســختی است چرا که هر دو تیم شرایط خوبی 
در جدول رده بندی نداشــتند. صنعت نفت با تغییراتی که داشته و آمدن آقای 

بختیاری زاده شرایط بهتری پیدا کرده است.
او ادامه داد: ما قبلا وقتی گل می خوردیم، شــیرازه مان از هم می پاشید اما الان 
بازیکنان به خودباوری رســیده اند و خودشــان را جمع می کنند. امیدوارم سه 

امتیاز بازی را کسب کنیم.
عنایتی درباره حساســیت بــازی باتوجه به شــرایط دو تیــم در جدول گفت: 
بازی های رو در رو حساسیت بیشــتری دارند و صنعت نفت هم یکی از تیم هایی 
است که ما با آنها در رقابت هستیم. جایگاه ما آنی نیست که باید در جدول داشته 
باشیم. ما رو به جلو نگاه می کنیم و می خواهیم شــرایط را به نفع خودمان تغییر 

دهیم. باید انگیزه مان بهتر شود.
ســرمربی پیکان درباره فعالیت نقل و انتقالاتی و جذب بازیکنانی مانند فرشید 
اســماعیلی و علی قربانی بیان کرد: مــا در نیم فصــل اول بی تجربه بودیم پس 
ســعی کردیم بازیکنانی اضافه کنیم که هم کیفیت و هم تجربه داشــته باشند. 

مطمئنیم آنها به ما کمک زیادی خواهند کرد.
عنایتی درباره قهرمانی امیدهای پیکان گفت: خیلی خوشحال شدیم. بازیکنان 
پایه ما خیلی باکیفیت هستند. پیکان سالیان سال در رده های پایه کار می کند و 
انتظار از پیکان همین است. این تیم بازیکنان باکیفیتی به تیم ملی معرفی کرده 
است. اگر شرایط ما در جدول رده بندی بهتر شــود از بازیکنان پایه مان استفاده 

خواهیم کرد.
او درباره بحث استفاده از VAR در بازی های حســاس گفت: جدا کردن تیم ها 
از هم فوق العاده اشتباه اســت. مگر تیم های دیگر خرج نمی کنند؟ همه ۱۶ تیم 
لیگ برتری، بزرگ و باکیفیت هستند. اگر قرار است VAR بیاید باید برای همه 
باشد. اگر امتیازات از دســت رفته ما به خاطر اشتباهات داوری اضافه شود، ما در 

نیمه بالای جدول قرار خواهیم گرفت. دوستان باید سنجیده تر صحبت کنند.



استان

- چراغی    معــاون هماهنگی امــور اقتصادی  شیراز
اســتاندار فــارس از مرکــز خدمــات کســب و فنــاوری 
شــهرک فنــاوری صنایــع شیمیــایی شیــراز و برخــی 
واحدهــای فنــاور و دانشبنیــان در شــهرک صنعتــی 
بزرگ شیــراز بــر حمایــت از واحدهــای فنــاور و دانش 
بنیان در راستای تحقق جهش تولید، ایجاد اشتغال 

کید کرد. پایدار تأ
حســن شیخنیــا ، در جلســهای کــه در مرکــز خدمات 
کســب و فنــاوری شــهرک فنــاوری صنایــع شیمیایی 
شیراز برگزار شــد، گفت: حمایت از واحدهــایی که در 
زمینــه تولیــد انبــوه ایدههــا و طرحهــای فنــاور اقدام 
کننــد، در دســتور کار مجموعه اقتصادی اســتان  می

قرار دارد.
 ، بــرای حرکــت در مسیــر تولیــد پایــدار افــزود:  وی 
ارزشآفرین با تکیه بر زنجیره ارزش و توسعه صادرات 
گذاری، حمایــت، تقویــت و توســعه  نیازمنــد ســرمایه

واحدهای صنعتی فناور و دانش بنیان هستیم.
معاون هماهنگی امــور اقتصادی اســتانداری فارس 
اظهار کرد: برای حمایت از شــرکتهای دانشبنیان 

، در ســال ۱۴۰۳ اولویــت اختصاص تســهیلات  و فنــاور
و منابــع نظــام بانکــی را بــه ســمت تقویــت، توســعه و 
حمایــت از شــرکتهای دانــش بنیــان و فنــاور ســوق 

خواهیم داد.
وی با اشــاره بــه بازدیــد از واحدهای مســتقر در پارک 
علــم و فناوری فــارس گفــت: بایــد در یک بــازه زمانی، 

زمینــه انتقــال و اســتقرار ایــن واحدهــا در شــهرک 
صنعتی فراهم شــود تا شاهد شتاببخشــی به تولید 

و اشتغال واحدهای دانشبنیان باشیم.
شیخنیا با بیان اینکه در حال فراهم کردن بســترهای 
لازم برای اســتقرار واحدهای دانشبنیــان و فناور در 
شــهرکهای صنعتی اســتان هســتیم، گفت: در این 
زمینــه، اراضی از طرح توســعه شــهرک صنعتــی بزرگ 
شیراز و نیز ســایر شــهرکهای صنعتی اســتان جهت 

استقرار این واحدها آمادهسازی خواهد شد.
مدیر عامل شرکت شــهرکهای صنعتی فارس نیز در 
این نشست با تصریح اینکه شرکتهای دانشبنیان 
و فنــاور در حــوزه تولیــد و اشــتغال نقشــی غیرقابــل 
انــکاری دارد و میتواننــد خلأهــای موجــود در حوزه 
تولید کشــور را رفــع کنند، گفــت: در راســتای حمایت 
و  دانشبنیــان  شــرکتهای  فعالیــت  و  اســتقرار  از 
فنــاور بخشــی از اراضــی شــهرکهای صنعــی جهــت 
استقرار این شــرکتها در نظر گرفته شــده و در برخی 
شــهرکها نیــز در حــال آمادهســازی اراضــی جهــت 

استقرار این واحدها هستیم، است.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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در جاده های ایلام
ایلام- حســن بیگی   مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جادهای اســتان 
ایلام گفت: ۵۷ میلیون و ۵۵۹ هزار و ۷۸ تردد وســایل نقلیه از ابتدای سال 

جاری تا پایان بهمن در جادههای این استان ثبت شده است.
"  اظهار کــرد: از این میزان تردد وســایل نقلیه  "سیدزاهدین چشــمهخاور
۴۹ میلیون و ۹۵۵ هزار و ۹۱۳ تردد مربوط به وســایل نقلیه سواری و وانت 
بوده که نســبت به مدت مشــابه ســال گذشــته ۲۵ درصد افزایش داشــته 

است.
وی بیان کرد: در این مدت ۶ میلیون و ۸۷۱ هــزار و ۴۷۰ تردد هم مربوط به 
وســایل نقلیه سنگین اســت که نســبت به مدت مشابه ســال گذشته ۲۴ 

درصد افزایش را نشان میدهد.
مدیرکل راهداری و حمــل و نقل جادهای اســتان ایلام یادآور شــد: محور 
چوار - ایلام با ســه میلیون و ۳۴۱ هزار و ۳۱۵ تردد و محور ایلام - ســرابله با 

۲ میلیون و ۷۰۲ هزار و ۸۲۸ تردد، پرترددترین محورهای استان بوده اند.
چشــمه خــاور از افزایــش ۴۰ درصــدی تــردد از مــرز مهــران در مــدت یــاد 
شــده)ابتدای ســال جاری تــا پایــان بهمــن مــاه( خبــر داد و گفــت: هفت 
میلیون و ۴۴۰ هــزار و ۵۰۲ نفر مســافر ایرانــی و خارجی در این مــدت از مرز 

بینالمللی مهران تردد داشتهاند.
وی یادآور شد: این میزان تردد در مدت مشابه سال قبل با پنج میلیون و 

۳۰۲ هزار و ۳۱۵ نفر تردد ۴۰ درصد افزایش داشته است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام با اشــاره به تردد مســافران 
ایرانــی در ایــن بــازه زمانــی یــادآور شــد: مســافران ورودی مرز مهران ســه 
میلیون و ۲۸۵ هزار و ۷۲۶ نفر و خروجیها از این مرز نیز سه میلیون و ۱۱۴ 

هزار و ۷۲۶ نفر بوده است.
چشمه خاور به ورود و خروج اتباع خارجی از مرز مهران اشاره کرد و گفت: 
در این مدت یــک میلیون و ۴۰ هــزار و ۵۷۶ نفــر اتباع خارجــی از طریق مرز 
مهران تــردد کردهاند که از ایــن تعداد ۶۰۵ هــزار و ۹۲۴ نفر به کشــور ورود و 

۴۳۴ هزار و ۶۵۲ نفر نیز از مرز مهران خارج شدهاند.
 اســتان ۲۰ هــزار کیلومتــر مربعــی ایلام در غــرب کشــور و همســایگی عــراق 
دارای ۱۴۵ کیلومتر بزرگراه، ۶۷۰ کیلومتــر راه اصلی، ۸۹۱ کیلومتر راه فرعی و 

یک هزار و ۶۴۸ کیلومتر راه روستایی است.

رییس شورای اسلامی شهر قزوین : 

وژه های کلان  تسهیلات بانکی برای اجرای پر
ورت دارد   ضر

قزوین-مریــم نقــدی   رییــس شــورای اسلامــی شــهر قزویــن گفــت: به 
منظور اجــرای پروژه هــای کلان در شــهر قزوین ضــرورت دارد تــا مدیریت 

شهری به دنبال اخذ تسهیلات بانکی باشد. 
علی فرمانی  درجلسه بررســی بودجه پیشنهادی شهرداری قزوین اظهار 
کرد: بــا توجه به اینکه طی ســال گذشــته بدهی هــای شــهرداری به بانک 
شــهر تســویه شــد ضرورت دارد تا برای اجــرای پــروژه های کلان بــه دنبال 
اســتفاده از تســهیلات بانکی کلان باشیم و در این راســتا مدیریت شهری 
باید با اســتفاده از ظرفیت سهام بانک شــهر و ســایر بانکها این موضوع را 

در دستور کار قرار دهد. 
رییس شــورای اسلامی شــهر قزوین افزود: پیشــنهاد می شــود برای سال 

آتی مبلغ هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی اخذ شود . 
کید کرد: در بودجه ســال آتی خرید نردبان بلند مرتبه   فرمانی همچنین تا
بــا اعتبار بالــغ بــر یکصــد میلیــارد تومــان دربودجه ســازمان آتش نشــانی 
گنجانده شد وبر این اساس شــهردار محترم می تواند با رایزنی این اعتبار 

این نردبان را از طریق بودجه دولتی تامین کند. 
 فرمانی همچنین بر لزوم توجه مدیریت شهری به تکالیف خود در روکش 
کید کرد و گفت: جلســات بررســی روکش بودجه در سال آینده با  بودجه تا
حضور شــهردار برگزار می شــود  تا با همدلی وهمــکاری بتوانیم پــروژه ها را 

ع وقت تکمیل کنیم .  در اسر
رییس شــورای اسلامی شــهر قزوین، در بخش دیگری از این جلسه که به 
بررســی موضوع ســاختمان نیمه کاره شــهرداری و تکمیــل آن اختصاص 
داشت گفت: با وجود اینکه تکمیل این ساختمان نیمه کاره جزو اولویت 

بنده نیست اما باید بتوانیم این پروژه را تعیین تکلیف کنیم. 
فرمانــی در ادامــه جســله در تذکــر یکــی از اعضــای شــورا مبنــی بــر تعیین 
تکلیف پروژه مهدیــه و اختصاص ردیف بودجه بــرای تکمیل آن گفت: در 
این راســتا باید نشســتی مشــترک با شــهردار داشــته باشیم و درخصوص 

تعیین تکلیف این پروژه تصمیم گیری کنیم .

در راستای پایداری ارتباطات مخابراتی در ایام انتخابات انجام شد؛

و   نوسازی و بهینه سازی سیستم های تغذیه نیر
در ۸۴ مرکز مخابراتی خوزستان

- محمدمجدم   مدیــر مخابرات منطقه خوزســتان و عضو کمیته  اهواز
فنــاوری اطلاعات ســتاد انتخابات خوزســتان گفت: با نصــب و راهاندازی 
ک یــک ســوکننده، سیســتمهای پــاور  باطــری و دســتگاههای جدیــد را
و تغذیــه نیــرو ۸۴ مرکز تلفــن پرظرفیــت و کم ظرفیت در ســطح روســتاها و 

شهرهای استان بهسازی و نوسازی شد.
رحیم فلاح زاده  اظهار کرد: با توجه به توســعه زیرساخت و امکان افزایش 
ظرفیــت ارتباطــات مخابراتــی، در ۵۳ مرکــز تلفــن کمظرفیــت در ســطح 
کز  روســتاهای اســتان و در ۶ مرکز مخابراتی پرظرفیت شــهری شــامل مرا
شــهدای اندیمشــک، امــام خمینــی )ره( ایــذه، امــام خمینــی )ره( باوی، 
لی ۱۴۴ ســلول باطری  چمــران سوســنگرد، المهدی شوشــتر و ولیعصــر لا
ک یکســوکننده تغذیــه نیــروی  تغذیــه نیــرو و همچنیــن سیســتمهای را
جدید در ۱۴ مرکز کم ظرفیت و پرظرفیت اســتان بر حســب نیاز و براساس 
برنامهای مــدون، با هدف توســعه و پایــداری ارتباطات مخابراتــی در ایام 
انتخابات پیــش رو، بــا تلاش و پیگیــری کارشناســان تغذیه پــاور معاونت 

شبکه مخابرات منطقه خوزستان  نصب، راهاندازی و تقویت شد.
وی افــزود: همچنیــن بــه منظــور پایــداری ارتباطــات مخابراتــی در موعد 
انتخابات و در راستای اجرای پروژه ۵G نســبت به تامین زیرساختهای 
پــاوری در ۱۱ مرکــز مخابراتــی شــامل امــام خمینــی )ره( باغملــک، دانــش 
شوش، فردوسی دزفول، گلستان، ملت، علامه، شــهید رجایی و مجتمع 
، آزادی و شــهید روغنــی آزادگان اندیمشــک و شــهید  فنــی اداری اهــواز

قنواتی و طالقانی ماهشهر اقدام و این تجهیزات راهاندازی شد.
فلاح زاده عنــوان کــرد: بــا نصــب و راهانــدازی سیســتمهای تغذیــه نیــرو و 
کهــا، پایــداری  جایگزیــن کــردن تجهیــزات جدیــد و افزایــش ظرفیــت را
ارتباطات مخابراتی و توسعه شــبکههای تلفن ثابت، همراه و دیتا در این 
کهای جمع آوری شــده نیز بهینهســازی و در دیگر  کز فراهم شــد و را مرا

کز مورد استفاده قرار گرفت. مرا
عضو کمیته فناوری اطلاعات ســتاد انتخابات خوزســتان گفــت: با توجه 
بــه اینکه مخابــرات وظیفــه تامیــن ارتباطــات مخابراتــی در روز انتخابات 
نماینــدگان مجلــس خبــرگان رهبــری و مجلــس شــورای اسلامــی در 
اســفندماه ســال جــاری را برعهــده دارد، از اهــداف بهینهســازی منبــع 
کنند  کز که ســایتهای همــراه را نیز پشــتیبانی می تغذیه نیرو در ایــن مرا
میتوان به ارائه خدمــات مطلوب و توســعه متوازن خدمــات مخابراتی و 
همچنین بهینهســازی، توســعه شــبکه تلفن ثابت، همــراه و دیتــا، ارائه و 
ارتقــای فناوریهــای نویــن و همــگام بــودن با ســرعت پیشــرفت فناوری 
و صرفهجــویی در مصــرف انــرژی در راســتای پایــداری ارتباطــات در روز 

انتخابات اشاره کرد.

کرمانشــاه- حســنا فخارزاده   مدیر عامل شــرکت بهره برداری نفت 
و گاز غرب در جشــن چهل و پنجمین ســالگرد پیروزی انقلاب، پیروزی 
شــکوهمند نظــام اسلامــی را نقطه عطفــی در تحــول و پیشــرفت حوزه 

نفت و گاز کشور دانست.
بــه گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی شــرکت نفــت مناطــق مرکــزی ایــران، 
مهنــدس محمود نصیــری مدیر عامل شــرکت بهــره برداری نفــت و گاز 
غرب در ابتــدای این مراســم بــا تبریک اعیــاد شــعبانیه و گرامیداشــت 
چهل و پنجمین ســالگرد پیروزی شــکوهمند انقلاب اسلامــی ایران به 
دســتاورد های نظام جمهوری اسلامــی در حوزه نفــت و گاز پرداخت و 
گفت: در خصــوص مقایســه آمار تولیــد و میــزان ذخایر نفــت و گاز قبل 
از انقلاب و بعــد از انــقلاب باید به مــوارد زیر اشــاره کرد: قبــل از انقلاب، 
، دهلران و چشمهخوش تولیدی بودند  فقط ۳ میدان نفتی نفتشهر
و به هیچ عنــوان در حوزه تولیــد گاز اقدامی صورت نگرفتــه بود، اما بعد 
از انقلاب و با هدف توســعه متوازن و محرومیتزدایی، توسعه میادین 
نفتــی و گازی غــرب کشــور شــتاب گرفــت و در حــال حاضــر این شــرکت 

دارای ۱۱ میدان نفتی، ۱ میدان گازی توسعه می باشد.
، قبــل از انــقلاب روزانه ۴۵  وی تصریــح کــرد: در زمینــه تولیــد نفــت نیــز

کردیم اما پس از انقلاب با توســعه میادین با  هزار بشــکه نفت تولید می
اســتفاده از توان متخصصیــن داخلی، به رکــورد ۲۱۵ هزار بشــکه در روز 

نفت و ۷ میلیون متر مکعب گاز از میادین غرب کشور دست یافتیم.
وی در ادامه به وضعیت تربیت نیروی انســانی شــرکت نفــت قبل و بعد 
از انقلاب اشــاره نمــود و گفــت: شــرکت نفت به عنــوان دومیــن صنعت 
تخصصــی کشــور دارای حســاسیت ویــژهای میباشــد، ایــن در حالــی 
بود که قبــل از انقلاب بــه هیچ عنوان اجازه کســب تخصــص و مدیریت 

در این صنعت بــه ایرانیان داده نمیشــد، اما امــروزه در آخرین میدان 
نفتــی توســعه یافتــه شــرکت یعنــی میــدان آذر کــه از ســال ۹۱ عملیــات 
توســعه آن آغــاز شــده، در همــه مراحــل مطالعاتــی، مهندســی، اجــرا، 
راه انــدازی و بهرهبــرداری حتــی یــک ســاعت و یــک نفر خارجــی وجود 
نداشــته اســت و همه با همت و توان مهندسان داخلی کشــور و تربیت 

یافته نسل بعد از انقلاب هستند.
کادمیک و دانشــگاهی نیز قبــل از انقلاب  همچنیــن در زمینه دانــش آ
با توجه به وجود دانشــگاههای بزرگی نظیر دانشــگاه تهران، دانشــگاه 
، علــم و صنعــت و…. عــملاً رشــتههای تخصصی نفــت در این  امیرکبیــر
دانشــگاهها تدریــس نمیشــد و کســب مهــارت و دانــش در ایــن زمینه 
نیازمنــد تحصیــل در دانشــگاههای آمریــکایی و اروپــایی بــود، امــا 
کثر اســتانهای کشــور خصوصــاً در  خوشــبختانه در حــال حاضــر در ا
اســتانهایی که صنعت نفت و گاز وجود دارد، دانشگاهها با تمام توان 
در حال تربیت نســل جوان متخصص و متعهد در حوزه بهره برداری از 
میادین نفت و گاز با آخرین روش های علمی دنیا میباشــند و در واقع 
امروز صنعت نفت در دســت توانمند جوانانی است که حاصل و تربیت 

یافته انقلاب هستند.

کرمانشاه

ح کرد؛ مدیر عامل شرکت بهره برداری نفت و گاز غرب مطر

وزی شکوهمند انقلاب نقطه عطف تحول و پیشرفت در حوزه نفت و گاز پیر

آذربایجان غربی وین قز

دبیر شورای اسلامی شهر قزوین:  

نیست اولویت  در  شهرداری  ساختمان  تکمی 
قزوین-مریــم نقــدی   دبیــر و رییــس کمیسیــون 
فرهنگی،اجتماعی و ورزشــی شــورای اسلامی شــهر 
قزوین گفت: در شرایط فعلی اختصاص ۷۰۰ میلیارد 
تومــان بــرای تکمیــل ســاختمان جدید شــهرداری  

رضایت مندی مردم را در پی نخواهد داشت.
قاســم اللهیــاری در جلســه علنــی شــورا در طــرح 
دیــدگاه خــود پیرامــون تکمیــل ســاختمان نیمــه 
کاره شــهرداری اظهــار کــرد: اجرای پــروژه هــایی که 
مشکلات مردم را حل کند باید در اولویت شهرداری 
لوکــس شــهرداری در  باشــد .تکمیــل ســاختمان 
شــرایط فعلی به صلاح نیســت چرا که در حوزه های 
، تفریحی و ســرگرمی  ترافیک، پســماند، فضای ســبز
و... مردم مشــکلات زیادی دارند که باید شــهرداری 
روی آن اهتمــام جــدی داشــته باشــد کــه رضایــت 

مندی شهروندان را نیز به همراه دارد. 
  وی ادامــه داد: وقتــی اجــرای پــروژه بــزرگ مقیــاس 
کمربندی آیــت اله باریــک و پیامبــر اعظــم )ص( و یا 
کوچک مقیــاس تعریض پل ناصــر آباد با اعتبار ســه 
میلیــارد تومان تا حــد زیــادی  در بهبود عبــور و مرور 
شــهری موثر اســت و رضایت شــهروندان را به همراه 
دارد، نبایــد بودجــه کلانی را بــرای پروژه ســاختمان 

شهرداری اختصاص دهیم .

کیــد بــر تصمیم اشــتباه شــورای  اللهیــاری ضمــن تا
ششــم مبنــی بــر تکمیــل ســاختمان شــهرداری در 
ســال آینده خاطر نشــان کــرد: احــداث تقاطع های 
، مرکز همایش  غیر هم ســطح، جابجایی میدان بــار
های بین المللی، آمفی تئاتر ۲۵۰۰ نفره، مرکز نمایش 
هــای میدانــی، پــارک آبی، باشــگاه و پاتــق دختران، 
بازیگاه کــودک و شــهربازی خانواده در جنوب شــهر 
و... بــرای اجــرا در بودجــه ســال آینــده شــهرداری 
گــر بودجــه کلان بــرای تکمیــل  پیشــنهاد کــردم و ا
ســاختمان شــهرداری اختصــاص یابد تمــام منابع 
مالی را بــه خود جــذب مــی کند پــروژه مهــم دیگر بر 

زمین می ماند.

رییس جهاد کشاورزی استان خبرداد:

۷۶۵ واحد صنایع تبدیلی و تکمیلی در آذربایجان غربی فعالیت 
ارومیــه- رحیــم جباردخــت   رئیــس ســازمان 
جهــاد کشــاورزی آذربایجــان غــربی گفــت: ۷۶۵ 
اســتان  در  تکمیلــی  و  تبدیلــی  صنایــع  واحــد 

فعالیت دارند.
خســرو شــهبازی  افــزود: در حــال حاضــر ۷۶۵ 
درســطح  تکمیلــی  و  تبدیلــی  صنایــع  واحــد 
اســتان فعالیــت دارنــد کــه مقــدار ۲۴۰۰هــزار تــن 
مــواد خــام کشــاورزی را در ســال فــرآوری و ارزش 
افــزوده ایجــاد مــی کننــد.  رئیــس ســازمان جهاد 
کشــاورزی آذربایجــان غــربی اظهــار کــرد: از ســال 
کنــون ۵۴ واحد بــا ظرفیت ۳۳۰هــزار تن به  ۱۴۰۰تا
تعــداد واحدهــای ســورت و بســته بندی اســتان 
اضافه شــده اســت. وی تصریح کرد: از ۷۶۵ واحد 
صنایــع تبدیلــی و تکمیلــی تعــداد ۴۷۱ واحد آن، 
ســردخانه هســتند و آذربایجــان غــربی از ایــن 
لحــاظ رتبــه اول کشــور را دارد. شــهبازی با اشــاره 
بــه اینکــه ظرفیــت ســردخانه هــای اســتان یــک 
میلیون و ۲۸۰هزار تن اســت، یادآور شــد: در حال 
کــه میوهجــات  حاضــر در ۱۰شهرســتان اســتان 
عمده در آنهــا تولید مــی کنند ســردخانه در حال 
ســاخت اســت که با تکمیل احــداث آنها در ســال 
آینــده در حدود ۳۰هــزار تن به ظرفیت ســردخانه 

های اســتان اضافه  خواهدشــد.  رئیس ســازمان 
جهــاد کشــاورزی آذربایجان غــربی اظهار کــرد: با 
افزایش ســردخانه ها و واحدهای صنایع تبدیلی 
افزایــش صــدور مجوزهــای  و تکمیلــی، شــاهد 
صادراتی، کاهش ضایعات محصولات کشــاورزی 
و کاهش هزینــه ها خواهیــم بود و در ضمن  ســود 

آوری افزایش می یابد.
وی ادامــه داد: افزایــش واحــد صنایــع تبدیلــی 
و تکمیلــی و بــه روز شــدن آنهــا، تضمیــن کننــده 
توســعه و صــادرات پایــدار در اســتان اســت و در 
همیــن راســتا دولــت بــا ســرمایه گــذاران در ایــن 

بخش همکاری های خوبی دارد.

اصفهان

غ  اصفهان- مریم مومنی    رئیس شــورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: فار
از اینکه مــردم به چــه افــرادی رأی میدهند، پشــتوانه قــوی مردمی مجلس 

مهم است، زیرا مجلس قوی کارایی بالاتری دارد.
محمــد نورصالحــی در نطــق پیش از دســتور صد و بیســت و ســومین جلســه 
علنی شورای اسلامی شهر اصفهان اظهار کرد: ســه لایحه مهم در دستور کار 
قرار داشــت که بایــد نتیجه آن قبل از پایان ســال مشــخص میشــد به همین 

علت جلسه علنی فوق العاده امروز برگزار شد.
وی با تبریک ســالروز ولادت حضرت ولی عصر )عج( افزود: از همه کســانی که 
کنیم،  مخلصانه و مردمی جشــن بزرگ نیمه شــعبان را برگزار کردند تشکر می

امیدواریم عنایات امام زمان )عج( شامل حال همه ما شود.
رئیــس شــورای اسلامــی شــهر اصفهــان گفــت: بــه برکــت ماه شــعبان شــاهد 
نزولات آســمانی هســتیم، ان شــاء الله ایــن خیــر و برکت تا پایان ســال و ســال 
آینده ادامه داشــته باشــد تا برطرف کننده مشــکلات کم آبی برای همه مردم 

به ویژه کشاورزان باشد.
وی در خصــوص انتخابــات مجلــس شــورای اسلامــی بیــان کــرد: حضــور در 
انتخابــات یک تکلیف ملی، میهنی و شــرعی اســت، الحمدالله جــو انتخابات 

پرشــور اســت و از همه کســانی که خود را در معرض انتخاب مردم قــرار دادند 
کنیم. نیز تشکر می

نورصالحی اظهار کرد: از همه کســانی که برای برگزاری انتخابات پرشور تلاش 
غ از اینکه مردم به چــه افــرادی رأی میدهند،  کنیــم، فــار کنند تشــکر می می
پشــتوانه قوی مردمی مجلس مهم اســت، زیــرا مجلس قــوی کارایی بالاتری 

دارد. 
وی افــزود: در اولویت بعــد نیز این نکته مهم اســت کــه مردم با بررســی دقیق 
نماینــدگان اصلــح و مخلــص را انتخــاب کننــد، نمایندگانــی که اولویــت برای 
آنهــا منافــع ملــی باشــد و قــدرت شــناخت و رفــع مشــکلات در حوزههــای 

مختلف فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و.. کشور را داشته باشند.
کثری  رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: امیدواریم با مشارکت حدا
مجلســی قوی، انقلابی، کارآمــد و موثر شــکل بگیرد تــا برکات آن شــامل حال 

مردم و نظام جمهوری اسلامی شود.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

مجلسی با پشتوانه قوی مردمی کارایی بالاتری دارد

ح کرد: معاون استاندارمطر

بسترسازی برای فعالیت شرکت های دانش بنیان در شهرک های صنعتی فارس
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با امضای تفاهم نامه مشترک صورت گرفت
تولدطرحملیتوانمندسازیمحلاتدربانک

ایرانزمین
مراسم آیین امضای تفاهم نامه همکاری مشترک بانک ایران زمین و بنیاد 
آینده ســازان محلات )باما( با عنوان طرح ملی توانمندســازی محلات با 
حضور علی آقامحمدی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و رئیس ستاد 
توانمندسازی محلات کم برخوردار، مدیران عالی بانک ایران زمین و بنیاد 
آینده ســازان محلات )باما(، مدیران عامل هلدینگ های مالی و فناوری 
اطلاعات و شرکت های زیر مجموعه این بانک برگزار شد.به گزارش روابط 
عمومی؛ طرح ملی توانمندســازی محلات با مشارکت نهادهای چهارگانه 
کمیته امداد امام خمینی )ره(، سازمان بهزیستی کشور، سازمان جمعیت 
هلال احمر و ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( با هدف تأمین خدمات در پنج 
حوزه شامل مســکن، اشتغال، سلامت، تغذیه و پوشــاک و تحصیلات در 
۲۰۲۰ محله کمتر برخوردار کشور اجرایی شده است.به گفته آقامحمدی 
امضای تفاهم نامه طرح توانمندســازی محلات با بانک ایران زمین تحول 
بزرگی برای پیشرفت و توسعه کشور و اشتغال جوانان این مرز و بوم و رفاه 

هموطنان عزیزمان خواهد بود.
رئیس ستاد توانمندســازی محلات کم برخوردار با بیان اینکه نام این 
طرح توانمندسازی و تحول اجتماع محور محلات است، افزود: اولویت 
در این طرح به دو بخش شامل توانمندسازی افراد بالای ۳۰ سال برای 
جبران نواقص زندگی و رفاه بیشتر و تحول برای نوجوانان و جوانان زیر 
۳۰ سال جهت استفاده بهینه از زمان و اســتعدادیابی و انتخاب شغل 

مناسب با بیشترین درآمد تقسیم می شود.
آقامحمدی خاطر نشــان کرد: در این طرح براساس تقسیم بندی های 
صورت گرفته، در هر کوچه یک شــهردار از افراد همان کوچه انتخاب 
شده است که در حال حاضر ۲۰۰۰۰ شهردار مشغول فعالیت هستند. 
هر ۱۰ کوچه یک پهنه محاسبه می شــود که یک مسئول دارد و هر ۵ 
پهنه را یک محله می گویند که مســئولیت محله را یکی از ۴ نهاد ذکر 

شده به عهده دارند.

تامینمالیساخت۳۳۱هزارو۶۶۹مسکن
مدیرعامل بانک مســکن گفت: قرارداد تامین مالی ساخت ۳۳۱ هزار 
و ۶۶۹ واحد مســکونی طرح نهضت ملی تا پایان دومین روز اسفندماه 

سال جاری بین بانک مسکن و سازندگان به امضا رسید.
به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن هیبنا ؛دکتر سید عباس حسینی 
مدیرعامل بانک مسکن در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری بانک مسکن 
با بیان این خبر گفت: از آغاز اجرای طرح نهضت ملی مســکن تاکنون 
قرارداد ساخت ۳۳۱ هزار و ۶۶۹ واحد مســکونی به مبلغ بیش از ۱۴۱ 
همت را منعقد کرده اســت که از این مبلغ، معــادل ۷۶۵ هزار و ۲۸۷ 

میلیارد ریال از منابع داخلی بانک به سازندگان پرداخت شده است.
دکتر حسینی با اشاره به توجه ویژه بانک مســکن بر مشارکت و ایفای 
تعهدات خود در طرح نهضت ملی ابراز امیــدواری کرد با تقویت منابع 
بانک و مشارکت بیشــتر انبوه سازان و شــرکت های مرتبط در حوزه 

مسکن بتوان بیش از گذشته به رونق و توسعه بخش مسکن کمک کرد

با برگزاری مجمع عمومی فوق العاده مصوب شد
افزایشسرمایهبانکتجارت
به335.889میلیاردریال

در جریان برگــزاری مجمع عمومی فوق العاده بانــک تجارت با حضور 
۵۴.۸۱ درصدی سهامداران، افزایش ۱۱۱.۹۶۳ میلیارد ریالی سرمایه 

این بانک بزرگ بورسی کشور، به تصویب رسید.
به گزارش مدیریــت روابط عمومی و ارتقای ســرمایه اجتماعی بانک 
تجارت، در این مجمع که ساعت ۹ صبح روز سه شنبه هشتم اسفندماه 
با حضور حداکثری ســهامداران و به ریاســت مرتضــی ترک تبریزی 
رییس هیات مدیره این بانک برگزار شد، پس از ارائه گزارش حسابرس 
قانونی، سهامداران با افزایش ۵۰ درصدی سرمایه بانک تجارت از محل 
سود انباشــته موافقت کردند.این افزایش ســرمایه بدون نیاز به آورده 
نقدی از سوی ســهامداران بانک تجارت و به میزان ۱۱۱.۹۶۳ میلیارد 
ریال صورت گرفت تا در قالب ســهام جایزه به ســهامداران این بانک 
تعلق گیرد.به موجب تصویب ســهامداران در این مجمع، سرمایه بانک 
تجارت از ۲۲۳.۹۲۶ میلیارد ریال بــه ۳۳۵.۸۸۹ میلیارد ریال افزایش 
یافت.با ایــن مصوبه ی مجمع عمومــی فوق العاده بانــک تجارت این 
شرکت بورسی از مزایای مالیاتی موضوع بند )هـ( تبصره ۲ قانون بودجه 
کل کشور در ســال ۱۴۰۲ بهره مند شــده و همچنین امکان توسعه و 
گسترش فعالیت های ســودآور بانک با بهبود ساختار سرمایه و سرمایه 

نظارتی فراهم خواهد شد.
بر اســاس تصویب افزایش سرمایه بانک تجارت ســرمایه نظارتی این 
بانک نیز از مبلغ ۴۱۲ هــزار میلیارد ریال به ۵۱۸ هــزار میلیارد ریال 
افزایش یافته و نسبت کفایت سرمایه این بانک در سال ۱۴۰۲ از۴.۹۴ 

به ۶.۲۱ درصد افزایش می یابد.

مهمتریناقداماتبانکصادراتایران
درتکمیلزنجیرهخدماتدولتالکترونیک

بازنگری در ارکان  راهبــردی، تولید محصولات جدید بر اســاس نیاز 
واحدهای تولیدی و اقتصادی و فضای کســب و کار، تدوین نقشــه راه 
جدید و ایجاد ارزش افزوده برای مشــتریان و ذی نفعان و هم راستایی 
با صنایع ویژه و راهبردی کشــور از جمله اقدامــات مهم بانک صادرات 

ایران در دو سال گذشته بوده است.
به گزارش روابط عمومــی بانک صادرات ایران، معاونــت طرح و برنامه 
در بانک صادرات ایران طی دو ســال اخیر در دوران دولت ســیزدهم با 
تدوین و بازنگــری ارکان راهبردی بانک و ابلاغ آن به شــعب، به دنبال 
تبیین جایگاه بانــک و وضعیت مطلــوب آن در پیاده ســازی چرخه 
بهره وری، مدیریت و ارتقــای آن در بانک بوده که از جمله آنها، می توان 
تلاش برای تدوین راهبرد مؤثر در بخش پایانه های فروش و پرســتاری 
از  پذیرندگان آن با هدف بهبــود و ارتقای عملکرد بانــک در تعامل با 

ذی نفعان و رفع مشکللات اصناف اشاره کرد.
طی این مدت در معاونت طرح و برنامه بانک صــادرات ایران طرح تداوم 
کســب و کار بانــک )RECOVERY PLAN( و طراحی و اســتقرار 
ســامانه BSC برای با عرضه بــازاری نتایج تحقیق و توســعه در زمینه 
تکنولوژی برتر و تحقق بهره وری و ارتقــای مدیریت در بانک مد نظر قرار 
گرفته است.همچنین طراحی محصولاتی از جمله جاری طلایی کسب 
و کار، سپاس ســپهر، جاری طلایی ۲ و سنای ویژه کســب و کار  از دیگر 
اقدامات این بخش بــرای افزایش جذب ســپرده  و پرداخــت وام های 
قرض الحسنه در ارتقای تعامل با ذی نفعان و مشتریان مد نظر قرار داشته 
است.معاونت طرح و برنامه بانک صادرات ایران تدوین طرح وصول اقساط 
زودتر از موعد برای بازیابی توان تولیدی بدهکاران، طرح های جایگزینی 
اخذ سپرده نقدی در پرداخت تسهیلات، طراحی بسته های ویژه زنجیره 
تأمین در صنایع مختلف از جمله داروسازی، انبوه سازی مسکن، صنایع 
غذایی، پتروشــیمی و خودروســازی را بر عهده داشــته است. طراحی 
بسته قرض الحسنه ویژه جامعه اهل تســنن، تسویه یار، خودرویار، طرح 
حامی کسب و کار تیمچه و ســازماندهی تیم توسعه و پشتیبانی ستادی 
و عملیاتی، طراحی ماشین حساب تسهیلاتی تحت وب، امکان سنجی 
مالی هزینه فایده محصولات و خدمات بانکی و مشــتریان و  بازنگری در 
سند نقشه راه تحول دیجیتال با تعریف ۴۵ پروژه در قالب ۱۲ کلان پروژه، 

از دیگر اقدامات راهبردی این معاونت طی دو سال گذشته بوده است.

سرپرست شرکت مدیریت شبکه برق ایران مطرح کرد
لزوممصرفبهینهبرقوگازبرایکمک

بهپایداریشبکه
سرپرســت شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران گفت: بر اساس پیش 
بینی سازمان هواشناســی ورود جبهه های جدید هوای سرد به کشور 

و کاهش محسوس دما موجب افزایش مصرف برق و گاز شده است.
مهدی مقیم زاده گفت: استمرار برودت هوا، بارش برف و باران و کاهش 
محسوس دما که تا پایان هفته در سطح کشــور ادامه دارد، به افزایش 
مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری منجر شــده اســت. بر این اساس 
جهت تحویل به موقع ســوخت مایع بــه نیروگاه ها بــرای تولید برق، 
ضرورت دارد مردم عزیز کشــورمان کماکان در مصــرف انرژی صرفه 

جویی کنند.
طبق اعلام وزارت نیرو، سرپرســت شــرکت مدیریت شبکه برق ایران 
افزود: شبکه برق کشور پایدار اســت و مشکلی در تامین برق مشترکان 

وجود ندارد.
وی تصریح کرد: برای تامین ســوخت تمامی نیروگاه ها و جلوگیری از 
افت سوخت مایع نیروگاهی برنامه ریزی های دقیقی انجام شده و علاوه 
بر آن نیازمنــد همکاری جدی هموطنان عزیــز جهت صرفه جویی در 
مصرف گاز و برق هســتیم که موجب کمک به صنعت برق برای تامین 

برق پایدار خواهند شد.
او در خصوص نحوه صرفه جویی مردم گفت: تنظیم دمای محیط کار و 
یا منزل بر روی ۱۸تا۲۱ درجه سانتی گراد بسیارتاثیرگذار خواهد بود 
و اگر بخاری برقی و یا وســایل برقی اضافی نظیر روشنایی مازاد را کمتر 

استفاده کنند، بسیار کمک کننده است.

وزیر نفت: 
احتمالافتفشاردرسرشاخههایشبکهگاز

وجوددارد
اوجی امکان افت فشــار گاز در اســتان های نیمه شــمالی را محتمل 
دانســت و تأکید کرد:از عموم هموطنان درخواست می کنم با مصرف 
بهینه و خامــوش کردن یک بخــاری یا گرم کردن حداقل فضا ســایر 
هموطنان را یــاری کنند.جواد اوجی با تشــریح وضع گازرســانی در 
کشــور تصریح کرد: با توجه به موج بی سابقه ســرمای فراگیر و پایدار 
در اســفندماه، مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری در روزهای اخیر 
با جهش و به صورت تصاعدی بالا رفته اســت و در صورت تداوم همین 
فشار مصرف، احتمال افت فشار گاز در سرشاخه های شبکه گازرسانی 

در استان های شمال غرب، شمال و شمال شرق وجود دارد.
وی افزود: از عموم هموطنان درخواست می کنم با خاموش کردن یک 
بخاری اضافی یا کاهش دمای سیستم گرمایش مرکزی و یا گرم کردن 
یک اتاق در منازل و محیط کار، خادمان خود در وزارت نفت را در تأمین 

گاز برای دیگر هموطنان به ویژه در نیمه شمالی کشور یاری کنند.

وزیر نفت بــا بیــان اینکه هم اکنــون همه مراکــز تولیــد، پالایش، 
ایستگاه های تقویت فشار و شبکه انتقال و توزیع گاز با حداکثر ظرفیت 
ممکن عملیاتی هســتند و همــه کارکنان عملیاتــی صنعت نفت در 
آماده باش ۲۴ ساعته قرار دارند، تصریح کرد: شــبکه گاز هم اکنون در 
حداکثر توان تولید و انتقال و توزیــع قرار دارد و در صورت تداوم جهش 
مصرف به ویژه در روزهــای آینده که پیش بینی اســتمرار کاهش دما 
وجود دارد، احتمال افت فشــار گاز وجود دارد و عبور از این وضع تنها با 

همکاری مضاعف مردم امکان پذیر است.
اوجی با اشــاره به اینکه دولت کاهش مصرف را از خود آغاز کرده است 
و هم اکنون در همه محیط های اداری و ســتادی وزارت نفت وســایل 
گرمایشــی خاموش و یا تنظیم دما ۱۸ تا ۲۲ درجه اعمال می شــود، 
یادآور شــد: دولت، وزارتخانه ها و اداره های دولتــی را به مصرف بهینه 

ملزم می کند و شرکت ملی گاز ایران بر این موضوع نظارت دارد.
وی گفت: اجــرای راهکارهای مصرف بهینه از جملــه خاموش کردن 
بخاری اضافی، کاهش یک یا دو درجه ای دمای سیستم های گرمایش 
مرکزی، اســتفاده از لباس گرم در محیط کار و منازل، نصب پرده های 
ضخیم و جلوگیری از تلفــات گرمایی نقشــی تعیین کننده در تأمین 

پایدار گاز برای عموم هموطنان دارد.

درخواست شرکت ملی گاز ایران از مردم:
صرفهجوییکنید

مصرف گاز کشــور در پی ورود جبهه هوای ســرد و برودت هوا در اکثر 
نقاط کشــور، به ویژه در بخش خانگی  تجاری، روند افزایشــی یافته 
است، از این رو شرکت ملی گاز ایران از همه هموطنان درخواست کرد 

در مصرف گاز صرفه جویی کنند.
 شــرکت ملی گاز ایران از همه مصرف کنندگان گاز طبیعی در سراسر 
کشــور تقاضا دارد با رعایت دمای رفاه از ۱۸ تا ۲۱ درجه ســانتی گراد، 
اســتفاده از لباس های مناســب فصل ســرما، تنظیــم درجه حرارت 
سیســتم های گرمایشی بر اســاس دمای رفاه و خاموش کردن وسایل 
گرمایشــی اتاق ها و اماکــن غیرضــروری، در مصــرف گاز حداکثر 
صرفه جویی را به عمل آورند تا امکان بهره مندی از این نعمت خدادادی 

برای همه هموطنان در اقصی نقاط کشور فراهم شود.

گامهایتازهبرایتنوعمحصولوتولید
الانجیدرایران

مدیرعامل ایران ال ان جی از تصویب احداث پلنت های مقیاس متوسط 
ال ان جی )MLNG( و هلیوم با تأکید بــر بهره مندی از توان داخلی در 
شــرکت مایع ســازی گاز ایران خبر داد که بــه زودی گام های اجرایی 
آن برداشــته می شــود.به نقل از صندوق بازنشســتگی صنعت نفت، 
دین محمد ایمانی گفت: تکمیل پروژه ملی ایران ال ان جی مورد تأکید 
مسئولان ارشد کشور است، از این  رو نگاه ســهامداران به این طرح نیز 

موضوعی ملی و با اولویت بالاست.
وی با بیــان اینکه طرح ایــران ال ان جــی دارای ابعاد اقتصــاد ملی، 
دیپلماســی انرژی و فناورانه است، افزود: در دولت ســیزدهم و با نگاه 
ویژه ســهامداران طرح، اراده و عزم جدی برای فعال سازی آن به وجود 
آمد، از این  رو با تدابیر ۲۹ ماه گذشته متخصصان، این طرح از فهرست 

طرح های راکد خارج شد و بیش از یک دهه تعلیق آن پایان یافت.
مدیرعامل شــرکت مایع ســازی گاز ایران با یادآوری پیشــرفت ۱۴ 
درصدی طرح در یک ســال و نیم پیش تصریح کرد: پیشرفت متوازن 
و یکپارچه با اولویت های مهندسی در دســتور کار است. در این مسیر 
به کارگیری حداکثری تــوان ملی، داخلی و شــرکت های درون گروه 
اقتصادی صندوق ها نقش بسزایی در پیشرفت طرح دارد و تمرکز اصلی 

شرکت بر تکمیل و راه اندازی هر چه سریع تر مگاپروژه ال ان جی است.
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مرکز پژوهش های مجلس:
امنیتسرمایهگذاریبهبهترینوضعیتاززمستان

۹۶تاکنونرسید

خریدار   گــزارش جدید مرکــز پژوهش های 
مجلس نشــان می دهد امنیت ســرمایه گذاری 
از منظر فعــالان اقتصادی بــه بهترین وضعیت 
از ابتــدای ســنجش این شــاخص )زمســتان 
۹۶( تا کنون رســیده کــه مهم تریــن عامل آن 
»ثبات اقتصــاد کلان« بــوده و مهم ترین مولفه 
در بهبود ثبات اقتصــاد کلان و ارتقــای امنیت 

سرمایه گذاری است.
 مرکز پژوهش های مجلس گزارش پایش امنیت 
سرمایه گذاری به تفکیک اســتان ها و حوزه های 
کاری برای تابســتان ۱۴۰۲ را منتشــر کرد. این 
گزارش شــامل ۳۸ مولفه آماری )عددی( و غیر 
آماری )پیمایشی( اســت که در ۷ نماگر تجمیع 

می شوند.
۷ نماگر این گزارش شــامل عملکرد دولت، ثبات 
اقتصاد کلان، فرهنگ وفای بــه عهد و صداقت و 
درســتی، تعریف و تضمین حقوق مالکیت، ثبات 
و پیش بینی پذیری مقــررات و رویه های اجرایی، 

شفافیت و ســلامت اداری و همچنین مصونیت 
جان و مال شهروندان از تعرض است.

گزارش یاد شــده، بیســت و ســومین سنجش 
پی درپی و فصلی »شاخص امنیت سرمایه گذاری 
در ایران« است که اولین سنجش آن در زمستان 

۹۶ انجام شد.
این گزارش، با استفاده از آمارهای رسمی منتشر 
شــده و در دســترس و نیز ارزیابی ۷ هزار و ۸۱۲ 
فعال اقتصادی نمونه از میان فعــالان اقتصادی 
همه استان های کشــور بوده که وضعیت امنیت 
سرمایه گذاری در تابستان ســال ۱۴۰۲ را با ۳۸ 
مؤلفه، هفت نماگر به تفکیک ۳۱ استان و ۹ حوزه 

کسب وکار نشان می دهد.
طبــق گــزارش مرکــز پژوهش هــای مجلس، 
وضعیت امنیت سرمایه گذاری در تابستان ۱۴۰۲ 
به بهترین وضعیت خــود از زمــان اندازه گیری 
شــاخص امنیت ســرمایه گذاری )زمستان ۹۶( 
تا کنون رســیده اســت. در این گزارش آمده که 

شاخص کل امنیت ســرمایه گذاری در ایران که 
با اســتفاده از دو مجموعه داده های پیمایشــی و 
آماری تهیه می شود در تابســتان امسال، کمّیت 
۵.۶۶ از ۱۰ )۱۰ بدترین حالت( ســنجیده شده 
است. مقدار عددی این شاخص در مطالعه فصل 
قبل )بهار ۱۴۰۲( ۵.۷۳ بوده که نشــان می دهد 
ارزیابی فعالان اقتصادی از امنیت سرمایه گذاری 
در تابســتان امســال نســبت به بهار بــه مقدار 

قابل توجهی بهتر شده است.
ایــن گزارش نشــان می دهــد ارزیابــی فعالان 
اقتصادی در تمــام ۷ نماگر مــورد مطالعه برای 

امنیت سرمایه گذاری بهبود یافته است. 
بررسی پیشــینه گزارش مرکز پژوهش ها نشان 
می دهد امتیــاز مولفه »ثبات نــرخ ارز« که یکی 
از مولفه های ذیل »ثبات اقتصاد کلان« اســت، 
با ثبت عــدد ۰.۸۷، به پایین تریــن رقم از ابتدای 
تاریخ سنجش امنیت ســرمایه گذاری )زمستان 

۹۶( تا کنون رسیده است.

انرژیشعبه  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: در حال تغییر
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

عملکرد ۶ ماهه
 اول سال  شهرداری کوهسار

شهرداری کوهسار

منابع شهرداري، سازمانهاي وابسته، موسسات و شركت هاي تابعه

 بودجه مصوبعناوين 
)ميليون ريال(

 عملكرد شش ماهه اول
)ميليون ريال(

 عملكرد شش ماهه دوم
توضيحات)ميليون ريال(

درآمدها

  443,399185,645درآمدهاي ناشي از عوارض عمومي

  35,3722,921درآمدهاي ناشي از عوارض اختصاصي

  56,41724,182بها خدمات و درآمدهاي موسسات انتفاعي شهرداري

  4,000470درآمدهاي حاصل از وجوه و اموال شهرداري

  5,0000كمك هاي اعطائي دولت و سازمانهاي دولتي

  618,440220,007اعانات، كمك هاي اهدائي و دارائی ها

مصارف شهرداري، سازمانهاي وابسته، موسسات و شركت هاي تابعه

عناوين )طبقه 
بندي اقتصادي( 

 بودجه مصوب
)ميليون ريال(

عملكرد شش ماهه 
 اول

)ميليون ريال(

 عملكرد شش ماهه دوم
توضيحات)ميليون ريال(

هزينه ها

  412,510221,480 جبران خدمات كاركنان

  49,3509,753استفاده از كالا و خدمات

  00هزينه هاي تامين مالي و دارايي

  00يارانه

  10,2002,872كمك هاي بلاعوض

  128,43976,178رفاه اجتماعي

  10,0003,986ساير هزينه ها

 تملك 
 دارايي هاي 
سرمايه اي

  600,63030,911ساختمان و ساير مستحدثات

  66,5005,313ماشين آلات و تجهيزات

  00ساير دارائی های ثابت

  00موجودی انبار

  00اقلام گران بهاء

  00زمين 

  00ساير دارايی های توليد نشده

 تملك 
 دارايي هاي 

مالي

  00 پرداخت تعهدات انتقالي سنواتي )سرمايه ای(

  00بازپرداخت اصل تسهيلات داخلي

  00 بازپرداخت اصل تسهيلات خارجی

  00بازپرداخت اصل اوراق، صكوك و ساير ابزارهاي تامين مالي

به استناد ماده 71 قانون شهرداری ها گزارش عملكرد 6 ماهه اول سال شهرداری كوهسار كه طی نامه شماره 1402/1611/ش مورخ 1402/11/29 به 
تصويب شورای محترم شهر كوهسار رسيده كه جهت اطلاع عموم منتشر می گردد.


